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LIITON 70. VUOSIKOKOUS ESPOOSSA
Vaikuttava vuosikokousviikonloppu jää
lähtemättömästi leijonamuistiisi
 
KORONASTA TOIPUMINEN VAIKUTTI TALOUTEEN
Jäsenmäärän laskun vaikutus
klubien suorituskykyyn vielä vähäinen
 
NUORISOVAIHTO JÄRJESTÄÄ NELJÄ LEIRIÄ
Suomessa lähes kaikki kesän leiripaikat ovat täyttyneet

Monta tapaa tehdä hyvää. SUOMEN LIONS-LIITTO RY

TEEMA: YMPÄRISTÖ

Omalla pihallakin voi kasvattaa 
maukasta lähiruokaa

Kasvisruoka 
säästää luontoa
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 Tervetuloa Lions-järjestöön
lionsklubeihin liittyneet uudet jäsenet 28.1.–13.4.2023

A-PIIRI
LC PERNIÖ: Salmelin Sami 
LC MARIEHAMN: Roberts Christian 
LC RUSKO: Karlsson Jari, Joronen Heikki, 
 Lehti Hannu 
LC ÅLAND/FREJA: Eriksson Kati 
LC TURKU/ARCHIPELAGO: Nuutinen Marko 
LC SALO-USKELA: Rauman Mikko 
LC LIETO/LOUKINAINEN: Katajainen Jari, 
 Abrahamsson Patrick 
LC SOMERO: Parviainen Seppo 
LC BRÄNDÖ-KUMLINGE: Holmberg Anne-Maj 
LC KAARINA/KATARIINAT: Niinisalo Erika 
LC ÅLAND/SÖDRA: Dahl Kjell 
LC NAANTALI SVINGI: Ahtiainen Reino

B-PIIRI
LC HANKO-HANGÖ: Latva-Kiskola Janna 
LC KARJALOHJA-SAMMATTI: 
 Heikkinen Kalle, Peltomäki Sami 
LC SIUNTIO-SJUNDEÅ/CHARLOTAT: 
 Sarlin Urpu 
LC HELSINKI/TIMANTIT: Väyrynen Jenni 
LC ESPOO/MATINKYLÄ: Aalto Erkki 
LC HELSINKI-HELSINGFORS: Nurmi Aulis 
LC INGÅ: Hovi Steinar 
LC ESPOO/POHJOINEN-ESBO/NORD: 
 Nurmi Tiina, Kärki Mika, Jolas Mia 
LC ESPOO/MATINKYLÄ: Järnefelt Heidi 
LC ESPOO/AURORAT: Aatola Hanna 
LC ESPOO/KESKUS: Keski-Kasari Arto

C-PIIRI
LC HYVINKÄÄ/HÖFFINGA: 
 Jalonen Tuula, Pasuri Riitta, 
 Sonck Varpu, Juntunen Helena 
LC LOPPI/MARSKI: Nortamo Tommi 
LC FORSSA: Joki Kari 
LC HÄMEENLINNA/BIRGER: 
 Nordenswan Ann-Mari 
LC HAUSJÄRVI/LUKOT: Hämäläinen Heikki 
LC HÄMEENLINNA/LIINUT: 
 Nurmi Arja, Pulkki Marja 
LC TAMMELA: Kaakinen Markku 
LC ORIMATTILA/VILJAMAA: Lahtonen Tero 
LC HÄMEENLINNA/TAWASTI: 
 Lehtoranta Jouni 
LC KUHMOINEN: Takanen Martti, 
 Viita Ossi, Liehu Lauri 
LC LOPPI/MAIJASTIINAT: Soininen Tuula,
 Kuparinen Marja-Leena 
LC TAMMELA: Kaunisto Jyri 
LC KLAUKKALA/LEAT: Töyrylä Mervi 
LC JÄRVENPÄÄ/JEAN SIBELIUS: Nurmela Mika 
LC HAUSJÄRVI/LUKOT: Kokkonen Jukka 
LC NURMIJÄRVI/ROCK: Lamberg Casper

D-PIIRI
LC HAMINA/VARVARA: Vaskonen Jonna 
LC LAPPEENRANTA/WEERA: 
 Sillanpää Asta, Tujula Taina 
LC VIROLAHTI-MIEHIKKÄLÄ: Ylä-Kotola Juho 
LC VALKEALA: Helle Arto 

LC LAPPEENRANTA/KANAVA: 
 Peltonen Marko, Reponen Joni 
LC HAUKIVUORI: Saloviin Sanna, Makslahti Jari 
LC LUUMÄKI/ELLEN: Saareks-Kaltto Outi 
LC LAPPEENRANTA/RAKUUNA: 
 Hienonen Mikko, Mensonen Petri 
LC HAMINA: Oinonen Antti

E-PIIRI
LC LÄNGELMÄKI: Laurila Paavo, 
 Mandelin Olli, Honkanen Ari-Pekka 
LC LEMPÄÄLÄ: Niemi Raimo, Turkkinen Timo,  
 Heikkilä Raino, Mäkelä Klaus 
LC URJALA: Liesivesi Mika 
LC KURU: Korhonen Ilkka 
LC HÄMEENKYRÖ/KYRÖTTÄRET: Kiiveri Hanna 
LC VIRRAT/TARJANNE: Ahonen Marjaana 
LC TOIJALA/AKAA: Kivinen Jaakko 
LC VALKEAKOSKI/SÄÄKSMÄKI: Helin Toni

F-PIIRI
LC KAUHAJOKI/PÄNTÄNE: Heinola Matti 
LC ÖVERMARK-YTTERMARK: 
 Teir Benneth, Sand Johan 
LC KAUHAJOKI/PÄNTÄNE: Leskinen Antti 
LC ALAVUS: Keisala Aleksi 
LC VAASA/MERI: Ilomäki Lauri 
LC KORSNÄS: Mannsén Carola, 
 Storgård Stefan, Holtlund Joakim 
LC NURMO/LAKEUS: Karjalainen Kari 
LC LAPPAJÄRVI: Kuusela Anssi 
LC JALASJÄRVI: Ruohoniemi Hannu 
LC VAASA/FAMILY: Tiihonen Miia

G-PIIRI
LC JYVÄSKYLÄ: Sorri Henri 
LC HARTOLA: Malin Martti, 
 Kankkunen Ilpo, Sankari Mika 
LC JYVÄSKYLÄ/LOHIKOSKI: 
 Tervaniemi Matti, Hautala Timo 
LC HANKASALMI: Pöyhönen Esko 
LC PIHTIPUDAS/EMMIT: 
 Janhunen Kielo, Varha Anu 
LC KORPILAHTI: Latvasalo Marko 
LC KUOREVESI: Salonen Anna 
LC PIHTIPUDAS: Petäistö Teppo, Varis Jouko

H-PIIRI
LC KITEE/KEISARINNA: Laakkonen Marja 
LC SAVONLINNA/SÄÄMINKI: Sairanen Rauno 
LC RANTASALMI: Korhonen Jarkko 
LC KITEE/ILMARINEN: Möttö Pertti 
LC KONTIOLAHTI: 
 Mertanen Asko, Pantsari Jari 
LC SAVONLINNA: Lankinen Matti 
LC JOENSUU/ADAM & EVA: 
 Tanskanen Pirjo, Imboden-Heiskanen Anja 
LC SAVONRANTA: 
 Turunen Anneli, Turunen Raimo 
LC JUUKA: Pehkonen Katriina 
LC NURMES/PIELINEN: Petjala Juhani

I-PIIRI
LC KIIMINKI: Manninen Päivi, Lapinlampi Esko 

LC KEMPELE/SAMPOLA: 
 Tuohino Jussi, Soinsaari Jarmo 
LC SUOMUSSALMI: Manninen Oiva 
LC OULU-ULEÅBORG: Karppinen Sio 
LC RUUKKI: Takalo Mika

K-PIIRI
LC IISALMI/KOLJONVIRTA: Hujanen Pauli 
LC LEPPÄVIRTA: Juutinen Jari 
LC TUUSNIEMI: Tuominen Juha 
LC RAUTALAMPI/MALVI: Vänttinen Matti 
LC KUOPIO/PÄIVÄRANTA: 
 Rautio-Pöyhönen Sirpa, Pöyhönen Mikko 
LC VARPAISJÄRVI/SUSJ: 
 Tuovinen Minna, Tuovinen Marko 
LC IISALMI: Pehkonen Anja 
LC KIURUVESI/HELMIINA: Pesonen Tanja 
LC PIEKSÄMÄKI/KESKUS: Suhonen Hannu

L-PIIRI
LC ROVANIEMI/RONJAT: Hiljanen Paula 
LC ROVANIEMI: Pesola Tapani 
LC KEMINMAA: Nieminen Markku 
LC ROVANIEMI/PETRONELLA: Salomaa Tellervo

M-PIIRI
LC ULVILA/AURORA: Kivelä Merja 
LC NAKKILA/EMMA: Penttilä Hanna, Isoniemi 
Marja-Leena, Teerialho Taina 
LC PORI/SOFIA: Jalava Kristiina 
LC HUITTINEN/DORIS: Valkonen Anne, 
 Uotila Johanna, Viitanen Kati 
LC SIIKAINEN: Heikkilä Jan, Sippola Harri 
LC EURA/PYHÄJÄRVI: Virta Jarmo, Vuori Mika 
LC HUITTINEN: Marku Harri 
LC KÖYLIÖ: Swan Heikki 
LC PORI/KARHU: Kaksonen Aleksi 
LC SÄKYLÄ: Kalli Kari

N-PIIRI
LC PORVOO/ROSÉ: Lönnqvist Kristina 
LC PORVOO-BORGÅ: Jämbäck Juha 
LC VANTAA/KOMEETAT: Hirvonen Sirkka 
LC HELSINKI/VIAPORI: 
 Candolin Anne-Maj, Svensk Merja 
LC MÄNTSÄLÄ: Tyyskä Risto 
LC HELSINKI/PAKINKYLÄ: 
 Höijer Markus, Hirvi Heikki 
LC SIPOONJOKI: Lehvonen Simo 
LC LOVIISA/QUEEN LOVISA: 
 Lillberg Pauliina, Björklöf Birgitta 
LC HELSINKI/AURORA: Korhonen Leila 
LC HELSINKI/MALMITTARET: 
 Ollila-Hämäläinen Ritva 
LC PORVOO-BORGÅ: Halinen Janne 
LC VANTAA/KOMEETAT: Muromaa Anna-Maija

O-PIIRI
LC KÄLVIÄ/LUCINA: Herranen Leena 
LC VETELI: Saari Pasi 
LC JAKOBSTAD/MALM: Andrsson Derrick 
LC VÖRÅ: Wiik Christoffer 
LC NYKARLEBY: Markkula Veikko 
LC KÄLVIÄ/LUCINA: Heikkilä Helena
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Kannessa vinkkejä, miten lähi- ja kasvisruokaa on helppo 
kasvattaa myös itse ilman suurempia tarvikehankintoja.
Kannen kuva: Pixabay

Myynti 
Sari Aarnio
sari.aarnio@tjm-systems.fi, p. 044 566 7194
Mainosaineistojen toimitusosoite
aineistot@tjm-systems.fi
Toimituksellisen aineiston toimitusosoite
toimitus@lions.fi, leijonalehti@lions.fi

Ilmestymisaikataulu 2023
Lehti  Ilmestyy  Mainosten  Toimituksellinen
  aineistopäivä  aineistopäivä
LION 1   13.2. digilehti - 5.1.
LION 2   3.4. 16.2. 23.2. 
LION 3   29.5. 13.4. 20.4. 
LION 4   4.9. 15.6. 27.7. 
LION 5   23.10. digilehti - 14.9. 
LION 6   12.12. 26.10. 2.11.

Toimitukselle lähetetty aineisto palautetaan vain pyydettäessä. 
Ilmoitusaineisto on jätettävä mahdollisimman hyvissä ajoin 
ennen lehden viimeistä aineistopäivää. Lehden vastuu 
ilmoituksen julkaisemissa sattuneessa virheessä rajoittuu 
ilmoituksesta maksetun määrän palauttamiseen. 

lion suomi-finland perustettu 1955. lion-lehti on lions clubs internationalin virallinen, 
suomenkielinen julkaisu, jota julkaistaan hallituksen luvalla 19 kielellä. 

MAINOSMYYNTI

Numero 3 / 2023 • www.lions.fi/lionlehti

35

Osoitteenmuutokset Lionien osoitteenmuutokset tekee klubin sihteeri MyLCI-jäsenrekisteriin. 
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Vuoden Hyväntekijä on leijonahenkinen persoona, joka luo ja ylläpitää yhteisymmärrystä, 
toimii epäitsekkäästi ja puolustaa heikompia. Suomen Lions-liitto palkitsee vuosittain 
Hyvän Päivänä Vuoden hyväntekijät.
 Osallistu yleisöäänestykseen ja äänestä vuoden 2023 ehdokkaista oma suosikkisi 
www.lions.fi/aanesta2023.
 Vuoden hyväntekijää ovat saaneet ehdottaa kaikki suomalaiset. Kesäkuussa julkistetaan 
jatkoon päässeet ehdotukset yleisöäänestykseen. Tutustu ehdokkaisiin osoitteessa 
www.lions.fi/uutishuone/tapahtumat/. Palkitsemiset tehdään Hyvän Päivänä 8.10.2023. 
 Lisäksi Hyvän Päivänä palkitaan Vuoden lion Hyväntekijä, jota ovat voineet ehdottaa 
lionsklubit ja klubilaiset. 
 Ensimmäisen kerran Vuoden Hyväntekijät valittiin vuonna 2015. 

Joka vuosi 8.10. vietetään valtakunnallista lionstoiminnan Hyvän Päivää. Hyvän Päivä koskee
kaikkia noin 18 000 vapaaehtoistyöhön sitoutunutta lionia yli 800 lionsklubissa eri puolilla maata. 
Hyvän Päivän tarkoituksena on kiinnittää huomiota lionien vapaaehtoiseen palvelutoimintaan ja 
tehdä samalla tunnetuksi paikallista lionstoimintaa ja kertoa klubien monista tavoista tehdä hyvää.

QR-koodi ehdotuslomakkeeseen

ÄänestäVuoden
Hyväntekijää
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Lue lisää: www.lions.fi
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Johtajat 
näyttävät tietä
YKSI LIONJÄSENYYDEN tarjoamista eduista on johtamistaitojen 
oppiminen. Me panostamme lioneihimme varmistaaksemme 
sen, että teillä on kaikki tarvitsemanne mahdollisuudet tulla te-
hokkaiksi johtajiksi palvelutyössä, 
omissa yhteisöissänne ja elämäs-
sänne.
 Älkäämme kuitenkaan erehty-
kö luulemaan, että arvonimi tar-
koittaa sitä, että on johtaja. Joku 
voi olla koko maailman presidentti 
olematta kuitenkaan tehokas joh-
taja. He innostavat muita olemalla 
ihmisenä sellainen, jota muut voi-
vat kunnioittaa. He oivaltavat, mitä 
pitää tehdä ja tekevät sen.
 Lionit ovat joka päivä johtajia omilla paikkakunnillaan. Lio-
nit nousevat esiin Turkissa, Ukrainassa ja yhteisöissä ympäri 
maailmaa. 
 Vaikka on tärkeätä saavuttaa edistykselliseen johtajuuteen 
vaadittavat taidot, ei saa unohtaa, että johtajuus on tekemisessä. 
Se on palvelussa. Juuri sitä lionit tekevät joka päivä.
 Tehkää tästä päivästä upea!•

brian e. sheehan
Kansainvälinen presidentti, 
Lions Clubs International

lci:n hallitus 2022–2023
Kansainväliset presidentit 
President, Brian E. Sheehan, United 
States; Immediate Past President 
Douglas X. Alexander, United States; 
First Vice President, Dr. Patti Hill, 
Canada; Second Vice President 
Fabrício Oliveira, Brazil; Third Vice 
President A. P. Singh, India.

Kansainväliset johtajat
Ensimmäisen vuoden johtajat
Ben Apeland, United States; 
Jitendra Kumar Singh Chauhan, 
India; Barbara Grewe, Germany; 
Jeff Changwei Huang, China; 
Tim Irvine, Australia; Ron Keller, 
United States; Gye Oh Lee, Korea; 
Robert K. Y. Lee, United States; 
R. Mathanagopal, India; 
Manoel Messias Mello, Brazil; 
Jay Moughon, United States; Chizuko 
Nagasawa, Japan; Dr. Ahmed Salem, 
Egypt; Samir Abou Samra, Lebanon; 
Pirkko Vihavainen, Finland; 
Jürg Vogt, Switzerland; 
Lee Vrieze, United States.

Toisen vuoden johtajat
Elena Appiani, Italy; K. Vamsidhar 
Babu, India; Teresa Dineen, Ireland; 
Pai-Hsiang Fang, China Taiwan; 
Jeffrey R. Gans, United States; 
Efren Ginard, Paraguay; Je-Gil Goo, 
Korea; Mats Granath, Sweden; 
Ken Ibarra, United States; Daisuke 
Kura, Japan; Dr. Vinod Kumar Ladia, 
India; Kenji Nagata, Japan; 
Dr. Dianne J. Pitts, United States; 
Allen Snider, Canada; Ernesto 
Tijerina; deb Weaverling, United 
States; John W. Youney, United States.

Lionit ovat 
joka päivä 
johtajia 
omilla paikka-
kunnillaan.

KANSAINVÄLISELTÄ PRESIDENTILTÄ
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Lue lisää siitä, miten Lions International 
reagoi tähän katastrofiin ja miten lionit 
ovat tärkeä osa maanjäristyksen uhrien 
elämän helpottamisessa osoitteessa 
lionsclubs.org/earthquakerelief. 

LUE LISÄÄ
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>>>

T
urkissa eletään parhaillaan maan
historian vaikeimpia aikoja, sa-
noo entinen kuvernöörineuvos-
ton puheenjohtaja Danyal Kubin.
       Hän toimii MD 118:n ka-
tastrofiapukomitean puheenjoh-
tajana ja mobilisoi lionien avus-

tustoimia Turkissa ja Syyriassa helmikuussa 
2023 tapahtuneen maanjäristyksen ja jälkijä-
ristysten jälkeen. 
 Kubin on koulutukseltaan rakennusin-
sinööri ja seisminen asiantuntija. Hän toteaa, 
ettei näin suurta maanjäristysten sarjaa ole 
koettu alueella sataan vuoteen. Järistys tuntui 
yli 350 000 neliökilometrin alueella. Lisäk-
si järistykset tapahtuivat hyvin lähellä maan 
pintaa, mikä teki tuhosta vielä suuremman.
 Tämän hetken tietojen mukaan katastro-
fissa kuoli yli 50 000 ihmistä, yli 120 000 
loukkaantui ja miljoonia ihmisiä menetti 
kotinsa. Asuintalot romahtivat maahan, sa-
dat muut rakennukset sortuivat ja yhteisöt 
muuttuivat ikiajoiksi. 
 – Vaikka valtiomme ja vapaaehtoisjär-
jestöt tekevät aivan kaikkensa maanjäristys-
alueen tukemiseksi, se ei valitettavasti riitä 

Lionit reagoivat LCIF:n tuella 
”vuosisadan katastrofiin” 
Kun valtava humanitaarinen katastrofi iskee, lionit ovat ensimmäisten joukossa 
auttamassa. Lions Clubs Internationalin säätiön, LCIF:n apurahan voimalla he pystyvät 
tuomaan jonkin verran apua tuhoisista maanjäristyksistä hengissä selviytyneille. 
LIONS CLUBS INTERNATIONAL FOUNDATION / andrea small

ratkaisemaan kaikkia maanjäristysten aiheut-
tamia ongelmia, Kubin toteaa.

Suoja kotinsa menettäneille
Mikä asia on tärkeysjärjestyksessä ensim-
mäinen? Turva ja suoja ihmisille, joilla ei sillä
hetkellä ole mitään paikkaa, jota kutsua ko-
diksi.

 Myös Ruotsin lioneilla oli käytössään 
LCIF:n toukokuussa 2022 myöntämä vas-
taavan summan apuraha, jonka avulla he 
pystyttivät telttakylän nimeltä The Antakya 
Lions Tent Village. Kylän 320 telttaa tarjoaa 
tilapäisasumuksen 1050 hengelle, joista yli 
340 on lapsia. Paikalliset lionit ja vapaaeh-
toiset leot ovat säännöllisesti mukana toi-
minnassa opettamalla lapsia ja järjestämällä 
heille yhteistä tekemistä. 
 Lisäksi LCIF ja MD 111 German Lions 
Foundation kumppaneina kohdistavat varo-
ja Turkin ja Syyrian maanjäristysten uhrien 
välittömään selviytymiseen, turvallisuuteen 
ja lyhytaikaisiin asuttamistarpeisiin. 
 Edellä on mainittu vain muutamia me-
nossa olevista hankkeista. Lisää apurahoja 
myönnetään sitä mukaa, kun avuntarve li-
sääntyy.
 
Varainkeruu mahdollistaa tuen
– Maanjäristyksen ja sitä seuranneiden jälki-
järistysten tuottama tuho on sydäntä sär-
kevää. Kaikki ne, joiden elämään tämä ka-
tastrofi on vaikuttanut, tulevat tarvitsemaan 

Ruotsin lionit pystyttivät 
LCIF:n apurahalla 
telttakylän Turkkiin.

 Välittömästi ensimmäisen maanjäris-
tyksen jälkeen LCIF myönsi 200 000 USD:n 
suurtuhoapurahan Turkin lioneille. Lionit 
rakentavat varoilla konttikylän nimeltä The 
Adiyaman Lions Container Village. Apura-
halla hankitut 60 konttia sisustetaan ja jo-
kaiseen asennetaan keittiö ja kylpyhuone. 
Kontit palvelevat tilapäisasuntoina kotoaan 
pois joutuneille ihmisille siksi ajaksi, kun he 
odottavat omien kotipaikkakuntiensa jäl-
leenrakentamista. 
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 Lionien keräyksellä saatiin varat noin 200 Ukrainaan toimitettuun kaminaan.
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K
ainuussa LC Sotkamon kehit-
tämisillassa pohdittiin tam-
mikuussa, miten ukrainalaisia 
voitaisiin auttaa myös koti-
maassaan.
     PDG Aarto Mäkinen löy-
si selvityksessään tuotteet ja 

kumppanit kamiinoiden valmistukseen ja 
jakelukanavan Ukrainaan. Samalla päätet-
tiin päivittää myös rahankeräyslupa.
 Kaminoiden valmistusmäärän piti olla 
alun perin muutamia kymmeniä, jotka  
pystyttiin tekemään LUT-yliopiston oppilas-
työnä. Valmistusmäärän noustessa yhteis-
työkumppaneiksi valikoituivat lisäksi salo-
laiset Stremet Oy ja Metallityö Piiroinen.
 Samaan aikaan hyväntekeväisyysyhdis-
tys Omri ry etsi teollisen mittakaavan ka-
navaa helpottaakseen ukrainalaisten elin-
olosuhteita. Omrin ylläpitämän Pro Ukraina
-sivuston kautta suurelle yleisölle tarjoutui 
tapa hankkia yksi tai useampi kamiina tai 
vain osuus sellaisesta.
 Lahjoitusvarojen keräystä on hoitanut 
LC Sotkamo ja Omri puolestaan saamillaan 
keräysvaroilla kamiinoiden valmistuttami-
sen ja kuljetukset Ukrainaan yhdessä pai-
kallisten yhteistyökumppaniensa avulla.

Lioneilta hätäapukaminoita Ukrainaan
Ukrainan lämpö- ja sähköjakelukeskukset toimivat edelleen 
vajaalla teholla. Erityisesti lapsiperheet ovat vaarassa. 
Kustantamalla puilla lämmitettäviä kamiinoita keittotasolla, 
olemme auttaneet tuhansia ukrainalaisperheitä.
aarto mäkinen

tukea selviytymisessä ja toipumisessa vielä 
päiviä, viikkoja, kuukausia ja jopa vuosia tästä
eteenpäin, LCIF:n puheenjohtaja Douglas X. 
Alexander sanoo.
 – Lionien reagointi ja maailmanlaajuinen
tuki on innostavaa ja osoittaa lionien horju-
matonta humanitaarista henkeä tämän käsit-
tämättömän katastrofin aikana. Lionit elävät 
ja palvelevat pahimmin kärsineillä paikka-
kunnilla, ja he pysyvät siellä tukemassa paik-
kakuntalaisia niin kauan kuin meitä siellä 
tarvitaan.
 – LCIF:n apurahojen avulla pystymme 
vaikuttamaan vielä enemmän niiden ihmis-
ten elämään, jotka ovat kokeneet suuria me-
netyksiä tämän käsittämättömän katastrofin 
aikana, Alexander sanoo.
 LCIF:n apurahat tekee mahdolliseksi se, 
että ympäri maailmaa asuvat lionit liittyivät 
välittömästi yhteen tukemaan maanjäristyk-
sen uhreja. Katastrofin jälkeisinä viikkoina 
monet lionjohtajat, klubit ja piirit ovat käyn-
nistäneet varainkeruuhankkeita LCIF:n ka-
tastrofiapurahaston hyväksi sekä henkilö-
kohtaisesti että virtuaalisesti. Lionit ympäri 
maailmaa tekevät edelleen yksityisiä lahjoi-
tuksia tähän kohteeseen. Näillä toimilla var-
mistetaan, että lionit voivat tarjota apua ja 
toivoa katastrofialueella niin pitkään kuin 
sitä tarvitaan.
 – Nyt on kyse niin valtavasta katastrofista,
ettei mikään maa maailmassa voi varautua 
sellaiseen omin voimin. Siksi tarvitsemme 
kansainvälisen yhteisön tukea enemmän 
kuin koskaan. Yhdessä olemme aina vah-
vempia, Kubin sanoo.•

Danyal Kubin kuvassa oikealla sanoo, 
että Turkki tarvitsee kansainvälisen yhteisön 
tukea enemmän kuin koskaan.
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Myös lämmönlähde
Kamiinat on suunniteltu ensisijaisesti ulko-
käyttöön, mutta niitä voidaan käyttää myös 
sisätiloissa, ruokien valmistukseen ja läm-
mönlähteenä.
 Omrin toiminta on keskittynyt tällä het-
kellä yksinomaan ukrainalaisten auttami-
seen. Omrin ovat perustaneet lion Tapio ja 
Maria Warén, koska erillinen hyväntekeväi-
syysyhdistys on riittävän nopea ja notkea 
tekemään avustustyötä eri kumppaneiden

Sähkö- ja kaasupulasta kärsivillä alueilla kamiina 
saattaa olla ainoa lämmönlähde.
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PUHEENJOHTAJALTA
heikki mäki

Puheenjohtaja 2022–2023
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Uskallatko kokeilla jotain uutta?
OVATKO KAIKKI kuluvaa toimintakautta koskeneet suunnitelmasi onnistuneet täysin 
odotetulla tavalla? Onnittelut, jos ovat. Minun kohdallani niin ei ole käynyt. 
 Ajattelen silti, että monet suunnitelmista ja kokeiluista ovat ansainneet saamansa 
tilaisuuden. Turvallisinta olisi toki ollut tehdä kuten aina ennenkin on tehty. Van-

haa toistamalla olisi ehkä saavutettu myös ennakoitavam-
pi lopputulos. Olisiko kuitenkaan luotu mitään uutta tai 
päästy näkemään mitä muutos tuo tul-
lessaan?
     Koen, että joskus ihan uuden-
laiset etenemistavat ovat tarpeen. 
Onnekseni olen liiton hallinnos-
sa saanut tehdä töitä kokeilunha-
luisten ja ennakkoluulottomien 
ihmisten kanssa. Hienoa on ollut 
myös se, että olen saanut teiltä

tälle kokeilujen tielle rohkaisuja. Kiitos siitä.
 Tälläkin toimintakaudella monet yksittäisten 
leijonien, klubien ja liiton rohkeat kokeilut ovat 
tuottaneet hienoja lopputuloksia. Useimmat 
niistä eivät tosin ole onnistuneet suunnitel-
lulla tavalla, vaan ne ovat jopa ylittäneet 
asetetut tavoitteet. Kyseessähän ei silloin 
ole epäonnistuminen. Ennemmin on 
saatu aihetta palvelutyön juhlaan.
 Rohkaisen kaikkia myös vuo-
sikokouksen kohdalla etsimään 
edellä mainittua tavoitteiden ylittä-
misen näkökulmaa. Näen nimittäin 
monien esityslistan asiakohtien odotta-
van meidän yhteisen palvelumme mah-
dollistavia päätöksiä. Yhdessä hyvän 
tekeminen vaatii rohkeutta tukea tule-
vaisuuden toteuttamista. 
 Meidän pitää omata myös kyvyt, 
eikä pelkästään tahto, olla Suomen mer-
kityksellisin auttaja.•

Rohkeat 
kokeilut ovat 
tuottaneet 
hienoja 
lopputuloksia.
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kanssa Ukrainaan. Pariskunta tekee valvonta-
ja uusien kohteiden kartoitusmatkoja 3–4 
viikon välein Ukrainaan ja näin avustukset 
on saatu luotettavasti perille.
 Auta Ukrainaa -keräys on loppusuoralla
ja siihen on tullut lähes 200 suoritusta ja li-
paskeräyksiin on osallistunut noin 1  200 
henkilöä. Keräyksen myötä me leijonat olem-
me saaneet kiitettävästi julkisuutta ja kiitosta 
hienosta palvelutyöstä. Lämmin kiitos keräyk-
seen ja projektiin osallistuneille henkilöille.•

Kamina-keräyksen yhteydessä on ollut 
mahdollista osallistua myös parafiinin 
hankintaan.

Äänekosken pakolaiset halusivat auttaa 
oman maansa sotilaita niin sanottuja 
juoksuhautakynttilöillä. Jyväskylän 
Apua Ukrainaan ry:stä Matti Ahonen otti 
yhteyttä Omriin ja päätettiin antaa Lions-
kiintiöstä heidän tarvitsemansa parafiinit.

Kynttilöiden valmistamiseen tarvittavat 
peltipurkit saatiin lahjoituksena Lunden 
Oy:lta Turusta eli juoksuhautakynttilät 
tehdään Jalostajan hernekeittopurkkeihin. 
Taipaleen kuljetusliike Jyväskylästä lupasi 
kuljettaa purkit Äänekoskelle Ukrainan 
pakolaisille. Valmiit kynttilät Ukrainaan 
hoitaa Jyväskylän Apua Ukrainaan -aktiivi 
Matti Ahonen.

JUOKSUHAUTAKYNTTILÖITÄ
UKRAINAN SOTILAILLE
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Kamina on 54 senttiä korkea ilman savupiippua
ja painaa noin 33 kiloa.  
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AJANKOHTAISTA
Koonnut Anna-Kaisa Jansson

Kansainvälinen palkinto Iisalmeen
Kansainvälinen järjestön palveluaktiviteettitoimikunta on 
myöntänyt Kindness Matter -palvelupalkinnon LC Iisalmelle 
kauden 2021–2022 aktiviteetistaan Turvallisesti koulutielle. 
Palkittuja klubeja oli yhteensä 30, joista kahdeksan on Euroopasta.
anna-kaisa jansson

Tuleva kansainvälinen 
presidentti vierailee Suomessa
anna-kaisa jansson

MAAILMAN SUURIMMAN palveluklubijärjestön 
Lions Clubs Internationalin 105. kansainvä-
linen tuleva presidentti Dr. Patti Hill Kanadan
Edmontonista vierailee puolisonsa lion Greg 
Holmesin kanssa Suomessa 7.−11. kesäkuuta.
 1. varapresidentti Patti Hill vierailee 
muun muassa lionstoimistossa. Lisäksi vie-
railukohteena on Lahti, jossa hän perehtyy 
ympäristöasioihin ja Orkester Nordenin toi-
mintaan. Perjantaina 9.6. hän tutustuu muun 
muassa ukrainalaisten auttamistapoihin Es-
poon Kaivo kohtaamispaikassa ja tapaa ensi 
kauden piirikuvernöörit.
 Lauantaina 10.6. tuleva kansainvälinen 
presidentti on mahdollista tavata Espoossa, 
Suomen Lions-liiton 70. vuosikokouksessa, 
jossa hän tapaa muun muassa leoja.•

L
C Iisalmi voitti samalla aktivitee-
tilla myös Suomen Lions-liiton vii-
me kauden aktiviteettikuvakilpai-
lun ensimmäisen osion. Maineen 
ja kunnian lisäksi klubi sai rahapal-

kinnon aktiviteettitililleen.
 LC Iisalmi järjesti Turvallisesti koulu-
tielle -lasten liikennetapahtuman 6–7-vuo-
tiaille lapsille elokuussa 2021 Lasten liiken-
nepuistossa yhteistyössä Savon Voiman, 
LC Iisalmi/Koljonvirran, LC Iisalmi/Poro-
veden ja LC Iisalmi/Yläsavottarien kanssa. 
Lisäksi tapahtuma-apuna oli Iisalmen par-
tiolaisten Korvenkävijät ja Iisalmen Mies-
laulajista järjestyksenvalvoja.

 LC Iisalmi anoi ja sai Savon Voimalta 
toimintatonnin eli 1 000 euroa tapahtuman 
järjestämistä varten. Lapset ajoivat liikenne-
puiston ympäri kiertävän reitin ja saivat 
useissa pysähdyspaikoissa opastusta liiken-
teessä käyttäytymiseen. Liikennetapahtu-
massa jaettiin sadalle lapselle pyöräilyky-
pärät ja ajoreitin ajaneiden kesken arvottiin 
kaksi lasten polkupyörää.
 Vanhemmille jaettiin kotiin viemisiksi 
kirjekuoret, joissa oli pyöräilijän ajokortti, 
liikenneopastusta, Savon Voiman heijastin 
sekä tietenkin tietoa lionstoiminnasta.
 Airi Leskinen LC Iisalmesta kertoo, 
että aktiviteetti jatkuu ensi syksynäkin.•

Turvallisesti koulutielle -tapahtumassa lapset saivat opastusta liikenteessä käyttäytymiseen.
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Tuleva kansainvälinen presidentti Dr. Patti Hill (oik.)
on mahdollista tavata Espoon vuosikokouksessa.
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Teemawebinaarit kalenteriin
ENSI KAUDEN TEEMAT ja webinaarien aika-
taulut on julkaistu osoitteessa www.lions.
fi/jasenille/oppaat-ja-ohjeet/viestinnan-oh-
jeet-ja-materiaalit/kauden-2023-2024-tee-
mat/. Laita päivämäärät itsellesi ylös kalen-
teriin.•

Uusi lionstoiminnan
esittelyvideo on ilmestynyt
LIONSTOIMINTA on vapaaehtoista palvelutyötä
ja siihen voi kuulua jokainen, jonka sydän 
sykkii auttamisen halua. Tutustu uuteen 
lionstoiminnan esittelyvideoon liiton You-
Tube-kanavalla.•

Ahvenanmaan rahankeräyslupa uusittiin
SUOMEN LIONS-LIITOLLA on kaikkia sen jäsenklubeja varten haettu rahankeräyslupa ÅLR 2023/
2272, joka on voimassa Ahvenanmaalla 16.3.2023–15.3.2024. Luvalla kerätyt varat mak-
setaan liiton varainhankintatilille, josta ne ohjataan luvassa ilmoitettuihin tarkoituksiin.•
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Kolme toivomusta
KLASSISESSA SATUTARINASSA sankari saa haltijalta kolme toivomusta, jotka tämä to-
teuttaa. Jotta tarina olisi hyvä, toivomuksista seuraa kaaosta, hämminkiä ja villejä 
käänteitä, mutta lopussa kaikki on taas hyvin.
 Saduissa toiveet ovat aina aika henkilökohtaisia. En ole törmännyt satuun, jossa 
olisi toivottu yleismaailmallisten ihmisoikeuksien toteutumista kaikille, maailman-
rauhaa ja demokratiaa. Viimeinen olisi varmasti hankala monessa satumaailmassa, 

koska ne yleensä ovat itsevaltaisia kuningaskun-
tia. Satujen toivomukset ovat hyviä ajatusleikkejä. 
Mitä sinä toivoisit, jos saisit esittää kolme lions-
toimintaan liittyvää toivetta?
 Minun ensimmäinen toiveeni olisi se, että 
annetaan se toive klubin uudelle jäsenelle. Anne-
taan uuden jäsenen kertoa, miksi hän on tullut 
mukaan lionstoimintaan. Annetaan uuden jäse-
nen kertoa, mitä palvelua tai auttamista hän ha-
luaisi klubin tekevän kotiseutunsa 

hyväksi. Toiveeseen kuuluu, että klubin vanhat jäsenet kuunte-
levat uuden jäsenen toiveen ja sitten yhdessä koko porukalla 
yritetään tuo palvelutoive toteuttaa mahdollisimman hyvin 
(vaikka sitä olisi yritetty 10 vuotta sitten). Kun klubin lionit
yhdessä tarttuvat uuden jäsenen toiveeseen, he tulevat sa-
malla toiminnan kautta toivottaneeksi uuden lionin terve-
tulleeksi joukkoon ja samalla näyttävät käytännössä uu-
delle jäsenelle, millaista lionien palvelu ja auttaminen on.
 Uuden jäsenen toiveiden toteuttaminen rikastut-
taa klubia. Se tuo varmasti toimintaan jotain uut-
ta ja voi jopa käynnistää uuden palvelumuodon. 
Samalla ehkä joku väsähtänyt, mutta vain tottu-
muksen tai perinteiden takia ylläpidetty toi-
minto voidaan laittaa lepäämään.
 Toisena toiveena esitän, että me leijonat 
olisimme aina toistemme tukena, kannus-
tamassa toisiamme ja etsimässä mahdolli-
suuksia onnistumisiin.
 Kolmas toiveeni olisi se, että mahdol-
lisimman moni suomalainen taustastaan, 
iästään, sukupuolestaan riippumatta pää-
sisi mukaan lionstoimintaan (ja päästyään 
mukaan pääsi toteuttamaan ensimmäisen 
toiveeni). Se tekisi Suomesta paremman ja 
varmasti luovuttaisimme isänmaamme 
onnellisempana nouseville sukupolville.• 

TOIMINNANJOHTAJALTA
petri kaukiainen

Toiminnanjohtaja

Uuden jäsenen 
toiveiden 
toteuttaminen 
rikastuttaa klubia.
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TAPAHTUMAKALENTERI

TOIMINTAKAUSI 2022–2023

HALLITUKSEN KOKOUKSET
• 9.6.

KUVERNÖÖRINEUVOSTON 
KOKOUKSET
• 11.6. Järjestäytymiskokous 2023–2024,
 Espoo

VUOSIKOKOUS
• 9.–11.6.2023 Espoo

KANSAINVÄLISET KOKOUKSET
• 7.–11.7.2023 Kansainvälinen 
 vuosikokous, Boston, USA

MESTARUUSKILPAILUT
• 17.–18.6. Golf, LC Kaarlela

TOIMINTAKAUSI 2023–2024

HALLITUKSEN KOKOUKSET
• 10.8. / 14.9. / 19.10. / 9.11. / 14.12.
 25.1. / 22.2. / 21.3. / 18.4. / 24.5. / 13.6.

KUVERNÖÖRINEUVOSTON 
KOKOUKSET
• 11.6. Järjestäytymiskokous 2023–2024,
 Espoo
• 25.–26.8.2023 Turku
• 24.–25.11.2023 Seinäjoki
• 15.–16.3.2024 Kirkkonummi

VUOSIKOKOUS
• 24.–26.5.2024 Turku

KANSAINVÄLISET KOKOUKSET
• 26.–28.10.2023 Lions Europa Forum,
 Klagenfurt, Itävalta
• 19.–21.1.2024 NSR, Gardemoen, Norja
• 21.–25.6.2024 Kansainvälinen 
 vuosikokous, Melbourne, Australia

MESTARUUSKILPAILUT
• 17.–18.6. Golf, Kokkola, LC Kaarlela
• 16.9. Suunnistus, Oulu, LC Oulu/Oulujoki
• 16.9. Shakki, Tampere, LC Tampere

Liiton kesäaukioloajat
LIITON TOIMISTO on kiinni heinäkuun, kun 
lionsklubien toiminta on myös kesälaitumilla.
Tarkemmat aukioloajat voit tarkistaa koti-
sivuilta www.lions.fi/yhteystiedot.•
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J 
oka vuosi 8.10. vietetään valtakun-
nallista lionstoiminnan Hyvän Päi-
vää. Päivän tarkoituksena on kiinnit-
tää huomiota lionien vapaaehtoiseen 
palvelutoimintaan ja tehdä tunnetuk-

si paikallista lionstoimintaa.
 Ensi syksyn Hyvän Päivän valtakunnal-
lisena teemana on järjestää Auta lasta, auta 
perhettä -keräyksiä. Aktiviteetti on hyväk-
sytty Kouvolan vuosikokouksen aloitteen 
mukaisesti liiton aktiviteetiksi ja ensi syk-
synä on hyvä harjoitella tapahtuman järjes-
tämistä Hyvän Päivän yhteydessä.

R-kioskin kampanja päättyi
anna-kaisa jansson

R-KIOSKIN Ämmä-aamiaiskampanja on teh-
nyt hyvää täydellä sydämellä. Ärrä lahjoitti 
5 senttiä jokaisesta kampanjan aikana myy-
dystä kahvi ja leipä -kombosta valtakunnal-
liseen Suomen Lions-liiton Kiusaamisesta 
terveeseen nettikäytökseen, KiTeNet-kam-
panjaan. Lahjoitettavaa KiTeNet-kampan-
jalle kertyi upeat 6 590 euroa! 
 Kampanjan keulakuvana on ollut artisti 
Etta. Hänen mukaansa kampanja oli ihan 
mahtava, koska se herätti oikeasti keskus-
telua muun muassa somessa tapahtuvas-
ta kiusaamisesta. Maailma ei muutu, jos 
asioista ei puhuta rohkeasti.•

R-kioskin kampanja on lisännyt keskustelua 
tasa-arvosta ja häirinnän vastustamisesta.

Auta lasta, auta perhettä -keräyksiä
Ensi syksyn Hyvän Päivän valtakunnallisena teemana 
on järjestää Auta lasta, auta perhettä -keräyksiä.
anna-kaisa jansson

 Toivottavasti mahdollisimman moni 
klubi, klubit yhteistyössä tai piiri lähtisi 
järjestämään paikkakunnallaan Auta lasta, 
auta perhettä -keräyksen. Aktiviteetti on 
helppo järjestää. Sovi klubisi tai lähialueen 
klubien kanssa yhteistyössä lähialueen 
kauppiaan kanssa keräyksen järjestämises-
tä kaupan tiloissa ja selvitä paikkakunnalta 
toimija, jonka kautta kerätyt päivittäistava-
rat ja elintarvikkeet toimitetaan apua tar-
vitseville. Kannattaa laittaa tämän aktivi-
teetin suunnittelu ja järjestäminen jo ensi 
kauden kalenteriin!•
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Leijonahiihdot vetivät väkeä
anna-kaisa jansson

LASTEN LEIJONAHIIHTOJA järjestettiin tänä tal-
vena aktiivisesti. Talven aikana ympäri Suo-
men oli yli 80 Leijonahiihto-tapahtumaa, 
joiden järjestämisessä on ollut lähes sata 
lionsklubia mukana.
 Leijonat ovat yhdessä hiihtoseurojen 
kanssa liikuttaneet yli 6 500 lasta tällä kau-
della. Leikkimielisissä tapahtumissa on koh-
dattu lasten lisäksi kannustusjoukossa olleita 
vanhempia reilut 13 000, joille lionstoiminta 
on nyt tullut tutuksi hiihtotapahtuman kautta.
 Leijonahiihdoista vastaava PDG Erkki 
Lappi on syystäkin tyytyväinen. Viime kau-
desta tapahtuma- ja osallistujamäärissä on 
tapahtunut yli 50 prosentin nousu. Osansa 
hyvään tulokseen on varmasti sillä, että tälle 
kaudelle on lähes kaikkiin piireihin jo nimet-
ty Leijonahiihto-vastaava. Vastaavien on tar-
koitus koordinoida, välittää klubeille ja loh-
koille tietoa ja innostaa klubeja järjestämään 
Leijonahiihto-tapahtumia. 
 Lappi toivoo, että klubit ottaisivat Lasten 
Leijonahiihdot perinteiseksi aktiviteetikseen 
ja tarjoaisivat lapsille liikuntatapahtuman 
vuosittain. Vähälumisena talvena tapahtuma 
on mahdollista järjestää myös vaihtoehtoi-
sella liikuntaohjelmalla.
 Kauden päätteeksi aktiivisimmin Leijo-
nahiihtoja järjestänyt piiri palkitaan kam-
panjan käynnistämisessä merkittävässä 
roolissa olleiden Immo Kuutsan ja Eero Hie-
tasen liitolle lahjoittamalla pokaalilla kesä-
kuun vuosikokouksessa Espoossa.•

Mänttä-Vilppulan lionsklubit järjestivät 
jo kolmatta kertaa Lasten Leijonahiihdot.

LC Huittinen/Doriksen lionit Anne Valkonen, Riikka Taivainen ja Kati Viitanen Auta lasta, auta perhettä 
-hyväntekeväisyyskeräyksessä.
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Juhlitaan hyvän tekemistä
LÖYTYISIKÖ VUODEN HYVÄNTEKIJÄ  tänä vuonna sinun lähipiiristäsi? Olemme tarjon-
neet kaikille suomalaisille mahdollisuutta ehdottaa Vuoden Hyväntekijää, jonka Suo-
men Lions-liitto palkitsee Hyvän Päivänä 8.10.
Kevään ajan olemme kertoneet tästä mahdollisuudesta myös somekanavilla maksul-
lisen markkinoinnin kautta. Iloksemme ehdotuksia on tullutkin paljon, myös muilta 
kuin lioneilta ja hyvin erilaisilla perusteluilla. Useat ehdotukset perusteluineen ovat 
vakuuttaneet meidät siitä, että viestimme on tavoittanut. 
 Olemme todenneet myös tyytyväisinä, että ympäri Suomea löytyy todella pal-
jon monenlaisia hyväntekijöitä, jotka täyttäisivät palkintokriteerimme. He toimivat 
epäitsekkäästi, ylläpitävät yhteisymmärrystä ja 
puolustavat lähimmäisiään. 
 Jatkoon päässeet kolme ehdokasta esitellään 
Suomen Lions-liiton vuosikokouksessa Espoossa 
ja avataan samalla yleisöäänestys voittajasta. Näin 
pääsemme esittelemään aiempaa useamman eh-
dotetun hyväntekijän ja annamme kaikille mah-
dollisuuden vaikuttaa voittajan valitsemiseen. 
 Hyvän Päivään kannattaa alkaa valmistautua 
jo nyt. Hyvän Päivä on myös Lions-järjestön pe-
rinteinen kansainvälinen palvelupäivä, jota vietetään ympäri maailmaa. Suomessa 

sitä vietetään valtakunnallisesti 8.10. ja silloin on tarkoi-
tus kiinnittää huomio lionien vapaaehtoiseen palvelu-

toimintaan. Tavoitteena on, että lionsklubit auttavat 
silloin paikkakunnallaan valitun teeman mukaises-
ti, joka on tulevana syksynä Auta lasta, auta perhet-
tä -keräyksen järjestäminen.
 Yhteisellä teemalla saamme paremmin vai-
kuttavuutta ja myös näkyvyyttä. Auta lasta, auta 
perhettä -aktiviteetti on helppo järjestää ja se 
onkin monelle klubille jo entuudestaan tuttu. 
Toivottavasti sinäkin lähdet klubisi tai piirisi 

kanssa mukaan viettämään lionien omaa 
teemapäivää ja muistat myös raportoida 
ja uutisoida tempauksestanne.
 Aihetta yhteiseen juhlaan on jo en-
nen Hyvän Päivääkin, kun esimerkiksi 
Espoossa kesäkuun toisena viikonlop-
puna vietetään suomalaisen leijonaväen 
pääjuhlaa eli vuosikokousta. Sen jälkeen 
elokuussa juhlitaan suomalaisen lions-
toiminnan vuosipäivää, jolloin esitte-
lemme toimintaamme Helsingin kes-
kustassa tällä kertaa Narinkkatorilla 
12.8. Toivottavasti toimintamme on 
laajasti esillä silloin myös muilla paik-
kakunnilla. Tule Sinäkin mukaan juh-
limaan upeaa, yli 70-vuotista toimin-
taamme Suomessa!•

Yhteisellä 
teemalla saamme 
vaikuttavuutta
ja näkyvyyttä.
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PÄÄTOIMITTAJALTA
anna-kaisa jansson

Päätoimittaja

Tavataan 12.8. Narinkkatorilla
ESITTELEMME JÄLLEEN suomalaisen lionstoi-
minnan vuosipäivänä upeaa toimintaamme 
iloisessa ja näkyvässä leijonanluolassa, jon-
ka pystytämme tänä vuonna Narinkkatorille 
Helsinkiin. Kaikki lionit ja leot ovat tervetul-
leita esittelyteltallemme tutustumaan moniin 
tapoihimme tehdä hyvää. Seuraa tiedotusta 
liiton kotisivuilta.•

KU
VA

: A
NN

A-
KA

IS
A 

JA
NS

SO
N

Näkyvyyttä lionstoiminnalle 
somekanavilta
anna-kaisa jansson

SUOMEN LIONS-LIITON viestintä on keskittä-
nyt jälleen tällä kaudella markkinoinnin so-
mekanaville Facebookiin ja Instagramiin. 
Kampanjoilla tavoittelemme lionstoiminnan 
näkyvyyden ja tunnettuuden lisäämistä ja in-
nostamme ihmisiä mukaan toimintaamme.
 Marraskuussa käynnistyneen markki-
noinnin teemoina ovat olleet klubien ja klubi-
toiminnan esittely, KiTeNet-kampanja ja Hy-
vän Päivän ehdokkaiden etsintä.
 KiTeNetin mainonta on tuottanut mai-
noksen näyttökertoja lähes 800 000 ja mai-
noksen ainakin kerran nähneitä ihmisiä on 
yli 250 000. 
 Hyvän Päivän mainonta käynnistyi hel-
mikuussa ja sillekin on kertynyt näyttöker-
toja yli 450 000 ja olemme tavoittaneet vies-
teillämme lähes 200 000 ihmistä.
 Klubi- ja klubitoiminnanesittelyille ker-
tyi molemmille näyttökertoja yli 180  000 
ja yksittäisiä mainoksen nähneitä on reilut 
50 000.
 Voit katsoa käynnissä olevia mainoksia
Facebookin mainoskirjastostamme, mikäli 
mainokset eivät ole vielä osuneet sinun some-
virtaasi.•
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TEEMA: YMPÄRISTÖ

Pidä jääkaapin tyhjennyspäivä. 
Älä osta mitään, vaan valmista ruoka 
mitä kaapeista, jääkaapista ja 
pakastimesta löytyy.

KUVA: PIXABAY

R
uokahävikin ehkäiseminen ja 
kestävät ruokavalinnat ovat ku-
luttajan tehokkaimpia keinoja 
vaikuttaa ympäristön tilaan.
      Suomessa kotitalouksien ruo-
kahävikki on vuosittain noin 
120–160 miljoonaa kiloa, joka 

on noin 20–25 kiloa henkilöä kohden. 
 Kokonaiskuvassa ruokaketjuissa hävik-
kiä syntyy lähes nelinkertainen määrä, teol-
lisuuden ja kauppojen hävikkiin vaikuttaa 
myös meidän kuluttajien vaatimukset. Ku-
luttajakäyttäytymisellä onkin erittäin suuri 
vaikutus ruokahävikkiin. 

Haukkaa hukantorjuntapizzaa
Yksittäisestä kuluttajasta vesistöjen hoito saattaa tuntua kovin 
kaukaiselta asialta ja harva tulee ajatelleeksi, että ruokavalinnoilla 
on yhteys vesistöjen hyvinvointiin. Pienilläkin teoilla on iso merkitys.
eija tuomaala

 Rahassa mitattuna kotitalouksien ruoka-
hävikki aiheuttaa noin 500 miljoonan euron 
kulut vuosittain. Ilmastovaikutuksina kotita-
louksien ruokahävikki vastaa noin 100 000 
auton vuosipäästöjä.

Mitä voimme tehdä?
Pidä jääkaapin tyhjennyspäivä. Älä osta mi-
tään, vaan valmista ruoka mitä kaapeista, 
jääkaapista ja pakastimesta löytyy.
 Ostatko kotiin vihanneksia siksi, että 
niin ”kuuluu tehdä”? Jääkaapin vihanneslaa-
tikot ovat vihonviimeisiä ansoja. Vihannes-
laatikon tarvikkeet ovat terveellisiä vain silloin,

kun joku tekee niistä salaatin. Porkkana- ja 
perunakerrosten alle hautautuu vuosittain 
uskomaton määrä tavaraa, jotka sitten pää-
tyvät roskiin.
 Muuttamalla yksi tapa kerrallaan tiettyjä 
asioita arjen ruokasirkuksessa, voi säästää ra-
haa ja luontoa.

Älä syötä ruokahukkaa
Sitten vaan mielikuvitus valloilleen, kun per-
heen kanssa alatte valitsemaan hukantorjunta-
pizzaan aineksia. Tästä voi tehdä hauskan 
hetken, eli tehdä yhdessä perheen kanssa 
ruokaa. Pizza maistuu välillä meille kaikille.
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Lopeta lorottelu ja 
vähennä kahvihukkaa
Kahvi on suomalaisille tärkeä osa arkea, mutta tiesitkö,
montako kupillista suomalainen juo keskimäärin kahvia päivässä? 
Me ostamme vuosittain noin 10 kiloa kahvia yhtä henkeä kohden. 
Kahvikupillisina tämä merkitsee noin 4–5 kupillista päivässä.
eija tuomaala

K
eitätkö sinä kahvia vain tar-
peen mukaan? Yhden 2,5 de-
sin kahvimukillisen vesijalan-
jälki voi olla jopa 280 litraa. 
Ylimääräinen mukillinen kah-
via joka päivä hukkaa vuodes-
sa paljon vettä ja rutkasti myös 

muita maailman luonnonvaroja. 
 Eikä pelkästään se vesimäärä mikä ha-
nasta on otettu, vaan vettä on kulunut kah-
vin kasvatuksen ja jalostuksen aikana. Tätä 
vesimäärää me emme näe, vaan sitä kutsu-
taankin piilovedeksi. 
 Noin puolet suomalaisten vesijalanjäl-
jestä kohdistuu ulkomaille, myös sellaisille 
alueille, missä vedestä on suuri pula. Me-
hän tiedämme, mitä vesi merkitsee ja mitä 
tapahtuu, kun se loppuu, joskin meidän on 
tätä mahdoton monesti ymmärtää, koska 
se on meille itsestäänselvyys.

 Tutkimuksen mukaan me suomalaiset 
kaadamme kahvia viemäriin noin 2,5 litraa 
asukasta kohden. Tästä muodostuu noin 
13 prosenttia kotitalouksien vuosittaisesta 
ruokahävikistä. 
 Moni kahvinjuoja on huomannutkin 
huiman hinnannousun. Kahvin hinta on 
noussut vuodentakaisesta noin 46 prosent-
tia. Kahvin viljely vaatii paljon maapin-
ta-alaa, ja kasvun kulutuksen vuoksi viljel-
mien tieltä joudutaan raivaamaan metsää, 
joka ei ole kahvin tuottajamaille ollenkaan 
hyvä asia.
 Kahvihukkaa syntyy eniten isommissa 
porukoissa ja työpaikoilla. Tämä on pieni 
teko, mutta sillä on suuri vaikutus maail-
manlaajuisesti. 
 Lopetetaan lorottelu yhdessä!•

 Käytä keitettyjen kasvisten tähteet ja li-
sää lisäksi tuoreita kasviksia. Kypsät broilerin 
ja lihan tähteet, lihapullat tai viimeistä käyt-
töpäivää olevat leikkeleet ovat myös loista-
via täytteitä. Kokeile myös savustetun kalan 
jäännöksiä pizzaan, niin voit yllättyä positii-
visesti.
 Meillä pizza valmistuu tänään viimeisen 
käyttöpäivän kanalastuista.
 Ei siis syötetä ruokahukkaa, vaan käyte-
tään tähteet, säästetään siten rahaa ja pelaste-
taan rakas maapallomme. Pistetään yhdessä 
ruokahukka ruotuun.•

Tällä kertaa pizza valmistuu viimeisen 
käyttöpäivän kanalastuista.
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V
uosikokoustilaisuudet jäävät 
lähtemättömästi leijonamuistii-
si. Vaikka virallisten edustajien 
ilmoittautuminen on jo päät-
tynyt, juhliin ja oheisohjelmiin 
voit vielä ilmoittautua. Lippuja 
tilaisuuksiin on helposti ostetta-

vissa verkkokaupastamme. Kotisivuillamme 
on runsaasti tietoa kokouksesta, kokouspai-
kasta Dipolista ja myös eri tapahtumista.
 Virallisten kokousedustajien valtakirjat 
toivotaan lähetettävän etukäteen 31.5.2023 
mennessä valtakirja@vk2023 espoo.fi. Näin 
sujuvoitat kokouspaikalla rekisteröitymistä. 
Samoin, jos alkuperäiseen ilmoittautumiseen 
on tullut lisätarpeita – vaikkapa iltajuhlainto 
herännyt – laita viesti pikimmiten yllä ole-
vaan sähköpostiin! Voit tutustua vuosiko- 
koussivuilla myös saapumisrekisteröinnin 
ohjeisiin.
 Kukaan ei jää yksi kokouksessakaan, 
vaan voi halutessaan tutustua muihin yksin 

Tule mukaan vaikuttamaan 
Espooseen 
Suomen Lions-liiton 70. vuosikokous järjestetään Espoon 
Dipolissa 9.–11.6.2023. Tarjoamme Sinulle ison perinteisen 
leijonajuhlan, jonka kohokohtina ovat lauantaiaamun 
sykähdyttävä lippumarssi puhallinorkesterin tahdittamana 
ja sitä seuraavat juhlalliset vuosikokouksen avajaiset.
VUOSIKOKOUS / marsa bäck, espoo 2023:n viestintätoimikunnan vastaava

klubiaan edustaviin heille varatussa pöydässä.
Pöytävarauksen voit tehdä vuosikokouksen 
kotisivuilla.
 Emme toki ole uhohtaneet ARS-ritarien 
lounasta emmekä PDG- ja MJF-tapaamisia 
kokkareineen. Kokkarit eivät välttämättä ra-
joitu pelkästään niihin, vaan kuplivasta pää-
sevät osallisiksi muutkin.

Majoittumaan pääsee lähelle
Lähimpänä kokouspaikkaa on laadukas pää-
majoituspaikka Radisson Blu Hotel, Espoo, 
jonne on matkaa vain 350 metriä.
 Muitakin kiintiöhotelleja on lähistöllä. 
Original Sokos Hotel Tapiola Gardenista on 
noin kahden kilometrin kävely- tai pyöräily-
matka kokouspaikalle tai kävellen 400 met-
rin matka metrolle ja siitä kahden minuutin 
metromatkan jälkeen vielä 500 metrin kävely 
perille.
 Hotelli Heymo 1 by Sokos Hotelsilta on 
matkaa kokouspaikalle 800 metriä. Lähi-
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• Perjantaina Lions Terveyskävely 
 ja Rantarieha Otarannassa, 
 jossa myös kirkkovenesoutua
• Tapahtumatori aukeaa Dipolissa
• Iltapäivän ohjelmassa 
 CC- ja VCC-vaalitentti
• Illan avajaisjuhlan teemana 50-luku
• Lauantai käynnistyy lippumarssilla
• Rantarieha kirkkoveneineen jatkuu
• Lauantai-ilta huipentuu gaalaillalliseen
• Sunnuntaina hiljennytään Helsingin  
 Temppeliaukion kirkossa
• Vuosikokouksessa mukana myös 
 ensi kauden kansainvälinen 
 presidentti Dr. Patti Hill

ESPOOSSA TAPAHTUU
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• Tutustu kokousviikonlopun aikatauluun  
 https://vuosikokous.lions.fi/.

• Seuraa uutisointia myös osoitteessa 
 www.facebook.com/vk2023espoo.

• Vuosikokousaineistoon voit perehtyä
 www.lions.fi/jasenille/jasensivut/ 
 kokoukset/kokousmateriaaleja/ 
 vuosikokous-2023/.

• Lippuja tilaisuuksiin voit ostaa   
 verkkokaupastamme: 
 https://holvi.com/shop/LCToolo/. 

• Valtakirjat ilmoittautumisen   
 nopeuttamiseksi ennakkoon 
 valtakirja@vk2023espoo.fi. 

SEURAA AJANTASAISTA TIEDOTUSTA

• Järjestäytyminen marssiin 10.6. 
 klo 7.45 Aalto-yliopiston metroaseman  
 vieressä, klubilippu mukana. 
 Marssi lähtee liikkeelle klo 8.15.

• Perjantaina ei tarvitse tuoda klubilippua 
 juhlapaikalle. Jos haluat jättää sen
 Dipoliin, sille osoitetaan paikka juhlasalin
 ulkopuolelta ensimmäisestä kerroksesta,
 josta voit noutaa sen aamulla ennen
 marssia.

• Jos et osallistu marssiin, tuo klubilippu
 Dipoliin lauantaina ennen klo 9.30.

• Rankemman sateen uhatessa 
 lippumarssin pitämisestä tiedotetaan
 perjantai-iltana iltamissa ja somessa.

OHJEITA LIPPUMARSSSIIN

kaduilta voi löytyä ilmainen parkkipaikka, 
mutta asiakkaana sinulla on myös käytössäsi
Omago-yhteiskäyttöauto Volgswagen ID4. 
Matkat kävellen ovat kuitenkin hyötyliikun-
taa. Kotisivuillamme on kartta, josta näet 
tärkeimmät kohteet. 
 Pienenä vinkkinä: myös Kalastajatorppa 
on lähellä, tosin Helsingin puolella.
 Espoon Aurorat ovat kaikissa edellä mai-
nituissa hotelleissa opastamassa majoittu-
jia vuosikokousasioissa. He opastavat myös 
vuosikokousvieraita kiertävään bussiin tai 
lähikulkuneuvoon.

Dipolin tapahtumatorilla tavataan
Saat tavata perjantaina 50-luvun teeman juh-
lissamme ihanan Édith Piafin ja lauantaina 
uskomattoman Aurora Karamzinin, suoma-
laisen sosiaali- ja diakoniatyön uranuurtajan. 
Ohjelmassa on lisäksi paljon musiikkia hy-
vien esiintyjien tahdittamana. Olemme va-
ranneet myös rauhallisemman tilan, jossa voi 

seurustella ystävien kanssa liian voimakkaan 
musiikin häiritsemättä.
 Ulkona, mutta kuitenkin lähellä, on Ota-
ranta, jonne on järjestetty Rantarieha – lii-
kuttavaa ohjelmaa kaiken ikäisille ja kuntoi-
sille. Kokeile padelia tai frisbeegolfia, souda 
kirkkoveneellä tai osallistu Lions Terveyskä-
velyyn. Seuralaiset ja kokousilmapiiriä muu-
ten vain haistelevat voivat osallistua kan-
sainvälisten vieraiden kanssa Espoo mereltä 
-risteilyyn. Kannattaa tutustua myös netti-
sivuillamme monipuolisiin oheis- ja seura-
laisohjelmiin.
 Tapahtumatorilla ovat esillä sekä tutut että 
uudet lionskumppanit. Saat sieltä tikapuun 
juhlapuolan ja vuosikokouspinssin lisäksi 
monenlaista kotiinvietävää; jopa liito-oravan 
eli Erkun ”papanoita” on myynnissä.
 Erkku ja koko järjestelyporukka toivot-
taa teidät tervetulleiksi!•
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Otaniemen ilmakuvassa 
näkyy myös Dipoli ja 
Radisson Blue Hotel 
Espoo rannassa.
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Piirikuvernööriehdokkaat tulevalle kaudelle
Moninkertaispiiri 107:n yksittäispiirit ovat nimenneet 
kauden 2023–2024 piirikuvernööriehdokkaansa.

Elektistä kuvernööriksi
Kansainvälisen Lions-järjestön uutta toi-
mintakautta varten valitaan sääntöjen 
mukaisesti uudet henkilöt johtamaan toi-
mintaa järjestön kaikilla tasoilla. 
 Piirien vuosikokoukset valitsevat 
piirikuvernööriehdokkaansa Suomessa 
huhti-toukokuussa, jolloin heistä tulee 
DG-elect, eli piirin valitsema piirikuver-
nööriehdokas. 
 Ehdokkaat esitellään Suomen Lions- 
liiton vuosikokouksessa kesäkuussa Es-
poossa. Kansainvälinen hallitus hyväksyy 
kesäkuussa ennen kansainvälistä vuosi- 
kokousta piirien nimeämät piirikuver-
nööriehdokkaat palvelemaan piirikuver-
nööreinä.
 Kansainvälisessä vuosikokouksessa 
Bostonissa piirikuvernööriehdokkaat an-
tavat juhlallisen piirikuvernöörivalansa, 
jossa DG-elect -nauha repäistään pois ja 
ovat siitä alkaen valittuja piirikuvernöö-
rejä seuraavalle toimintakaudelle.•

PIIRI 107-A

PIIRI 107-B

PIIRI 107-C

OLLI VÄLIMÄKI
LC Raisio/Martinus

ON KUNNIA  auttaa. Minut kutsuttiin mukaan 
lionstoimintaan 1995 ja olen siitä asti ollut 
LC Raisio/Martinus klubin jäsen. Olen toi-
minut klubin eri tehtävissä ja sekä presiden-
tin että sihteerin tehtävät ovat tulleet tutuiksi
vuosien varrella. Piiritasolla olen toiminut 
lohkon puheenjohtajana kaksi kautta eri 
vuosikymmenillä ja alueen puheenjohtajana.
Uudet tehtävät ovat olleet mielenkiintoisia 
haasteita. 
 Ennen eläkkeelle siirtymistä olen tehnyt 
pitkän työuran kansainvälisessä huoltoliike-
toiminnassa. Pääasiallisina tehtävinä ovat ol-
leet palveluliiketoiminnan kehittäminen ja 
johtaminen erilaisissa kulttuureissa. Ei ole 
yhtä oikeaa tapaa tehdä asioita.
 Olemme hieno yhteisö, jolla on mahdol-
lisuudet auttaa ja avustaa. Autamme avun 
tarpeessa olevia yhdessä yksilöinä sekä klu-
beina. Saamme tavata uusia ihmisiä. Olen 
helposti lähestyttävä ja johdan mielelläni 
sydämellä. Sitten on tietysti ihana puolisoni 
Anja, joka pitää minua ryhdissä. Tavoite on 
parempi huominen ja sitä kautta ’’Muutam-
me maailmaa’’ Dr. Patti Hillin sanoin.•

PAULI ANTTILA
LC Espoo/Keskus

OLIN TÖISSÄ Espoon keskuksessa opettajana 
ja juuri päättämässä vuonna 1996 lähes si-
vuammattimaista urheilu-uraa. Jotain piti 
saada tilalle ja onnekkaasti paikallinen klubi 
halusi ”värvätä” opettajan. Välillä olin F-pii-
rissä 15 vuotta. Olen perujani pohjalainen. 
Ihminen voi lähteä Pohjanmaalta, mutta 
Pohjanmaa ei lähde ihmisestä.
 Parasta lionstoiminnassa on yhteistyö eri 
alojen ihmisten kanssa ja mahdollisuus auttaa.

HANNU OJALA
LC Kärkölä

OLEN 65-VUOTIAS yrittäjä. Nykyisin asumme 
rakkaan vaimoni kanssa Lahdessa. Perhee-
seen kuuluu neljä aikuista tytärtä sekä yksi 
lapsenlapsi. Koko perhe tukee minua leijona-
toiminnassa. Lisäksi vaimoni on klubimme 
ladytoiminnassa aktiivisesti mukana.
 Lionstoimintaan olen tullut mukaan 
2010, jolloin minut kutsuttiin LC Kärkölän 
jäseneksi. Klubissani olen toiminut lähes kai-
kissa viroissa. Piirin hallituksessa olen ollut
lohkon- ja alueen puheenjohtajana ja rahas-
tonhoitaja. Lisäksi kuulun liiton strategia- 
työryhmään, joka saa työnsä päätökseen ke-
väällä 2023. Liiton vuosikokouksiin olen 
osallistunut useisiin.
 Uskon muutokseen ja uudistumiseen ja 
haluan viedä sitä kaudellani eteenpäin. Tee-
manani onkin Auta/Opi/Voi hyvin. Me lei-
jonat autamme monella taholla, opimme 
toisistamme ja siten voimme hyvin niin fyy-
sisesti kuin henkisestikin.
 Harrastuksiini kuuluu hiihto ja golf. 
Näiden lisäksi olen mukana myös alueem-
me urheilujärjestöjen monenlaisissa toi-
minnoissa. Kuten tänä vuonna esimer-
kiksi Finlandia-hiihdossa, Hopeasomman 
SM-kilpailuissa, Salpausselän kisoissa, Ka-
levan kisoissa, Ironman-kisoissa. Näihin ta-
pahtumiin osallistuu perheemme usein mo-
nen henkilön voimalla.
 Kaikkeen mihin lähden, lähden suurella 
sydämellä ja laitan aina itseni täysin peliin.•

 Tavoitteita tälle kaudelle on koulutus ja 
yhteistyö. Tietenkin yhdessä kouluttautuen, 
mutta muutenkin toimien.
 Harrastuksenani on liikunnan järjestö-
työ ja musiikki. Terveiset F-piirin lentopal-
loilijoille. Se harrastus jäi mukavana mieleen.
Kerään vapaaehtoisia vuosikokoukseen 2023 
Espoon/Dipoli. Jännityksellä odotan, miten 
saamme palvella kokousväkeä. Ei kaikille 
kaikkea, mutta jokaiselle jotain.•



19

PIIRI 107-E

PIIRI 107-G

>>>

PIIRI 107-D

ELO LASSILA
LC Kouvola/Ritarit

OLEN OLLUT 38 vuotta Lions-järjestössä. Olen 
eläkkeellä ja lionstoiminta on harrastukseni. 
Minulle on kertynyt todella paljon kokemus-
ta erilaisista Lions-tehtävistä vuosien varrella 
ja nautin siitä, että saan olla mukana järjes-
tömme toiminnassa auttamassa muita.
 Piirikuvernöörin tehtävät ovat minulle 
uusi kokemus, mutta otan sen hyvänä haas-
teena vastaan. 
 Haluan jatkaa edellisten piirikuvernöö-
rien kehittämää piiriä vielä eteenpäin yhteis-
työssä piirin lionsklubien kanssa.•

ANTTI JUVA
LC Tampere/
Kaukajärvi

NAAPURINI PYYSI minua mukaan lionstoi-
mintaan vuonna 2000. Klubissani olen ol-
lut kolme kautta presidenttinä ja kaksi kaut-
ta sihteerinä. Lohkon puheenjohtajana olen 
toiminut kolme kautta ja myös piirin koulu-
tustoimikunnassa.
 Olen syntynyt meren äärellä Uudessakau-
pungissa ja mieluinen harrastus on purjeh-
dus Turun saaristossa. Toimin myös useissa 
järjestöissä. Tampereelle minut toi silloinen 
Tampereen teknillinen korkeakoulu. Diplo-
mi-insinöörin tutkinnon lisäksi olen suorit-
tanut Hyväksytty Hallituksen Jäsen (HHJ) 
-tutkinnon. Viime kesänä jäin vaimoni Kaisan
kanssa eläkkeelle, joten aikaa tehtävän hoita-
miseen löytyy.
 Piirin tärkein tehtävä on auttaa klubeja.
Jokaisella piirin klubilla on oma, erilainen 
tapa toimia ja tehdä asioita. Pääasia on, että 
klubilaisilla on hyvä olla keskenään niin ko-
kouksissa kuin aktiviteeteissakin, siitä al-

PIIRI 107-F

MARKKU OJALA
LC Isojoki

OLEN SYNTYNYT 1966 Isojoella. Kouluni olen 
käynyt Porissa ja koulutukseltani olen sähkö-
insinööri. Palattuani synnyinpitäjääni pe-
rustin 1996 muutaman hengen työllistävän 
sähköurakointiliikkeen. Toimialueemme on 
Etelä-Pohjanmaa.
 Perheeseeni kuuluu vaimo Tea, kaksi 
aikuista tytärtä sekä kaksi lastenlasta. Har-
rastuksinani on puhallinmusiikki, jota olen 
harrastanut pienestä pitäen, pienimuotoinen 
bänditoiminta sekä yhdistystoiminta, joista 
eniten aikaa vie lionstoiminta.
 Lion olen ollut vuodesta 2012. Alku oli 
normaalista poiketen rauhallinen ja klubin 
sihteerinä olin vasta kaudella 2015–2016, 
presidenttinä 2017–2018. Mutta sen jälkeen 
vauhti on kiihtynyt ja piiritasolla olen ol-
lut piirisihteerinä kauden 2018–2019, sekä 
ympäristövastaavana kaudet 2019–2020 ja 
2020–2021. 2VDG 2021–2022 ja 1VDG 
2022–2023. Innoitus lions-työhön tulee ha-
lustani auttaa ja palvella apua tarvitsevia.• 

PANU KURONEN
LC Pihtipudas

TERVEISET KESKI-SUOMESTA Pihtiputaalta. 
Olen 63-vuotias ja perheeseeni kuluu lion- 
puoliso ja kolme aikuista lasta perheineen. 
Olen toisen polven lion. Jäseneksi minut kut-
suttiin vuonna 1996. Olen saanut toimia mo-
nissa klubin tehtävissä vuosien varrella. Pre-
sidenttinä olen ollut kaksi kautta 2004–2005 

ja 2022–2023. Olen toiminut lohkon pu-
heenjohtajana myös kaksi kautta 2007–2008 
ja 2017–2018. Ritarin arvo minulle myön-
nettiin vuonna 2018.
 Harrastan kaikkea luontoon liittyvää, 
muun muassa metsästystä, metsän hoitoa, 
marjastusta ja kalastusta sekä mökkeilyä. 
Lionstoiminnan lisäksi olen toiminut aktii-
visesti myös muissa järjestöissä, muun muas-
sa yrittäjäjärjestössä eri luottamustehtävissä. 
Työurani olen tehnyt pelastuslaitoksella sekä 
yrittäjänä.
 Lionstoiminta on antanut minulle pal-
jon uusia ystäviä, hienoja hetkiä ja muisto-
ja. Hienointa lionstoiminnassa on mielestäni 
ne hetket, kun olen saanut olla mukana teke-
mässä ja ideoimassa hyvässä seurassa aktivi-
teettejä muun muassa nuorille ja vanhuksille 
sekä paikkakunnan parhaaksi.
 Tulevalla kaudella panostan klubien yh-
teistyöhön, jäsenkehitykseen ja tiedottami-
seen. Teemani on ”Yhteistyössä on voimaa”. 
Odotan jatkossa innolla tulevaa kautta ja sen 
myötä tulevia uusia kokemuksia.
 Hyvää alkavaa kautta kaikille lioneille 
sekä intoa auttaa, palvella ja tehdä yhdessä 
hyvää.•

PIIRI 107-H

MARKO HAVERINEN
LC Kesälahti

OLEN  54-VUOTIAS lion. Olen vielä työelämäs-
sä, työskentelen Rajavartiolaitoksen palve-
luksessa merivartioaseman konemestarina. 
Asumme vaimoni, lion Helin ja Ringo-koi-
ran kanssa Kesälahdella. Meillä on neljä ai-
kuista lasta ja olemme kahden lapsenlapsen 
mummo ja ukki.
 Harrastan metsästystä ja kalastusta muun
yhdistystoiminnan lisäksi. Kesät vietämme 
mökillä puhtaan Puruveden rannalla. Lions-
toimintaan minut kutsuttiin tammikuussa 
2000. Omassa klubissani olen hoitanut kaikki
virat, presidentin ja sihteerin tehtävä useam-
paan kertaan. Piirihallituksessa olen ollut 

kaa hyvän jakaminen muillekin. Muistetaan 
myös kertoa tästä muille!
 Vanhaa kunnioittaen, mutta ajassa eläen 
ja yhdessä.•

PIIRIKUVERNÖÖRIEHDOKKAAT
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PIIRI 107-I

SANNA LOUKKOLA 
LC Oulunsalo/ 
Salottaret

OLEN 45-VUOTIAS lion Oulusta. Liityin mu-
kaan leijonatoimintaan vuonna 2013, kun 
klubimme perustettiin. Toimin klubimme 
charterpresidenttinä ja vuosien varrella olen 
ollut erilaisissa klubi- ja piiritason tehtävissä.
 Perheeseeni kuuluu mieheni Sauli ja 
hänen kaksi aikuista poikaansa. Harrastan 
muun muassa musiikkia, soittamista ja lau-
lamista, lukemista, golfia, konserteissa käy-
mistä ja kokkaamista.
 Haluan kannustaa klubeja avoimuuteen 
ja keskusteluun. Toimintaamme tulee kehit-
tää niin, että se vastaa ajan ihmisen tarpeisiin 
ja on antoisaa meille jäsenille. Liiton strate-
giatyö on isossa roolissa klubien menestyk-
sessä tulevina vuosina.
 Klubien ja jäsenten hyvinvointi on meidän
peruskalliomme. Yhdessä tehden saamme 
aikaan valtavan paljon hyviä asioita.•

PIIRI 107-K

JUHA HAATAINEN
LC Siilinjärvi/Sandels

OLEN 64-VUOTIAS kuopiolainen tuore eläke-
läinen.Vapaaherran päivät koittivat 1.2.2023 
ja harjoitteluaika siten menossa. 40 vuoden 

työurani toteutui valtaosin Pohjois-Savon 
sairaanhoitopiirissä psykiatrina ja osaston- 
ylilääkärinä. Jatkan edelleen osa-aikaisena 
asiantuntijatuomarina Itä-Suomen hallinto- 
oikeudessa.
 Lionstoimintaan minut pyydettiin 1993. 
Olin välillä poissa toiminnasta ja uudelleen 
2016 alkaen. Klubivirat ovat tuttuja tehtäviä,
niistä huomionosoituksena kolmelta eri  
presidenttikaudelta 100 % presidentinansio-
merkki. Lohkopuheenjohtajana kaudella 
2020–2021 työt jäivät vähiin kuuluisan ko-
ronapandemian takia. Kuvernööriputki al-
koi syksyllä 2021 ja siinä olen edennyt in-
nokkaan DGE-ryhmän kanssa. Minulla on 
Melvin Jones -jäsenyys.
 Asun puolisoni kanssa Kuopion Saaris-
tokaupungissa, Selma vehnäterrieri seurana. 
Neljä lasta omillaan ja viisi vikkelää lasten-
lasta heidän kauttaan. Tyttäreni on Lions-tu-
kijani ja hän toimii myös YCE-leirin koordi-
naattorina ensi kesänä.
 Runsastunutta omaa aikaa katan yhteis-
kunnan ajankohtaisten aiheiden seuran-
nalla, ”catch & eat” -kalastusharrastuksella, 
erimuotoisella liikunnalla ja aktiivimökkei-
lyllä.•

PIIRI 107-L

TIINA PESOLA
LC Rovaniemi/
Petronella

OLEN LIIT TYNYT L-piirin ensimmäiseen 
naisklubiin vuonna 2011. Klubini Petronel-
la perustettiin vuonna 1995 ja paikallisessa 
lehdessä olikin otsikkona ”Onko maailmassa 
enää mitään pyhää … Oma klubi naisleijo-
nille”. Olen toiminut klubissa eri tehtävissä, 
kuten presidenttinä, sihteerinä sekä jäsen-
johtajana. Piiritasolla viitenä kautena eri teh-
tävissä, josta tärkeimmiksi nostan klubivie-
railut ja roolini koulutuskoordinaattorina.
 Työurani on ollut kasvatus- ja koulu-
tusaloilla eli erityisopettajana eskarista toi-
selle asteelle. Tällä hetkellä toimin lukion 
erityisopettajana. Työssäni olen kohdannut 

PIIRI 107-M

ARJA TUOMINEN
LC Kokemäki/
Jokilaakso

OLEN SYNTYNYT vuonna 1954 Kokemäellä ja 
asun nykyisin Harjavallassa. Työurani olen 
aloittanut pankissa ja jäin eläkkeelle yrittä-
jänä. Lisäksi kouluttauduin vielä aikuisiällä 
Kalevalaiseksi jäsenkorjaajaksi.
 Perheeseeni kuluu puoliso Matti ja kaksi 
aikuista poikaa sekä kaksi jo aikuista lapsen-
lasta.
 Vuodesta 2013 olen ollut LC Kokemäki/
Jokilaakson 100 % jäsen. Piirihallituksessa 
olen ollut lohkon puheenjohtaja, kaksi kautta
piirin GST ja nyt kuvernööriputkessa.
 Huomionosoituksena olen saanut Suo-
men Lions-liiton yhden ruusukkeen ansio-
merkin ja olen Melvin Jones -jäsen. Olen 
osallistunut liiton RLLI-koulutukseen.
 Vapaa-aikanani lenkkeilen pojan koiran 
kanssa luonnossa. Asuntovaunuilu puolison 
kanssa on rakas harrastus. Käsillä tekeminen 
on myös lähellä sydäntä, muun muassa kok-
kailu ja käsityöt.•

yhden kauden lohkonpuheenjohtajana ja pii-
risihteerinä, koulutusjohtajana kaksi kautta. 
 Lionstoiminnassa mieleisintä on palvelu-
ja varainhankinta-aktiviteetit. Kahden vara-
piirikuvernöörikauden aikana tehdyt klubi-
vierailut ovat näyttäneet, kuinka paljon eri-
laisia aktiviteetteja klubit tekevät. Yhteistyön 
kehittäminen on tärkeä asia. Tulevaisuuteen 
katsoen, lionstoimintaa kehittäen.•

sekä iloa, mutta myös haastetta ja nähnyt lä-
heltä vaikeitakin asioita. Kotijoukkoni Tapa-
ni, LC Rovaniemi ja aikuiset omillaan asuvat 
lapset ympäri Suomea sekä toyvillakoira Lily 
kuuluvat tärkeimpään lähipiiriini.
 Lionstoiminnassa mielestäni tärkein-
tä on halu auttaa kanssakulkijoita ja kokea 
yhteisöllisyyttä klubi- ja piiritasolla unohta-
matta maailman muita lioneja. Innokkaana 
ja uteliaana odotan tulevaa teemalla ”Palve-
lua ja yhdessä tekemistä ilolla”.•

PIIRIKUVERNÖÖRIEHDOKKAAT
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KUTSU 
KUVERNÖÖRINEUVOSTON 

KOKOUKSEEN 2 / 2023–2024
Aika: Lauantai 26.8.2023

Paikka: Turku

 Perjantai 25.8.
 16.00–19.00 Ilmoittautuminen 
 17.00–19.00 KVN-info (suljettu)
 19.00–20.00 AR-säätiön info 
 20.00–22.00 Vapaamuotoinen illallinen 

 Lauantai 26.8.
 08.00–09.45 Ilmoittautuminen ja tulokahvi/aamiainen
 10.00–11.00 Avajaiset
 11.00–12.30 Seminaari/työpajatyöskentelyä I
 12.00–16.30 Puoliso-ohjelma
 12.30–13.30 Lounas
 13.30–14.30 Seminaari/työpajatyöskentelyä II
 14.30–15.00 Kahvi
 15.00–17.00 KVN-kokous
 19.00–24.00 Illallinen (smokki tai tumma puku)

 Sunnuntai 27.8.
 09.30–15.00 Lions-liiton toimialojen valmennuspäivä

Suomen Lions-liitto ry:n menettelytapasäännön 
§10 mukaan kuvernöörineuvoston varsinaisiin 
kokouksiin voivat osallistua kaikki lionit ja leot, 
joilla on kokouksissa läsnäolo- ja puheoikeus.

Tervetuloa

SUOMEN LIONS-LIITTO RY
 Mika Pirttivaara Petri Kaukiainen
 puheenjohtaja 2023–2024 toiminnanjohtaja

ILMOITTAUTUMINEN JA KOKOUSPAKETIT
Seuraa Lions-liiton viestintää ja sivuja: 

www.lions.fi/Jäsenille/Kokouksia
Lisätiedot:

Olli Välimäki, olli.valimaki@lions.fi 
Pertti Tenhunen, perttijuhanitenhunen@gmail.com

Tervetuloa
 

MD107A Tuki ry

RIITTA OJANTAKANEN 
LC Oulainen

OLEN SYNTYNYT Alavudella ja muuttanut sieltä Oulaisiin. Ou-
laisissa aloitin lionstoimintani vuonna 2015.
 Perheeseeni kuuluu puolisoni Rauno ja kuusi aikuista las-
ta. Lapsenlapsiakin on kuusi. Olen ammatiltani sairaanhoita-
ja. Sairaanhoitajan työn vastapainona on perheen ja erityisesti 
lastenlasten kanssa vietetty aika, retkeily ja tietysti lionstoi-
minta.
 Lions-urani aikana olen klubissani hoitanut sihteerin, 
presidentin ja viestinnän tehtäviä. Piirihallituksen kuviotkin 
ovat tulleet tutuiksi lohkon puheenjohtajan, piirisihteerin, 
viestintävastaavan sekä 2. varapiirikuvernöörin ja 1. varapii-
rikuvernöörin tehtävissä.
 Lionstoiminnan parhaita puolia ovat laaja verkosto hyvän 
tekemiseen sekä hyväntekeväisyydestä saadut osallisuuden 
kokemukset. Lionstoiminnassa haluan olla vapaaehtoisena 
auttamassa lähimmäisiä ja tuottamassa hyvää mieltä. Hyvän 
tekeminen ei vaadi suuria ponnistuksia. Klubeissa teemme 
työtä yhdessä auttaaksemme lähimmäisiämme. Lionstoimin-
nan myötä haluan tehdä parhaani lähimmäisten auttamiseksi 
niin kotimaassa kuin kansainvälisestikin.•

PIIRI 107-N

PIIRI 107-N

PEKKA TASKINEN 
LC Helsinki/Pakinkylä

OLEN ELÄKKEELLÄ oleva diplomi-insinööri ja olen toiminut 
pitkään kansainvälisessä konsernissa johto- ja strategiateh-
tävissä. Ikää minulla on 65 vuotta. Lion olen ollut vuodesta 
2007.
 Asun Espoossa ja kesät vietän pääasiassa mökillä Raase-
porissa. Talvella hiihdän sekä laskettelen ja kesällä pelaan gol-
fia. Minulla on kolme lasta ja kolme lastenlasta.
 Lionstoiminnassa minua ovat erityisesti lämmittäneet 
oman klubini aktiviteetit. Samoin hyvä oman klubini henki 
ja yhteisöllisyys. Klubien ja piirin on huolehdittava jäsenten-
sä hyvinvoinnista, jotta pystymme palvelemaan jatkossakin. 
Emme myöskään saa unohtaa uusien jäsenten hankintaa, 
heidän perehdyttämistään ja lämmintä vastaanottoa lionstoi-
mintaan. Klubien välistä yhteistyötä on vahvistettava, sillä ku-
ten tiedämme, yhdessä olemme enemmän.•
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Koronasta toipuminen näkyi taloudessa
Liiton vuosikokouksessa kesäkuussa Espoossa vahvistetaan
Suomen Lions-liiton tilinpäätös edelliseltä kaudelta 
eli kaudelta 2021–2022. Kun vuosikokous ajoittuu aivan 
kauden loppupuolelle, käsitellään vuosikokouksessa 
jo lähes vuoden takaista taloustilannetta. 
petri kaukiainen, toiminnanjohtaja, gs

KUVA: PIXABAY

K
uvernöörineuvosto on osaltaan 
tilinpäätöksen hyväksynyt vii-
me vuoden marraskuussa. On 
kuitenkin hyvä hetkeksi palata 
edelliseen kauteen.
     Suomen Lions-liiton talous 
koostuu siitä kaikesta, mitä tar-

vitaan liiton tehtävien toteuttamiseen. Liitto 
tekee asioita, jotka on laajasti kuvattu toimin-
takertomuksissa ja toimintasuunnitelmissa. 
 Keskeisiä liiton toimintoja ovat esimer-
kiksi valtakunnallinen viestintä mukaan lu-
kien LION-lehti, koulutukset, yhteisten pal-
veluaktiviteettien tukeminen, koko maata 

koskevat hankkeet, nuorisovaihdon ja Lions 
Questin koordinaatio ja organisointi, kansal-
linen ja kansainvälinen yhteistyö ja auttami-
nen, vaikuttaminen, toimisto. 
 Jo pelkkä esimerkkilista on pitkä. Tästä 
kaikesta syntyy kustannuksia. Käytännössä 
liiton toimintaa tekevät yli sata vapaaehtois-
ta ja pieni toimisto. Ilman vapaaehtoisten pa-
nosta liiton toiminta olisi paljon suppeampaa.

Kohti normalisoitumista
Kauden 2021–2022 tilikauden ylijäämä oli 
32 173,12 euroa (edellinen kausi 28 046,42 
euroa). Kun liiton kokonaismenot ovat yli 1,6 
miljoonaa euroa, voidaan tulosta pitää aika 
lailla tasapainoisena. Pääsyy ylijäämään oli 
se, ettei kaikkia tapahtumia voitu toteuttaa.
 Koronapandemia näkyi edelleen liiton 
toiminnassa, mutta varsinkin kevätkaudella

Onneksi jäsenmäärän laskun vaikutus klubien 
suorituskykyyn näyttäisi olevan vähäinen.

22
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2022 toiminta alkoi palautua kohti nor-
maalia. Keväällä ei enää jouduttu tapah-
tumia perumaan koronan takia ja eri 
työryhmät ja toimikunnat pystyivät jär-
jestämään lähikokouksia etäkokousten 
rinnalla. Se näkyi toimintakulujen kasvu-
na. Edelliseen aika puhtaasti koronan häi-
ritsemään kauteen verrattuna kulut kas-
voivat noin 200 000 eurolla. Sitä voidaan 
pitää myönteisenä asiana.
 Kesällä pystyttiin vihdoin kahden 
etäkokouksen jälkeen järjestämään liiton 
vuosikokous Kouvolassa ja kuvernööri-
neuvoston kokouksista marraskuun ja 
maaliskuun kokoukset olivat lähikokouk-
sia. Korona kuitenkin näkyi näissäkin; 
osallistujia oli vielä tavallista niukemmin.
 Normalisoitumista oli myös nuoriso-
vaihdon käynnistyminen uudelleen ja 
Suomen Lions-liiton isännöimän poh-
joismaisen nuoriso-orkesterin Orkester 
Nordenin leiri ja konserttikiertue.
 Viime kaudella tuli vahvasti näkyviin 
lionien lämmin sydän. Ukrainan sodan 
käynnistyminen avasi klubien auttamis-
halun. Klubit lahjoittivat satoja tuhansia 
euroja Ukrainan sodan uhrien auttami-
seksi erityisesti meidän kansainvälisen 
säätiömme LCIF:n välityksellä ja myös 
auttoivat ukrainalaisia pakolaisia monin 
tavoin.
 Kun korona pääosin pysäytti klubien 
arkisen toiminnan, moni pitkään toimi-
nut aktiivinen lion päätyi lopettamaan. 
Klubien jäsenmäärä laski 1 175 jäsenellä 
ja samalla jäsenmaksutuotot, jotka ovat 
noin puolet liiton tuloista, laskivat 38 000 
eurolla. Onneksi jäsenmäärän laskun vai-
kutus klubien suorituskykyyn näyttäisi 
olevan vielä kohtuullisen vähäinen.•

LIONS 2023 -STRATEGIATYÖ ja Lions-liiton toi-
minnansuunnittelu ovat olleet kovassa vauh-
dissa kevään aikana. Työryhmät ovat tehneet 
tiivistä yhteistyötä ja tuhannet leijonat ovat 
osallistuneet strategiatyön kautta myös ensi 
kauden toiminnansuunnitteluun. Kiitän teitä 
kaikkia osallistuneita arvokkaasta panokses-
tanne lionstoiminnan tulevaisuuden eteen.
 Lions-liiton toiminnansuunnittelu on 
perustunut kolmeen asiaan: tavoitteelli-
suus, yksinkertaisuus ja toteutettavuus. Ta-
voitteellisuus luo meille yhteisen suunnan 

Toiminnansuunnittelua, strategiaa ja mokia
mika pirttivaara, varapuheenjohtaja

Kaikkein tärkeimmät 
meille ovat taitavat 
ja innostuneet 
leijonat ja leot.

nansuunnittelun ytimessä ovat olleet liiton 
toimialat. Jokaiselle toimialalle on raken-
nettu sekä tavoitteet että toimenpiteet, joilla 
otetaan askelia kohti tavoitteiden täyttymis-
tä. Priorisoimme tavoitteita, tulemme edistä-
mään johdonmukaisuutta liiton toiminnassa 
sekä arvioimme toiminnan tuloksia.

Mokat auttavat onnistumaan
Hyvien tavoitteiden asettaminen ja toimen-
piteiden keksiminen ei kuitenkaan ole helppo
juttu. Me tulemme tekemään mokia. Par-
haimmat mokat ovat kuitenkin ainutkertai-
sia ja niitä kannattaa juhlia. Niistä me opim-
me yhdessä ja siten vältämme tekemästä 
niitä uudelleen. Mokien tekeminen auttaa 
meitä lopulta onnistumaan. Armollisuus ja 
inhimillisyys ovat tärkeitä tekijöitä, kun pon-
nistelemme kohti entistä voimallisempaa ja 
vaikuttavampaa lionstoimintaa.
 Kaikkein tärkeimmät meille ovat lopulta 
itseään toteuttavat taitavat ja innostuneet lei-
jonat ja leot sekä paikallisuudesta kumpuavat 
omaleimaiset ja aktiiviset klubimme. Arvoisa
LION-lehden lukija, kutsun sinut mukaan 
meidän kaikkien leijonien ja leojen yhteisiin 
talkoisiin rakentamaan toiminnastamme 
Suomen merkityksellisintä auttamista. Yh-
dessä me pystymme hyvän ihmeisiin.•
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Armollisuus ja inhimillisyys ovat tärkeitä tekijöitä, kun ponnistelemme kohti entistä voimallisempaa 
ja vaikuttavampaa lionstoimintaa.

kohti tulevaisuutta. Yksinkertaisuus tuo toi-
mintaamme selkeyttä ja ymmärrettävyyt-
tä. Toteutettavuus tekee toimenpiteistämme 
mahdollisimman helposti seurattavia, jotta 
voimme varmistaa, olemmeko menossa oi-
keaan suuntaan.
 Lions-liiton toiminnan tulee olla merki-
tyksellistä klubeille ja piireille. Liiton toimin-
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K
okousviikon aikaan osui St. Pat-
rick’s Day. Se oli iso juhlapäivä 
kulkueineen ja eri tilaisuuksi-
neen.
     Palveluaktiviteettitoimikun-
nan jäsenenä pääsin tuomaan 
pohjoista näkökulmaa ja toi-

mintatapoja yhteiseen pöytään. Videopätkä 
lasten leijonahiihtotapahtumasta oli ilmeisen 
uutta ja ihmeellistä intialaiselle ja korealai-
selle toimikunnan jäsenelle.

Poimintoja kokouksesta
Lion Portal korvaa heinäkuun puolivälistä 
alkaen MyLionin ja MyLCIn. Tarkoituksena 
on helpottaa sekä tiedonsaantia että klubien 
tietojen ilmoittamista. Kun on kysymys uu-
desta ohjelmasta, on toki varauduttava myös 
viivytyksiin.
 Palvelukohteisiin ja aktiviteettien ilmoit-
tamiseen lisätään myös Hätäapu sekä Muu 
humanitäärinen palvelu, joka sisältää muun 
muassa paikalliset tapahtumat.

Kansainvälinen hallitus vihreällä saarella
Kansainvälinen hallitus kokoontui maaliskuussa Pohjois-Irlannin 
pääkaupungissa Belfastissa. Kevät oli jo pitkällä, narsissit kukkivat 
ja puut rupesivat puhkeamaan hiirenkorville, kun täällä vielä 
lapioitiin lunta.
KANSAINVÄLINEN HALLITUS / pirkko vihavainen, kansainvälinen johtaja 2022−2024

Lion Portal korvaa 
heinäkuun puolivälistä 
alkaen MyLionin 
ja MyLCIn.

Kokoustamisen lisäksi Suomen ID Pirkko Vihavainen ehti mukaan puiden istuttamiseen.
 Ympäristöohjelmaan sisällytetään 1. Pui-
den istutus, 2. Kierrätys ja jätteen käsittely, 
3. Ympäristötietoisuus ja -kasvatus, 4. Puh-
taat vedet ja sanitaatio, 5. Ympäristön siivous 
ja ennallistaminen.

Tuetaan leojen siirtymistä
lioneiksi
Strateginen suunnitelma, jota käsitellään Suo-
men Lions-liiton vuosikokouksessa, on oi-
kein hyvin linjassa kansainvälisen strategian 
kanssa. Lisää työkaluja ja tukea on tulossa 
myös LCI:stä, sekä kotisivuilla että myös säh-
köpostina suoraan klubien vastuuhenkilöille.
 Lions International nimeä aletaan käyttää 
Lions Clubs Internationalista sijaan sisältäen 

myös säätiön, mutta lyhenne on edelleen tut-
tu LCI.
 Keskusteluissa oli vahvasti esillä myös, 
miten voitaisiin tukea leojen liittymistä lio-
neiksi, kun ikä leona tulee täyteen. Meillä 
suomalaisillakin on mietittävää, miten se oi-
keasti tehdään.
 LCIF:n Kampanja 100:n jälkeen avun 
tarve maailmalla jatkuu. Ukrainan tilanteen 
lisäksi tuli Turkissa ja Syyriassa maanjäris-
tys. Turkissa on leijonaklubeja, joiden kautta 
apu saadaan perille. Syyrian tilanne on leijo-

nien kannalta hankalampi, koska siellä ei ole 
lionsklubeja, joiden kautta saataisiin apu me-
nemään suoraan ja lyhentämättömänä peril-
le. LCI selvittelee yhteistyömallia German 
Lions Foundationin kanssa. 
 Suomalaisiakin oli esillä. Teemu Laitinen 
valittiin varajäseneksi Leo Advisory Paneliin 
Euroopan edustajana. LC Iisalmi menestyi 
Kindness Matters -palveluaktiviteettikilpai-
lussa. Oli ilo olla tekemässä tästäkin päätöstä.
 Bostonin vuosikokoukseen heinäkuussa 
2023 päätettäviksi tulee seuraavia asioita.
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Kansainvälisen hallituksen raportit ovat 
luettavissa lionsclubs.org -kotisivulta. 

LUE LISÄÄ

L
ionit kerääntyvät 7.—11.7.2023 
Bostoniin, yhteen Yhdysvaltojen 
vanhimmista kaupungeista, vii-
deksi päiväksi nauttimaan saman-
henkisten ystävien seurasta, kes-
kustelemaan yhteisistä asioista ja 
palvelusta. Rekisteröinti lionien 

105. kansainväliseen vuosikokoukseen on 
käynnissä.

Miksi kansainvälinen 
vuosikokous?
Toveruus. Olemme maailmanlaajuinen pal-
velujärjestö, ja meidän jäsenemme eri puo-
lilla maailmaa tekevät joka päivä hämmäs- 
tyttäviä asioita omien yhteisöjensä hyväksi.
Tärkeämpää kuin koskaan, on tavata – hen-
kilökohtaisesti – kerran vuodessa, jotta voim-
me kertoa kokemuksistamme, strategiois-
tamme ja kokea ystävyyttä. Monet lionit ja 
leot solmivat vuosikokouksessa koko elämän 
kestäviä ystävyyssuhteita.
 Oppiminen. Vaihdat muiden lionien 
kanssa ideoita ideoita siitä, miten suunnitella 
hankkeita, rekrytoida uusia jäseniä ja kasvat-
taa klubisi jäsenmäärää. Päämajan asiantun-
tijat ovat paikalla ohjaamassa tietotekniikas-
sa ja neuvomassa uusia keinoja apurahojen 
anomiseen erilaisiin hankkeisiin. Opit myös 
markkinointia ja PR-temppuja, joiden avulla 
edistät upeaa työtäsi.
 Hauskuus. Mehän olemme lioneita. Mi-
kään yhteinen kokoontuminen ei ole täydel-

Lionit suuntaavat Bostoniin
Oletpa kiinnostunut historiasta, urheilusta tai herkullisesta 
ruoasta, niitä kaikkia löytyy Bostonista. Tänä kesänä sieltä 
löytyy myös laumoittain lioneita.
lcicon

linen ilman pientä, tai suurta, hauskanpi-
toa. Osallistutpa palveluhankkeeseen, koska 
minne tahansa menemmekin, me lionit 
palvelemme mielellämme, tai vain lioneille 
järjestettyyn yhteislaulutilaisuuteen maail-
manluokan viihdyttäjien kanssa tai hyppäät 
kiertoajelubussiin ja käyt katsomassa joita-
kin Bostonin tarjoamista unohtumattomista
nähtävyyksistä, et missään tapauksessa jää 
paitsi hauskanpidosta.
 Haluatko kuulla lisää siitä, mitä odottaa 
LCICon 2023 -vuosikokoukselta? Käy osoit-
teessa LCICon.lionsclubs.org ja rekisteröidy 
mukaan.•
Lue digilehdestä esittelyt ehdokkaista kolmanneksi
varapresidentiksi, vuosikokouskutsu ja virallinen 
ilmoitus muutosehdotuksista kansainväliseen 
vuosikokoukseen osoitteessa www.lions.fi/lionlehti.

Tarvitsetko upeita taustoja Instagram-
postauksiisi? Sonnustaudu lion-asuusi 
ja suuntaa joihinkin näistä ikonisista 
paikoista.

1. Fenway Park
2. Bunker Hillin muistomerkki
3. Isabella Stewart Gardner -museo 
4. North End kaupunginosa
5. Outdoor Art ulkoilmataidetta puistoissa

VIISI VALOKUVAUKSELLISINTA 
PAIKKAA BOSTONISSA

KU
VA

: G
ET

TY
 IM

AG
ES

 Äänestykseen tulee muun muassa pii-
rien 1 250 jäsenen ja 35 klubin rajan pois-
taminen kansainvälisen johtajan, ID sekä 
kolmannen kansainvälisen varapresiden-
tin ehdokkaaksi asettumisen tieltä.
 Hallitus esittää myös uuden jäsenyys-
muodon hyväksymistä. Kysymys on mah-
dollisuudesta osallistua vain palveluakti-
viteetteihin, ilman oikeutta olla virallinen 
edustaja piirin, liiton ja kansainvälisessä 
vuosikokouksessa.
 Piirihallinnon virkailijoiden tehtävä-
sisältöjä, rooleja ja vastuita tarkistetaan. 
Tavoitteena on tehostaa suunnittelua, ke-
hittää virkailijatiimiä, saavuttaa tavoittei-
ta ja varmistaa jatkuvuus vuodesta toi-
seen.
 Hallitus esittää PID Mark Lyonia 
USA:sta 3. kansainväliseksi varapresiden-
tiksi.

Jäsenhankintakampanja 
käynnistyy
Avun tarve ja suoranainen hätä näyttää 
koko ajan kasvavan, ja sen helpottamiseen
tarvitaan lisää auttavia käsipareja myös 
täällä Suomessa. Siitä esimerkkinä on 
ruokajonojen ilmestyminen myös pikku-
paikkakunnille.
 Bostonin kansainvälisessä kokouk-
sessa aloitetaan kampanja Grow together. 
Tavoitteena on nostaa leijonien määrä 1,5 
miljoonaan 1.7.2027 mennessä. Yhdessä
me pystymme – yhdessä me teemme sen!•

ID Pirkko Vihavainen puolisonsa Markun 
kanssa edustamassa Suomea Belfastissa.
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T
yö toi yhteen aktiivisen ja mo-
niäänisen asiantuntijajoukon, 
joka sitoutui yhteiseen tavoit-
teeseen. Ryhmän jäseniä yhdis-
ti halu kehittää järjestöstämme 
entistäkin merkityksellisempi 
toimija yhteiskunnassamme.

”Strategiatyö on antanut mahdollisuuden 
meille eri taustoista ja eri puolelta Suomea 
kootuille lioneille kuulla ja kuunnella erilai-
sia näkemyksiä ja hienosti rakentaa toisiam-
me arvostaen yhteinen tulevaisuuteen suun-
taava merkityksellisyyden polku.” 

Eija Kesti, LC Naantali-Raisio

Strategiatyöryhmä 
oppi yhdessä järjestöstämme
Kolmetoistajäseninen Lions 2030 Strategia -työryhmä edustaa 
laajasti suomalaista lionstoimintaa. Kaikilla ryhmän jäsenillä 
on vahva aiempi osaaminen erilaisten yritysten, järjestöjen 
tai julkisen sektorin yhteisöjen strategiatyöstä. 
LIONS 2030 STRATEGIA / timo tanskanen

Työryhmä työskenteli pääosin etäkokouk-
sin ja sähköisin viestintävälinein. Kolme 
työpajaviikonvaihdetta olivat tärkeitä etap-
peja perusteellisessa käsitteiden pohdinnas-
sa ja yhteisen näkemyksen muodostamises-
sa. Työryhmä haastoi positiivisella tavalla 
itse itseään ja välillä tiukatkin, mutta raken-
tavat, keskustelut jäsensivät oivallisella ta-
valla ajatuksia. Ajattelun vuorovaikutteinen 
syventäminen ja vahvojen perusteiden ha-
keminen ratkaisuille ja linjauksille siivittivät 
yhteistä työskentelyä.

”Tämä strategiatyö on valottanut uuden yh-
teisöllisen tavan tehdä strategiaa. Ryhmä 

monipuolisuudessaan oli loistava. Ja kyllä 
tässä oppi tuntemaan lionskulttuuria.” 

Kaisu Miettinen, LC Oulunsalo

Työn edetessä työryhmän jokainen jäsen 
kävi kymmeniä keskusteluja klubeissa ja 
piireissä. Kohtasimme uusia ihmisiä, opim-
me yhdessä monimuotoisen järjestömme 
erilaisista toimintatavoista ja kansainvä-
lisistä ulottuvuuksista – ja ylipäänsä siitä, 
mitä strategia tarkoittaa nykyajassa toimi-
valle palvelujärjestölle. Työtä sparrattiin pit-
kin matkaa kuvernöörineuvoston kokous-
ten yhteydessä järjestetyissä seminaareissa. 
Työryhmän työskentelyä edisti liiton joh-

26

KUVA: PIXABAY
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dolta saatu erinomainen tuki koko proses-
sin ajan.

”Strategiatyö on laajentanut kuvaani koko 
järjestöstä ja antanut mahdollisuuden 
hyödyntää omaa kokemustani monilta 
aloilta järjestömme hyväksi. Lisäksi stra-
tegiatyön kautta olen päässyt tutustumaan 
valtavan hienoon porukkaan.” 

Jaakko Viitala, LC Karvia

”Strategiatyö on osoittanut, että klubeissa 
ollaan valmiita haastamaan omaa toiminta-
tapaa ja ajatuksia. Upeata on ollut tutustua 
erilaisiin ihmisiin ja huomata kuinka mo-
tivoituneita ja idearikkaita me olemme.” 

Heidi Rantala, LC Tampere/Siilinkari

Työryhmä on jättänyt esityksen Lions 
2030 Strategiaksi ja sen työskentely päät-
tyy Espoon vuosikokoukseen. Klubien, 
piirien ja toimialojen apuna jatkaa pie-
nempi vuosikokouksen jälkeen nimettä-
vä Strategian toimeenpanon tuki -ryhmä, 
jonka puheenjohtajana toimii Timo Tans-
kanen, LC Paattinen.•
Voit tutustua strategiaesitykseen liiton kotisivuilla
www.lions.fi/jarjesto/suomen-lions-liitto-
jarjestona/lions-2030-strategia/

U
usi strategiamme toteutuu 
pienillä konkreettisilla teoilla. 
Klubien toimintaan siitä nou-
see kaksi tärkeää näkökulmaa: 
Toimintamme ydin ovat jäse-
net, jotka antavat avun ja to-
teuttavat aktiviteetit. Klubin 

toimintaan osallistuminen täytyy olla mie-
lekästä ja merkityksellistä. Lisäksi klubin 
tulee tuntea alueensa toimijat ja palvelu-
tarve sekä rakentaa yhteistyötä muiden toi-
mijoiden kanssa. Kun klubi on aktiivinen, 
näkyvä ja vaikuttava alueellaan, se myös 
kiinnostava uusille jäsenille.
 Lions-valmennus keskittyy muun 
muassa paikkakunnan palvelutarvekartoi-
tukseen ja tehokkaisiin tapoihin toteuttaa 
uusia aktiviteetteja. Kun tunnemme palve-
lutarpeen, voimme yhteistyökumppanei-
demme kanssa jäsenistön toiveet ja resurs-

Klubit ovat toimintamme 
sykkivä sydän
Liitto ja piiri ovat olemassa klubeja ja jäseniä varten. 
Ne tarjoavat klubeille tukea toimintaan ja sen kehittämiseen. 
Piireissä etenkin lohkon puheenjohtajat ovat vastuullisella 
aitiopaikalla auttamassa klubeja ja kuuntelemassa niiden 
toiveita piirin ja toimialojen suuntaan.
LIONS 2030 STRATEGIA / nina moilanen

sit huomioiden kohdistaa palvelumme ja 
tarjota vaikuttavaa ja merkityksellistä apua. 
 Suunnitelmallisen viestinnän ja eri-
tyisesti sosiaalisen median valmennusten 
kautta opimme tekemään toimintaamme 

•  13 jäsentä
• 6 naista
• 5 miestä
• keski-ikä 62 vuotta
• ikähaarukka 42–78 vuotta
• 9 piiristä
• kokouksia yli 40
• 3 työpajaviikonvaihdetta

STRATEGIARYHMÄ LUKUINA

STRATEGIATYÖ LUKUINA

• 2 jäsenkyselyä
• 5 400 jäsenkyselyvastausta
• yli 4 000 avovastausta
• satoja klubien arvokeskusteluja
• 14 piirityöpajaa
• 7 toimialatyöpajaa
• 4 KVN-työpajaa
• 8 valmennusta ja webinaaria
• 10 piiritiedotetta
• 15 juttua LION-lehdessä
• lukuisia vierailuja ja puheenvuoroja  
    piirien ja työryhmien tilaisuuksissa

Klubin toimintaan 
osallistuminen täytyy 
olla mielekästä.

tunnetummaksi yleisölle sekä houkutta-
vaksi uusille jäsenille ja kumppaneille. Jo-
kaisen jäsenen kokemus tilaisuuksista ja 
aktiviteeteista on toimintamme jatkuvuuden
ytimessä – kiinnostavat tapahtumat kou-
kuttavat niin uudet kuin kokeneet leijonat-
kin pysymään mukana toiminnassamme.•
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S
aimme vastauksia noin 180 
klubista. Vastauksissa oli paljon 
tuttua ja yhteistä leijonatoimin-
taa kuvaavaa, mutta myös pai-
kallisia, omaperäisiä ja inspiroi-
via näkökulmia.
      Toivomme, että klubinne 

slogan kuvastaa teitä, kertoo toiminnastanne 
ja asettaa teille myös tavoitteen, jonka takana
voitte yhdessä seistä. Sen on myös oltava riit-
tävän tiivis, jotta sitä voidaan käyttää moni-
puolisesti klubin viestinnässä. Kannustam-
me teitä hyödyntämään tehtyä työtänne. Jos 
slogan vaatii vielä hiomista, niin jalostakaa 
siitä entistäkin parempi. 

Klubien arvokeskusteluissa 
syntyi omaperäisiä sloganeita
Strategiatyön vuorovaikutteinen vaihe alkoi viime syksynä klubien 
arvokeskusteluilla. Pyysimme teitä pohtimaan klubinne arvoja 
ja muodostamaan sloganin – iskulauseen tai moton – klubillenne. 
LIONS 2030 STRATEGIA / timo tanskanen

Klubien arvoista tärkeimmäksi 
yli sadassa vastauksessa 
nousi auttaminen.

Klubien käymissä arvokeskusteluissa syntyi klubeille omia sloganeita ja mottoja.

KUVA: TIMO TANSKANEN

 Jokaisen klubin on myös hyvä pysähtyä 
säännöllisesti pohtimaan, mikä on olemassa-
olon tarkoitus ja toiminnan tavoite. Arvokes-
kusteluja kannattaa siis jatkaa vaikkapa osa-
na tulevan kauden toiminnan suunnittelua.
 Omassa klubissani Paattisilla käydyn arvo-
keskustelun jälkeen eräs seniorijäsen totesi: 
”Tätä keskustelua todella tarvittiin.” Sloga-
niksemme muodostui: Autetaan yhdessä – 
Nautitaan yhdessä.
 Klubien arvoista tärkeimmäksi yli sa-
dassa vastauksessa nousi auttaminen. Yli 90 
klubia nosti arvokseen paikallisuuden. Kol-
mannen ryhmän melko tasaväkisesti yli nel-
jälläkymmenellä vastauksella muodostavat 
aktiivisuus, luotettavuus, yhteisöllisyys, va-
paaehtoisuus sekä yhteistyö tai yhdessä teke-
minen. Näiden joukosta nousivat myös koko 
suomalaisen lionstoiminnan neljä ydinarvoa 
syksyn arvokyselyssä.
 Yksittäisiä, mutta tärkeitä ja pohdittuja 
arvoja olivat muun muassa empatia, eetti-
syys, kohtuullisuus, kunnioittaminen, sivis-
tys ja rakkaus. Nämä ovat perinteisiä hy-
veellisiä arvoja, joita ei ole syytä kenenkään 
unohtaa. Niistä syntyy kohtaavaa ja merki-
tyksellistä vuorovaikutusta – kuten leijona-
toimintaan kuuluukin.•
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R
yhmä Sri Lankan Lions-ystäviä 
vieraili Nethsethan silmäsairaa-
lassa tammikuussa. Sri Lanka on 
kohdannut pahimman taloudel-
lisen ahdingon sitten itsenäisty-
misensä, ja vierailumme päätar-
koitus oli päivittää tietojamme 

sen vaikutuksesta sairaalan toimintaan.
 Matkamme jälkeen kuulimme, että kaihi-
leikkauksiin käytettävän PHACO-laitteen 
jalusta vaatii korjausta. Sairaalan uuden joh-
tajan Dimuth Mahaliyanan toivelistalla on 
ottaa myös nykyisin tyhjillään oleva leik-
kausali käyttöön ja sinne tarvitaan toinen 
PHACO-laite.
 Työryhmämme lääkäri Heikki Hemmilä
kertoo, kuinka nykytekniikalla samentunut 
mykiö voidaan poistaa, ja sen tilalle laitettava 
linssi viedä sisään vain kahden millimetrin 
viillosta. Tämä vaatii erikoisinstrumentteja, 
mitä edustaa klubikeräyksellä 11 vuotta sit-
ten hankittu PHACO-laite. 
 Laitteella samentunut mykiö murskataan 
ja imetään pois ja korvaava muovinen linssi 
työnnetään tilalle, rullalle kierrettynä. Se oli 
sairaalamme ensimmäinen PHACO-laite, ja 
se helpotti ratkaisevasti silmäkirurgien saa-
mista sairaalaamme. Sairaalan johtokunnan 
suomalainen jäsen Erkki Laine muistelee, 
että maksamamme nykyinen laite maksoi 
53 000 euroa. Nykyhinta lienee noin 70 000 
euroa.

Leikkauksien määrää lisätään
Johtokunnan jäsen Mali De Zoysa kertoi vie-
railumme aikana, että lähikuukausina leik-
kausten määrää pyritään nostamaan jopa 
viiteensataan kuukaudessa, mutta silloin hoi-
tajien määrää pitäisi lisätä. 
 Kustannustason nousun takia myös lää-
käreiden saanti on vaikeutunut. Lääkärit 
matkustavat sairaalaan Colombosta teke-
mään leikkauksia viikonloppuisin. Kun Sri 
Lankassa esimerkiksi perheen huoltajan so-
keutuminen on katastrofi, niin suomalais-
ten lionien rahoittama sairaala on pelastanut 
yhtä monta katastrofia.

Suomalaisilla lahjoituksilla 
autetaan vähävaraisia potilaita
Nethsethan silmäsairaala Sri Lankassa on suurin nähtävissä 
oleva suomalainen Lions-aktiviteetti. Siellä on tehty 
yli 13 000 ilmaista harmaakaihileikkausta.
SRI LANKAN LIONS-YSTÄVÄT/ raino heinonen, markus flaaming, erkki laine

 Pulaa on myös esimerkiksi vähävarais-
ten potilaiden kaihileikkauksissa silmään 
asetettavista linsseistä. Sinunkin tukimak-
sullasi olemme voineet edistää myös näitä 
linssihankintoja kymmenellä tuhannella eu-
rolla vuodessa. Sairaalan johtokunnan jäsen 
Kamini Mukundan painotti, että vaikka osa 
potilaista on jo tutkittu, niin heidät voidaan 
leikata vasta, kun linssejä on saatu lisää.
 – Ilman apuanne emme pystyisi autta-
maan vähävaraisia potilaitamme, sairaalan 
srilankalaiset hallituksen jäsenet kiittävät.
 Sairaala toimii maksavien asiakkaiden 
maksutuotolla, mutta suomalaisilla lahjoi-
tuksilla saadaan enemmän ilmaisleikkauksia. 

Suomen Lions-liiton YouTubessa on 
viiden minuutin videoklippi vierailustamme 
sairaalaan. https://youtu.be/1ZQ_AS0q4Qc

TUTUSTU

Kustannustason nousun takia myös 
lääkäreiden saanti on vaikeutunut.

Sri Lankan Lions-ystävät kerää tukimaksuja 
sairaalan ilmaispotilaiden leikkausten avus-
tamiseksi. Ryhmämme toiminta on juuri tätä 
leikkausten tukemista. Ryhmäämme voi liit-
tyä niin henkilönä kuin klubina.• 

Lue lisää www.lions.fi/toiminta/kansainvalinen-
toiminta/sri-lankan-lions-ystavat/

Nethsethan silmäsairaala toimii maksavien asiakkaiden maksutuotolla, lahjoituksilla saadaan 
enemmän ilmaisleikkauksia.
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Lionit vapaaehtoistyössä ulkomailla
Joensuun lionsklubeihin kuuluvat Ritva ja Martti Mertanen ovat kokeneita 
vapaaehtoistyöntekijöitä, jotka ovat tehneet vapaaehtoistyöjaksoja eri puolilla maailmaa. 
Molempien klubit ovat myös tukeneet pienillä lahjoituksilla Mertasten vierailemia kohteita. 
ritva mertanen

Ritva Mertanen ja Erin jouluaattona Balilla.

M
arraskuun alussa 2022 läh-
dimme matkalle Aasiaan. 
Kohteemme oli Indonesian 
Bali ja siellä Seeds of Hope 
orpokoti, joka oli minulle 
tuttu entuudestaan. Miehe-
ni Matti Mertanen otti kuu-

den kuukauden vuorotteluvapaan ja ei kun 
matkaan.
 Orpokoti on perustettu vuonna 2000 pa-
pin Tommy Daniels ja vaimon Sandra Eli-
min aloitteesta. Koti on kristillinen ja vaimo 
Sandra kuoli joulukuussa 2021. Heidän kak-
si poikaansa ja miniä Oca ovat mukana toi-
minnassa ja Oca on nyt uusi Mama lapsille. 
Lapsia on 53 ja nuorin heistä oli alle vuoden 
ikäinen, vanhin noin 20-vuotias.
 Lapset asuvat kokoaikaisesti kodissa 
ja käyvät kouluja eri puolilla Kutan aluet-
ta. Isommat lapset auttavat kotitöissä, ku-
ten siivoamisessa ja ruoanlaitossa. Keittäjä 
on myös vahvasti mukana lasten arjessa. Il-
mapiiri on hyvin lämmin ja kodinomainen. 
Vapaaehtoisia, usein opiskelijoita, käy teke-
mässä opintoihinsa liittyviä harjoittelujaan 
ympäri maailmaa, myös Suomesta. Vieraili-
joita eri maista kävi usein.

Yhteinen kieli haasteena
Noudatimme kodilla päivän aikatauluja. 
Lapset oli jaettu kahteen ryhmään iän perus-
teella. Tehtävämme oli pitää lapsille ja nuoril-
le opetustuokioita koulun jälkeen. Isommille 
kerroimme asioita Suomesta ja vertailimme 
esimerkiksi tilastoja maiden kesken. Muina 
aikana nuoret soittivat ja lauloivat, tekivät 
läksyjään tai pelasivat lento-, kori-, jalka- tai 
sulkapalloa.
 Pienempien lasten kanssa oli haasteena 
yhteisen kielen puute. Tämä ryhmä muo-
dostui kuitenkin meille rakkaimmaksi. Lap-
set itse keksivät meille nimet Mama Ripa ja 
Papa Ripa. Tullessamme taksilla kodille päi-
visin olivat lapset meitä vastassa huutaen ni-
miämme.
 Mielellämme otimme nämä nimet ja ne 
jäävät elämään mielissämme. Lasten kanssa 
keskityimme enemmän tekemiseen ja jou-
lun lähestyessä askartelimmekin lumikot ja 
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tontut heidän kanssaan. Katselimme paljon 
kuvia, muun muassa Lumiukko-elokuvan, 
lauloimme ja teimme maiden liput. Suomen 
itsenäisyyspäivää vietimme yhdessä ja val-
mistimme kaikille suomalaista ruokaa: peru-
namuusia ja jauhelihaa porkkanoiden kera. 

 Söimme joka päivä lounaan ja päivälli-
sen yhdessä lasten kanssa ja nyt oli meidän 
vuoromme tehdä heille ruokaa. Pääruoka-
na heillä oli riisi, pinaatti ja chilipitoinen 
kastike, tofua ja joskus kanaa tai muuta li-
haa. Muina aikoina pelasimme lasten kanssa 
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korttipelejä, muun muassa Unoa. Väritimme 
kuvia, piirtelimme, pelasimme palloa, koko-
simme palapelejä ja juttelimme eli vain olim-
me heille läsnä.

Joensuulainen lionspariskunta 
Ritva ja Matti Mertanen ovat 
osallistunneet ulkomailla vapaaehtois-
työhön omatoimisesti useamman kerran. 
Molempien lionsklubien, LC Joensuu/
Kantelettaren ja LC Joensuu/Jokelaisten 
pienillä lahjoituksilla on voitu tukea 
Mertasten vierailemia kohteita.

Kontaktit vapaaehtoiskohteisiin ovat 
löytyneet eläkkeellä olevan Karelia 
ammattikoulun lehtorina työskennelleen 
Ritva Mertasen kontaktien kautta. 
Hän on tehnyt työtä myös SPR:n kautta.

Mertaset ovat tehneet vapaaehtoistyötä 
muun muassa Balilla, Vietnamissa, 
Kambodzassa ja Afrikan eri maissa.

VAPAAEHTOISTYÖTÄ 
OMATOIMISESTI

LCIF:lle lahjoittamalla 
osallistut kansainväliseen 
avustustyöhön
LIONS CLUBS INTERNATIONAL FOUNDATION /
juhani kautonen, lcif-mdc

SUOMEN LIONSKLUBIT ovat tukeneet kansain-
välistä säätiötämme LCIF:ää huhtikuun lopun 
tilanteen mukaan 116 231 USD:n arvosta. 
 Piirien lahjoitustilanne vaihtelee 15 000 
ja 1 600 USD:n välillä. Tosin tilasto päivittyy 
useamman viikon viiveellä tehdyistä lahjoi-
tuksista, joten oikea lahjoitustilanne on tällä 
hetkellä varmasti parempi.
 LCIF:n asettama tavoite 22 USD per jä-
sen toimikauden aikana on vielä kaukana. 
Suurin osa klubeista ei ole vielä tämän kau-
den aikana osallistunut ollenkaan. On ym-
märrettävää, että viime kauden lopussa päät-
tyneen kampanja 100:n jälkeen vedetään 
hieman henkeä. Toivoisin silti, että mahdol-
lisuuksien mukaan vaikka pienemmilläkin 
summilla kaikki klubit osallistuisivat kan-
sainväliseen avustustyöhön. Olemmehan 
saaneet LCIF:ltä Ukrainan pakolaisten aut-
tamiseen Suomeen yli 270 000 USD. Pienistä 
puroista tulee suuri virta.
 Aiempina vuosina monet klubit ovat 
osallistuneet kiitettävästi LCIF:n tukemiseen 
ja näin kerryttäneet klubinsa krediittiä, millä 
voidaan hakea MJF-jäsenyyksiä, kun vaadit-
tava 1 000 USD on saavutettu. ”Osamaksu-
jen tilanne” raportista koko Suomesta löytyy 
yhteensä noin 400 MJF-jäsenyyden verran 
maksettuja lahjoituksia. Kun lahjoitussumma
on maksettu MJF-jäsenyyden tai progressii-
visen MJF-jäsenyyden hankkiminen onnis-
tuu vain lomakkeen täyttämisellä.
 Suomenkielinen täytettävä PDF-lomake 
löytyy Suomen Lions-liiton sivuilta kohdasta 
Järjestö > Kansainvälinen säätiö LCIF. Hake-
muksen käsittelyaika on lähes pari kuukautta 
ja jos lomakkeessa on virheitä käsittely saat-
taa viivästyä paljonkin. Piirien LCIF-koor-
dinaattorit auttavat mielellään hakemusten 
täyttämisessä ja kannattaakin lähettää hake-
mus piirikoordinaattorille tarkastettavaksi 
ennen lähettämistä donorassistance teamille. 
Yleensä vastaus tulee noin viikossa lomak-
keen lähettämisen jälkeen, ja vastausviestissä 
kerrotaaan, että asia on etenemässä ja pahoi-
tellaan pitkää käsittelyaikaa. Jos kuittausta ei 
tule pariin viikkoon kannattaa kysyä lomak-
keen kohtaloa.•
Hakemukset lähetetään sähköpostiosoitteeseen 
donorAssistance@lionsclubs.org.

Matti Mertanen kertoo lapsille Suomesta ja näyttää valokuvia.
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Ilmapiiri orpokodissa 
oli hyvin lämmin 
ja kodinomainen.
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Omat klubit tukemassa
Kodissa ei ollut mahdollista asua ja kuljimme 
päivittäin taksilla noin yhdeksän kilometrin 
matkan. Ruokamaksuilla ja muilla ostoksil-
lamme annoimme tukemme kodille aikam-
me lisäksi. 
 LC Joensuu/Kanteletar lahjoitti pienen 
summan, jolla ostimme lapsille askartelutar-
vikkeita. Edellisenä vuonna Kanteletar lah-
joitti samoin summan ollessani Sambiassa 
Kasisin orpokodissa ja silloin ostin lapsille 
pyyhkeitä. Namibiassa ollessani päiväkodil-
la ostin lapsille leluja. LC Joensuu/Jokelaiset 
lahjoittivat suurehkon summan, joka käytet-
tiin Oniipan päiväkodin korjaustöihin olles-
sani siellä.
 Sovittu jaksomme Balilla oli viisi viik-
koa, josta yksi kului valitettavasti sairastet-
tuamme koronan. Jäähyväiset olivat surulli-
set. Lapset eivät olisi millään laskeneet meitä 
lähtemään ja pojat etenkään Papa Ripaa. On-
neksi pääsimme tekemään yllätysvierailun 
jouluaattona orpokodille ja söimme yhdessä 
jouluruuan heidän kanssaan. Kauniit muis-
tot jäivät tästäkin vapaaehtoisjaksosta.•
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Oletko kokenut ympäristö- 
tai ilmastoahdistusta?
Saamme lukea päivittäin mediasta madonlukuja muun muassa 
ilmaston lämpenemisestä, sen seurauksista ja lajikadosta. 
Ahdistuuhan siinä jo paksunahkaisempikin. Olisiko syytä palauttaa 
mieleen, mitä olemme saaneet aikaan ympäristön hyväksi?
YMPÄRISTÖLEIJONAT / arto iwendorff, i-piirin ympäristöjohtaja

K
ansainvälisesti tarkasteltuna 
Suomen vesistöt ovat hyvässä ti-
lassa, mutta maa- ja metsätalou-
den kuormitus on edelleen liian 
suurta ja joet ja purot ovat edel-
leen huonossa kunnossa. 
    Yhdyskuntien ja teollisuuden 

kuormitus on saatu kuriin ja se näkyy eten-
kin järvien ja jokisuiden tilassa merialueella.
Kalakuolemat ovat vähentyneet lähes ole-
mattomiin. Kalojen elohopeapitoisuus on 
laskenut niin, että silakkaakin voi syödä huo-
letta. 

 Vielä 90-luvulla tuntui, että kaikki järvet 
happamoituvat ja niihin kylvettiin tonneit-
tain kalkkia. Siirryttiin vähärikkisiin polt-
toaineisiin ja teollisuudelle määrättiin ri-
kinpoisto – järvet eivät happamoidu, vaan 
ovat toipuneet. Joet eivät vaahtoa, Lievestuo-
reen lipeälammestakin on päästy eroon, eikä 
Töölönlahti haise. Uimavedetkin täyttävät 
niille asetetut kriteerit. 
 Tästä saamme kiittää yhdyskuntien ja 
teollisuuden jäteveden puhdistamoja. Vielä 80-
luvulla kaupunkien ilma oli sakeanaan pako-
kaasuista ja haju on syöpynyt vanhempien 
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Pyri toimimaan niin, ettei luontoon joudu mitään mikä ei sinne kuulu.
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Vesistöjen tilan parantaminen
Järvikunnostukset ovat usein pitkäkestoisia 
ja vaativat hyvää suunnittelua. Moniin järvi-
kunnostustoimenpiteisiin tarvitaan myös 
vesilain mukainen lupa ja yhdistys hankkeen 
toteuttajaksi. Klubeille helpoin tapa osallis-
tua järvikunnostuksiin onkin osallistua jo 
meneillään olevassa kunnostuskohteessa jär-
jestettäviin talkoisiin. Tietoa kunnostuksista 
saa esimerkiksi VYYHTI-verkoston sivuilta 
www.proagriaoulu.fi/vyyhti tai alueelliselta 
vesiensuojeluyhdistykseltä. Myös ELY-kes-
kuksista voi tiedustella kunnostushankkeista.
 Virtavesikunnostustukset, varsinkin puro-
kunnostukset, sopivat hyvin talkoilla to-
teutettaviksi. Vaelluskalat, kuten taimen ja 
harjus kutevat puroissa ja pienissä joissa ja 
kärsivät kutupaikkojen liettymisestä. Kutu-
paikkoja voidaan pääsääntöisesti kunnostaa 
vesialueen ja maanomistajan luvalla. Monis-
sa puroissa on myös rumpuja, jotka toimivat 
vaellusesteinä ja ovat helposti korjattavissa. 
Jokaisessa kunnassa on varmasti kunnostusta
kaipaavia puroja. Tietoa kohteista ja mene-

telmistä voi kysellä ELY-keskuksista, VYYHTI-
verkostolta ja vaelluskalajärjestöiltä.
 Rantojen kunnostustarpeita on varmaan 
joka kunnassa. Rantojen kunnostuksista tai 
siivouksista kannattaa olla yhteydessä kun-
taan. Sieltä voi saada vinkkejä kohteista ja 
apua roskien poiskuljetukseen.

Ilmastonmuutokseen 
vaikuttaminen
Tietoiskut esimerkiksi lähiruoasta yhdessä 
Maa- ja kotitalousnaisten kanssa.
 Oma piha, lehtien silppuaminen hara-
voinnin sijaan. Näin voi jättää nurmikon lan-
noittamatta ja siitä saattaa saada jopa hiili-
nielun, kastemadot ja muut öhkömönkiäiset 
lisääntyvät, maan rakenne paranee ja näin ra-
vinnehuuhtoumatkin vähenevät.
 Puiden istuttaminen sitoo hiiltä. Myy joulu-
kuusi ja istuta kaksi.
 Kiertotalous vähentää luonnonvarojen 
käyttöä. Alkuun pääsee vaikkapa järjestämällä
peräkärrykirppiksen.
 Romunkeräys.

• Pyri siihen, ettei luontoon joudu mitään
 mikä ei sinne kuulu.
• Osta mahdollisimman kestäviä
 ja tarpeellisia vaatteita ja 
 suosi luonnonkuituja.
• Osta mahdollisimman kestävät 
 auton renkaat.
• Älä haravoi nurmikoita, vaan silppua
 lehdet ruohonleikkurilla niin et tarvitse
 lannoitteita. 
• Paranna talosi energiatehokkuutta,
 hanki sähkökäyttöinen ruohonleikkuri
 ja perämoottori.
• Vaihda sähköautoon tai ladattavaan
 hybridiin.
• Suosi lähimatkailua.
• Suosi lähi- ja kasvisruokaa, 
 myös kala on suositeltavaa.
• Syö silakkaa kerran viikossa, niin  
 Itämerestä poistuu fosforia yhtä paljon  
 kuin sinä sitä aiheutat.
• Lajittele ja kierrätä.
• Toimi paikallisesti, ajattele globaalisti.
• Tarvitsemmeko jonkin syyn toimia? 
 Eikö se riitä, että voi ja on mahdollisuus.

TOIMI YMPÄRISTÖSI HYVÄKSI

ikäluokkien mieliin. Ei haise enää. Autoi-
hin on määrätty katalysaattorit, joten pa-
koputkista ei tuprua häkää. On siirrytty 
lyijyttömään bensiiniin. Myös otsonikato 
on alkanut toipua. Kaikesta tästä huoli-
matta tekemistä riittää monella sektorilla 
ja kaikille.
 Olen kuitenkin toiveikas ja on suoras-
taan mielenkiintoista nähdä, mitä vihreä 
siirtymä tuo tullessaan. En olisi 10 vuotta 
sitten uskonut, jos joku olisi sanonut, että 
Suomeen suunnitellaan laitoksia, jotka 
tuulivoimalla tuottavat vetyä, ottavat il-
masta hiilidioksidia ja tekevät näistä polt-
toaineita. 
 On tullut uusia ongelmia ja uhkia. Laji-
kato uhkaa, maankäyttö on yksipuolista-
nut luontoa ja elinympäristöt hävinneet. 
Vieraslajit valtaavat alaa ja syrjäyttävät 
meidän omaa lajistoa. Mikromuovia on 
kaikkialla, emmekä tiedä sen vaikutuk-
sia. Suurin osa merissä olevasta mikro-
muovista on peräisin vaatteista ja auton 
renkaista. Näihin moniin uhkiin voimme 
vaikuttaa omalla toiminnallamme ja lio-
nien toteuttamilla aktiviteeteilla.
 Suomen Lions-järjestön tunnuslau-
lun, Leijonahengen mukaan Me yhteis-
työllä voimme tehdä nyt maailmasta vielä 
parempaa.•

Ota talteen ideoita klubin aktiviteeteiksi
YMPÄRISTÖLEIJONAT / arto iwendorff, i-piirin ympäristöjohtaja

Omalla pihalla, palstalla tai parvekkeella 
voi kasvattaa maukasta lähiruokaa.

KUVA: PIXABAY

>>>
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Tule mukaan 
talkoilemaan
YMPÄRISTÖLEIJONAT / anne vanhala, 
ympäristöleijonien puheenjohtaja

’’JO JOUTUI ARMAS AIKA ja suvi suloinen” 
alkaa monien muistama suvivirsi, jota 
lauletaan perinteisesti juuri tähän aikaan. 
Samalla lailla olemme tänäkin keväänä 
aloittaneet Kulmat kuntoon -talkoitam-
me ympäri Suomea.
 Sitä mukaa kun lumet ovat sulaneet ja 
maa on paljastunut kinosten alta, ovat lio-
nit jalkautuneet maastoon ja haastaneet 
kumppaneita mukaan. Jos et vielä ole eh-
tinyt talkoilla, vielä ehtii hyvin mukaan. 
Aikaa on koko kesä ja alkusyksy.
 Maailman ympäristöpäivää vietetään 
5.6. jo 51. kerran. Se on hyvä hetki myös 
meille lioneille olla esillä talkoilemassa. 
Omalla esimerkillämme voimme osoittaa 
ympäristön merkityksen ja tarpeen suo-
jella ja vaalia luontoa. Näin voimme sekä 
me että tulevat sukupolvet nauttia siitä.
 Suomen Lions-liiton vuosikokouk- 
sessa Espoossa 10.6. ovat myös ympäristö-
leijonat läsnä. Olet tervetullut meidän 
ständille. Tule kertomaan omat suosik-
kisi arjen valinnoiksi ja osallistu arvon-
taan. Lauantain iltajuhlassa julkistetaan 
ympäristökilpailun voittaja. Juhlistetaan 
sitä yhdessä!
 Suomalainen luonto on kaunis ja 
herkkä erityisesti näin kevätkesällä. Nau-
titaan siitä täysillä.•
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Ympäristön viihtyisyyden 
parantaminen
Lionien Kulmat kuntoon -talkoita järjeste-
tään tänäkin vuonna. Talkoista tiedotetaan 
klubeja erikseen. Ennen töihin ryhtymistä 
kannattaa olla yhteydessä kuntaan ja hank-
kia yhteistyökumppaneita.
 Ulkoilualueet ja uimapaikat ovat olleet 
kovalla käytöllä koronaikana ja vaativat 
kunnostusta sekä huoltoa. Nämä ovat sopi-
via talkookohteita klubeille. Kannattaa olla 
yhteydessä kuntaan, sieltä saa neuvoja ja 
mahdollisesti materiaaleja.
 Lähiympäristön puistoalueilta saattaa 
löytyä kunnostustarpeita ja klubihan voisi 
ottaa jonkin kohteen nimikkokohteekseen.
 Kukkien istuttaminen palvelutalojen pi-
hoille.
 Ladon tai riihen kunnostaminen paikka-
kunnalta säilytettäväksi jälkipolville.
 Siivoustalkoissa kannatta kuitenkin pitää
mielessä ympäristön monimuotoisuus. Ei 
tehdä liian yksipuolista. Esimerkiksi kalat 
tarvitsevat suojapaikkoja ja rantapuiden 
varjoa.

Ympäristön monimuotoisuuden
lisääminen
Perinnemaisemien, niittyjen ja ketojen 
hoito sopii hyvin talkoilla toteutettavaksi. 

Hoito lisää luonnon monimuotoisuutta ja 
auttaa uhanalaisten lajien säilymistä tarjoa-
malla esimerkiksi hyönteisille ja linnuille 
elinympäristöjä. Perinnemaiseman hoidos-
sa voi kysyä neuvoa luonnonsuojelujärjes-
töiltä ja ELY-keskuksilta. Perinnebiotoopit 
tarjoavat elinympäristöjä hyönteisille. Elin-
ympäristöjen katoaminen on suurin yksit-
täinen syy hyönteisten vähenemiseen.
 Linnunpöntöt sopivat hyvin talkoilla 
tehtäviksi, samoin hyönteishotellit.
 Puiden istutus.
 Lampaat ovat hyviä ympäristönhoitajia 
ja perinnebiotooppien vaalijoita. Lampaille 
voisi rakentaa aitauksia yhteistyössä lam-
pureiden ja maanomistajien kanssa.

Kulttuuri, historia, perinnetieto
Hyvin usein käy niin, että kaikki vanha lai-
tetaan kylmästi matalaksi ja tehdään tilalle 
uutta. Sääli, sillä vanha on osa identiteet-
tiämme. Klubit voivatkin kunnostaa ja hoi-
taa vanhaa kulttuuriperintöä.
 Muistomerkkien kunnostus ja hoito.
 Vanhat rakennukset ja rakennelmat esi-
merkiksi kilometripylväät.
 Perinnetiedon kerääminen, esimerkiksi 
Vesi vanhin voitehista -hankkeessa.•
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Lampaat ovat hyviä ympäristönhoitajia ja perinnebiotooppien vaalijoita.

>>>
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V
ieraslajien leviämisen hillintä 
on mitä parhainta työtä luonto-
kadon vähentämiseksi. Vuon-
na 2021 käynnistetty suosit-
tu Soolotalkoot-kampanja on 
madaltanut ratkaisevasti suo-
malaisten kynnystä torjua esi-

merkiksi komealupiinia, jättipalsamia ja 
kurtturuusua omalla asuinalueellaan ja sa-
malla jakaa tärkeätä tietoa, eli missä niitä 
kasvaa.

Tärkein askel on se ensimmäinen
Mutta, entä jos omalta alueeltasi löytyy mon-
taa eri vieraslajia ja niitä kasvaa vähän joka 
paikassa, mikä kohde valita kitkettäväksi? 

Vieraskasveja voi torjua soolona ja porukalla
Tietoisuus vieraslajeista Suomessa on viime vuosien viestinnän 
ja laajan keskustelun ansiosta kasvanut melkoisesti, ja seuraava askel 
onkin vielä vakuuttaa suomalaiset haitallisten vieraslajien ja 
samalla pysäyttämisen tärkeydestä – sekä aktivoida heidät toimintaan. 
YMPÄRISTÖLEIJONAT / markus seppälä

 Itse suosittelen vieraslajitoimintaan vasta
tutustuvalle helposti tunnistettavaa ja kit-
kettävää jättipalsamia. Työvälineiksi riittävät 
hyvät hanskat ja palsamien nyhtäminen ylös 
maasta on mitä mukavinta hyötyliikuntaa. 
Muutaman neliömetrin kasvustot hoituvat 
helposti yksinkin ja isompien kimppuun voi 
käydä kaveriporukalla.
 Kitke mieluummin sata yhden neliön 
kuin yksi sadan neliön kasvusto. Kevyt, ja 
erittäin merkittävä tapa ehkäistä haitallisten 
vieraskasvien vakiintumista alueella on etsiä 
ja nyhtää juuri ne yksittäiset löydetyt jättipal-
samit, kurtturuusut, komealupiinit muut lajit 
ennen kuin ne ehtivät kasvaa isommiksi, ja 
vaikeammin hävitettäviksi viidakoiksi.

Vieraslajien leviämisen hillintä on mitä parhainta 
työtä luontokadon vähentämiseksi.

 Jos näkisin tienvarressa pitkällä matkalla 
vain yhden komealupiiniyksilön, pysäyttäi-
sin auton ja kävisin kaivamassa sen ylös.

Yhteistyöstä voimaa
Monessa kunnassa arvostetaan vapaaehtois-
työtä vieraslajien torjunnassa, ja kuntaan tai 
paikalliseen luonnonsuojelu- tai marttayh-
distykseen kannattaakin tarvittaessa olla yh-
teydessä ja neuvotella yhteistyöstä isomman 
kasvuston torjunnassa. 
 Esimerkiksi suuret kurtturuusupensai-
kot vaativat usein konekaivuuta tai virtave-
siä pitkin kulkeva jättipalsamimatto paljon 
vapaaehtoistyövoimaa ja koordinointia eri 
maanomistajien kanssa.•
Kirjoittaja on vieraslajiasiantuntija, biologi 
ja tietokirjailija, joka työskentelee Suomen 
luonnonsuojeluliiton vetämässä VieKas LIFE 
-vieraslajihankkeessa.
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Merkittävä tapa ehkäistä haitallisten vieraskasvien 
vakiintumista alueella on nyhtää yksittäiset 
löydetyt jättipalsamit, kurtturuusut, komealupiinit 
ja muut lajit ennen kuin ne ehtivät kasvaa 
isommiksi viidakoiksi.

KUVAT: PIXABAY
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Ehdottomasti parasta Quest-koulutuksessa on se, että se vastaa ajan haasteisiin.

T
yöskentelen 1.–9.-luokkalaisten 
digi- ja digiturvatuntien sometu-
torina Raision kaupungilla. Läh-
din Quest-koulutukseen avoimin 
ja uteliain mielin. Odotukseni 
olivat korkealla, koska olin kuul-
lut siitä paljon hyvää.

Hyvä ryhmähenki vaikuttaa 
positiivisesti oppimistuloksiin
Ehdottomasti parasta Quest-koulutuksessa on se, että se 
vastaa ajan haasteisiin. Oppilaiden tunne-, vuorovaikutus- ja 
ryhmätyöskentelytaitojen tukeminen on yksi keskeisimpiä 
teemoja nykypäivän koulumaailmassa.
LIONS QUEST / saara juutinen

kuva siitä, millaista Questin toteuttaminen 
on käytännön tasolla.
 Ehdottomasti parasta Quest-koulutuk-
sessa on se, että se vastaa ajan haasteisiin. 
Oppilaiden tunne-, vuorovaikutus- ja ryh-
mätyöskentelytaitojen tukeminen on mieles-
täni yksi keskeisimpiä teemoja nykypäivän 
koulumaailmassa ikätasosta riippumatta. 
Erityisesti rohkaisen yläkoulun opettajia 
koulutukseen, koska siellä ryhmädynamiik-
kaan liittyvä toiminta tarjoaa potentiaalia 
sekä avaimia yksilön oppimiseen ja ryhmä-
dynamiikan parantamiseen. Yhteisöllinen 
panostus tähän teemaan tarjoaa oppilaille 
rutiininomaista toimintaa, jolla voidaan mo-
nialaisesti vaikuttaa ryhmien ilmapiiriin.

 Mitä koulutus sitten minulle tarjosi? 
Sain käyttööni laajan Quest-materiaalipake-
tin yläkoululaisille ja toiselle asteelle. Koulu-
tus oli käytännönläheinen ja kahden päivän 
mittaan saimme kokea ja testata materiaalia 
koulutusryhmässä. Tämä laski kynnystä ma-
teriaalin käyttöönotossa, koska jokaiselle jäi 

Koulutus oli 
käytännönläheinen 
ja saimme testata 
materiaalia 
koulutusryhmässä.

Hyväksytty olo ryhmässä
Mitä hyvällä ryhmädynamiikalla sitten saa-
vutetaan? On tutkittu fakta, että hyvä ryhmä-
henki vaikuttaa positiivisesti koko ryhmän 
oppimistuloksiin. Kun luokalla on keske-
nään hyvä ryhmähenki, on luokassa tapahtu-
va opiskelu rauhallisempaa ja jokaisella ryh-
män jäsenellä on turvallinen sekä hyväksytty 
olo: minä kuulun porukkaan. 
 Kun ryhmäyttämiseen panostetaan ja 
sitä painotetaan ryhmän kriisivaiheissa yh-
teisöllisesti yläkoulussa, saadaan juurrutet-
tua hyvä ja avoin ilmapiiri ryhmien sisällä. 
Kuuluvuuden tunteen ja ryhmien sisäisen 
toiminnan lisäksi tämä vääjäämättä heijastuu 
myös muihin tilanteisiin, kuten esimerkiksi 
välituntitoimintaan.
 Korona-aika ja muut ajan ilmiöt ovat jät-
täneet jälkensä lasten ja nuorten hyvinvoin-
tiin. Lyhyesti Quest-koulutus tarjoaa yhden 
työkalun paneutua juuri tähän ongelmaan ja 
siksi suosittelen sitä kaikille lämpimästi.•
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ELÄMISENTAITOJA LIONS QUEST -KOULUTUSTIIMI, WWW.LIONSQUEST.FI

Elämisentaitoja Lions Quest on lasten ja 
nuorten parissa toimiville opettajille ja muille
kasvattajille suunnattu tieteellisesti tutkittu
ja arvostettu koulutusohjelma, joka antaa 
käytännön työkaluja ryhmäyttämiseen ja elä-
mäntaitojen harjoitteluun. Koulutuksen kes-
keiset teemat painottuvat itseluottamuksen, 
tunne-, vuorovaikutus- ja päätöksentekotai-
tojen sekä hyvinvointiosaamisen vahvistami-
seen. Koulutuksen aikana kokeillaan erilaisia 
toiminnallisia työtapoja käytännössä.
 Suomen Lions-liitto on toteuttanut oh-
jelmaa Suomessa jo yli 30 vuoden ajan, ja 
koulutuksiimme on osallistunut yli 21 000 
opettajaa ja muuta kasvattajaa. Palautteet 
ylistävät Elämisentaitoja-koulutuksia: sisällöt
koetaan käytännönläheisiksi, tarpeellisiksi, 
ajatuksia herättäviksi ja heti työhön sovellet-
taviksi. 
 Järjestämme sekä kaksipäiväisiä perus- 
koulutuksia että yhtenä lauantaipäivänä toteu-
tettavia liikuntaseurakoulutuksia. Peruskou-
lututuksia on tarjolla myös ruotsinkielisinä. 

ELÄMISENTAITOJA LIONS QUEST -koulutusohjelma
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VINKKEJÄ JA OHJEITA 
OSALLISTUJIEN HANKINTAAN

• Ottakaa yhteyttä kouluun/päiväkotiin/
kuntaan/urheiluseuraan kurssipaikan 
tarjoamiseksi. Markkinointityö 
kannattaa aloittaa jo 2–3 kuukautta 
ennen koulutuksen alkua. 
Markkinointimateriaalia voi pyytää  
Lions Quest -koulutussihteeriltä: 
mari.koivisto@lions.fi

• Pyytäkää osallistujaa ilmoittautumaan
Questin verkkosivustolla osoitteessa 
www.lionsquest.fi/ilmoittautuminen 
viimeistään 2 viikkoa ennen koulutuksen 
alkua. Ilmoittautuessaan osallistuja 
merkitsee rahoittajan. Lasku koulutuksesta 
lähetetään ilmoituksen mukaan. 

• Jos osallistujaa ei löydy, piirin Quest-
puheenjohtaja voi auttaa etsinnässä. 
Puheenjohtajien tiedot löytyvät osoitteesta 
www.lionsquest.fi/yhteystiedot. 

• Lisätietoja koulutuksistamme löytyy 
verkkosivustoltamme www.lionsquest.fi 

 Peruskoulutus on suunnattu opettajil-
le, varhaiskasvattajille sekä muille lasten ja 
nuorten parissa työskenteleville ammattilai-
sille. Peruskoulutuksen hinta on 410 euroa 
(sis. alv). Hintaan sisältyy kaksipäiväinen lä-
hiopetus ja luokka-astekohtainen materiaali 
sekä lisämateriaalia digitaalisessa oppimis-
ympäristössämme. 
 Liikuntaseurakoulutus soveltuu urheilu-
seuroissa toimiville valmentajille ja ohjaajille
sekä muille lasten ja nuorten liikunnan pa-
rissa työskenteleville henkilöille. Liikunta-
seurakoulutuksen hinta on 248 euroa (sis. alv).
Koulutuksen yhteydessä osallistujat saavat 
sähköistä ja painettua materiaalia. 
 Koulutukset toteutetaan, jos niille saa-
daan vähintään seitsemän osallistujaa vii-
meistään 2 viikkoa ennen koulutuksen alkua.
 Kaudella 2023–24 tarjolla olevat kou-
lutukset löytyvät koulutuskalenteristamme 
(katso sivun kääntöpuoli tai www.lions-
quest.fi).

HYVÄT LIONIT
Lämpimästi tervetuloa tukemaan 

lasten ja nuorten hyvinvointia tukevaa työtä!

KUVA: HENRI VALKEINEN
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AIKA PAIKKAKUNTA PIIRI

la 30.9. Pori M

la 25.11. Helsinki B+C+D+N

la 3.2. Tampere E+F+G

la 6.4. Rovaniemi L
la 13.4. Kuopio H+K
la 27.4. Ylivieska O

la 4.5. Turku A
la 18.5. Oulu I

AIKA PAIKKAKUNTA PIIRI

to–pe 28.–29.9. Rovaniemi L

to–pe 26.–27.10. Kuopio K

to–pe 16.–17.11. Riihimäki C
to–pe 16.–17.11. Jyväskylä G

to−pe 8.–9.2. Pori M
to–pe 15.–16.2. Kouvola D 
to–pe 15.–16.2. Ylivieska O

ma−ti 11.–12.3. Turku A
to−pe 14.–15.3. Espoo B
to–pe 21.–22.3. Tampere E
to–pe 21.–22.3. Seinäjoki F

to−pe 4.–5.4. Helsinki N
tors−fre 11.–12.4. Vasa F+O
to−pe 11.–12.4. Joensuu H
tis−ons 16.–17.4. Esbo A+B+N
to–pe 18.–19.4.  Oulu I

PERUSKOULUTUKSET 
1. PÄIVÄ KLO 9–16 JA 2. PÄIVÄ KLO 8.30–16, HINTA 410 EUROA

KUUKAUSI

SYYSKUU

LOKAKUU

MARRASKUU

HELMIKUU

MAALISKUU

HUHTIKUU

KUUKAUSI

SYYSKUU

MARRASKUU

HELMIKUU

HUHTIKUU

TOUKOKUU

LIIKUNTASEURAKOULUTUKSET
KLO 9–16, HINTA 248 EUROA
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ELÄMISENTAIDOT – KESKIÖSSÄ JOKA PÄIVÄ. WWW.LIONSQUEST.FI

ELÄMISENTAITOJA LIONS QUEST 
Koulutuskalenteri 2023-2024

YHTEYSTIEDOT

Piirien Lions Quest -puheenjohtajat
katso www.lionsquest.fi/yhteystiedot
Lions Quest -kouluttajat
Marika Ainoa, perus- ja ruotsinkieliset koulutukset
Johanna Arho-Forsblom, peruskoulutukset
Sirpa Kannisto, perus- ja liikuntaseurakoulutukset
etunimi.sukunimi@lions.fi
Lions Quest -koulutussihteeri 
Mari Koivisto, mari.koivisto@lions.fi, 
p. 050 400 8775, ma–ke klo 13–15.45 ja to–pe klo 9–12
www.lionsquest.fi
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Tarjoa työvälineitä alueenne kasvattajille
Lions Quest -koulutus on vuosien varrella kasvanut huumeiden-
vastaisesta koulutuksesta laajaksi lasten ja nuorten elämisen 
taitoja ja tervettä kasvua tukevaksi kokonaisuudeksi. 
LIONS QUEST / marika haapanen, quest-puheenjohtaja, f-piiri

T
ulevaisuuteen katsovan kehitys-
työn ohella on kuitenkin tärkeä 
huolehtia, että kaudelle suunni-
tellut kurssit saadaan toteutet-
tua. Tässä klubeilla onkin mer-
kittävä rooli. Onhan klubinne 
mukana tarjoamassa työvälinei-

tä oman alueenne kasvattajille?
 Elämisentaitoja Lions Quest -koulu-
tus saatiin toteutettua keväällä 2022 F-pii-
rissä  Lapualla vihdoin pandemian jälkeen. 
Keväällä 2023 Elämisentaitoja Lions Quest 
-koulutus toteutui myös Vaasassa aktiivisten 
klubien toimesta.
 Koulutuksen jälkeen kerättyä palautet-
ta käytetään markkinointiin, jota me piirien  
Quest-puheenjohtajat yhdessä teemme Lions- 
liiton Quest-koulutussihteeri Mari Koivis-
ton kanssa. Tämä on tärkeää siksi, että klu-
beilla olisi matala kynnys lähteä etsimään 
sponsoroitavia.
 Muistetaan, että Lions Quest -koulutus
eroaa muista elämisentaitoja-koulutuksis-
ta vahvan Lions-brändin tunnettuudella, 
Quest-ohjelmalla ja tieteellisellä tutkimuk-
sella. Lion Markus Talvio FT, LQ-evaluointi-
hankkeen päätutkija Helsingin yliopistosta, 
painottaa, että yhä enemmän keskusteluihin

nousevat myös niin sanotut työelämätai-
dot, 21st Century Skills, joiden avulla paran-
netaan muun muassa kommunikaatiota ja 
yleistä hyvinvointia.

VUONNA 1984 Lions Club International 
Foundation, LCIF myönsi ensimmäisen 
apurahansa Quest Internationalille ohjel-
man laajentamiseksi edelleen. Siitä lähtien 
Questin tukemisesta tuli keskeinen peri-
aate LCIF:n nuorisopalvelussa. Seuraavien
18 vuoden ajan LCIF tuki Quest-ohjel-
maa organisaatiotasolla apurahojen ja 
teknisen yhteistyön avulla sekä paikalli-
sella tasolla klubien osallistumisen kautta 
ohjelman toteuttamiseen kouluissa. LCIF 
otti Lions Questin virallisesti omistuk-
seensa 30. syyskuuta 2002.
 Lionit ovat olleet avainasemassa Lions 
Questin menestyksessä ja laajentamisessa,
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Vaasassa järjestettiin 23.–24.3. Elämisentaitoja Lions Quest -peruskoulutus.

tukeneet ohjelmaa paikallisella rahoituk-
sella, koordinoineet opettajien koulutus-
ta, isännöineet vanhempien kokouksia, 
puhuneet nuorille ja toteuttaneet yhteisiä 
palveluprojekteja opiskelijoiden kanssa.
 Lionit omaksuivat ajatuksen koko-
naisvaltaisesta nuorten kehittämisestä 
auttaakseen lapsia kasvamaan positiivi-
seen suuntaan, vapaiksi huumeiden ja 
väkivallan vaaroista, ja pystymään teke-
mään myönteisiä päätöksiä. Lionit sitou-
tuivat edistämään Lions Quest -ohjelman 
kehittämistä ja jatkavat ohjelman tuke-
mista taloudellisesti ja vapaaehtoistyön 
avulla kaikkialla maailmassa.•

LIONIT TUKEVAT LIONS QUEST -OHJELMAA

Sponsorointi yhteistyössä
Quest-koulutuksen palautekyselyssä tiedus-
telemme, miten työyhteisö tukee LQ-oh-
jelman käyttöönottoa ja soveltamista. Vas-
tauksina olemme saaneet muun muassa 
seuraavaa: Aion pitää Quest-tuokioita omalle
valvontaluokalle ja seiskoille yrittäjyystun-
neilla. Rehtori näytti vihreää valoa eli kaikki 
hyvin. Otan tämän käyttöön mentorin työs-
säni.
 Muistathan, että klubin Quest-vastaavaa 
haettaessa on hyvä ottaa huomioon myös 
koulujen yhteistyö, muun muassa opettajat 
tai asiakaspalvelusihteerit ovat erinomaisia 
vaihtoehtoja.
 Klubien ei tarvitse sponsoroida yksin, 
vaan yhteistyössä toisen klubin tai klubien 
kanssa, jolloin saadaan jaettua kustannukset 
ja voi olla mahdollista kustantaa osallistujalle 
myös tarvittaessa matka tai majoitus.
 Moni opettaja on tästä koulutuksesta 
kuullut ja odottaa yhteydenottoasi. Anne-
taan heille mahdollisuus.•
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L
ahden konsertti on tulevana ke-
sänä ainoa Suomessa järjestettä-
vä Orkester Nordenin konsertti. 
Tämän jälkeen orkesteri suuntaa 
Ruotsiin, jossa järjestetään kon-
sertti 10.8. Sundsvallissa ja 11.8. 
Tukholmassa.

 Orkester Nordenin konsertin ohjelmis-
to on upea ja juhlavuoden mukainen: Rolf 
Gupta: Jordens Sang, epilogi, Carl Nielsen: 
Sinfonia nro 2 ja Jean Sibelius: Sinfonia nro 2.
Kannattaa siis tulla kuuntelemaan Lahteen 
mahtavaa kokoonpanoa lahjakkaita, nuoria 
muusikoita.
 Liput juhlakonserttiin ovat jo myynnissä
osoitteessa lippu.fi. Lippujen hinnat ovat 
21,50 euroa aikuisilta ja 11,50 euroa lapsilta 
palvelumaksuineen.
 Klubit voivat myös tilata konserttilippu-
ja myyntiin ja saavat silloin lippujen tulosta 
puolet käytettäväksi omiin aktiviteetteihinsa.
Klubien myymien lippujen hinnat ovat 20 
euroa aikuisilta ja 10 euroa lapsilta, joista 
puolet menee orkesterin toimintaan katta-
maan aiheutuneita kuluja ja puolet jää lah-
joitettavaksi klubien omille palvelukohteille. 

Tule mukaan Orkester Nordenin juhlavuoteen
Orkester Norden juhlii tänä vuonna 30-vuotista taivaltaan. 
Juhlakonsertti järjestetään Lahden Sibeliustalolla 8.8. klo 19. 
Konsertin kapellimestarina näemme nuoren lupauksen Tabita Berglundin.
ORKESTER NORDEN / anna-kaisa jansson

 Klubit voivat myös ostaa lippuja puoleen 
hintaan ja lahjoittaa omille kohderyhmil-
leen, esimerkiksi nuorille musiikin opiskeli-
joille ja tarvittaessa järjestää heille konsertti-
matkan Lahteen. 

Ensi kesän kokoonpano valmis
Orkester Nordenin tämän vuoden soittaja-
haku oli avoinna 2.12.2022–22.2.2023. Ha-
kemuksia orkesteriin saatiin yhteensä 194, 

kokemukset lionsklubien järjestämistä ilta-
päivän kahvihetkistä ja ilta-aktiviteeteista ovat
vielä tuoreessa muistissa ja niitä kohtaamisia 
toivotaan tänä kesänä lisää. Paikalliset klubit 
voivat ilmoittautua lion Timo Ståhlille, mi-
käli ovat kiinnostuneita iltaohjelman järjes-
tämisestä.
 Tähän mennessä neljä piiriä on myös 
ilmoittanut osallistuvansa haasteeseen har-
joitusleirin ohjeisohjelmana järjestettävien 

Tänä kesänä Orkester Nordenilla on vain yksi konsertti Suomessa ja kaksi muuta Ruotsissa. Kapellimestarina toimii nuori lupaus Tabita Berglund.
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Lionsklubit voivat tilata konserttilippuja 
myyntiin tai lahjoitettavaksi.

joista 72 lahjakasta muusikkoa on valittu tu-
levan kesän kokoonpanoon.
 Orkesteri kokoontuu Lahdessa 29.7.–
7.8.2023 kymmenen päivää kestävälle leirille.
Leirin päätteeksi orkesteri lähtee viiden päi-
vän kiertueelle. Leirin järjestelyistä vastaa 
Lahden kulttuuripalvelut.
 Toivomme paikallisten lionsklubien läh-
tevän mukaan kiertueen järjestelyihin ja an-
tavan korvaamatonta työpanostaan konsert-
tien onnistumisen eteen. Viime kesän hyvät 

retkien ja tutustumismatkojen mahdollista-
miseksi lahjoittamalla nuorisotoiminnan va-
roistaan 400 euroa per piiri.
 Orkesteri hakee toimintaansa vielä mu-
kaan tukijoita, joten annamme mielellämme 
lisätietoja, jos orkesteritoiminta on lähellä 
sydäntä ja haluatte antaa oman panoksenne 
hankkeen onnistumiselle.•
Klubien lipputilaukset ja lisätietoja 
kesän konserttikiertueen tukemisesta 
osoitteesta orkesternorden@gmail.com.
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L
evoton aika ja maailma on vai-
keuttanut nuorten viisumin hank-
kimista Suomeen leireillemme. 
Olemme saaneet kuitenkin on-
neksi tänä kesänä kaikki leirimme 
lähes täyteen. Leirejä järjestetään 
heinä-elokuussa Espoossa, Kontio-

lahdella, Rautavaarassa ja Huittisissa.

Neljä nuorisovaihtoleiriä ensi kesänä
Tulevana kesänä lähes kaikki järjestämämme leiripaikat ovat 
täyttyneet. Suomesta on lähdössä ulkomaille vaihtoon 82 nuorta 
ja meille saapuu 93 nuorta lionien nuorisovaihto-ohjelman kautta. 
NUORISOVAIHTO / tor-erik backström, yced 2020–2023

Kukaan ei ota rauhanjulistekilpailua vakavammin kuin piiri 307-A1 Indonesiassa, jossa lionit 
varmistavat, että lapset saavat käyttöönsä kaikki tarvitsemansa materiaalit ja työskentelytilan, 
jotta he voivat toteuttaa visionsa rauhasta.

Nyt on hyvä aika alkaa valmistautua ensi kauden 
rauhanjulistekilpailuun. Rauhanjulistekilpailupaketit 
ovat saapuneet lionsverkkokauppaan.

Paketti on saatavilla järjestön 12 virallisella kielellä. 
Jokaista kilpailua varten on tilattava erillinen paketti.

Kauden 2023–2024 kilpailun teemana on Uskalla 
unelmoida. Nuorelle ihmiselle unelma ei ole vain 
toive tai haave – se on polku, tavoite, päämäärä. 
Unelman saavuttamiseen vaaditaan kovaa työtä, 
joten tänä vuonna pyydämme nuoria näyttämään, 
miten he tekevät rauhaan liittyvistä unelmistaan totta.

Rauhanjulistekilpailun sponsoroimiseksi
lionsklubit voivat tilata kilpailupaketin 
15. tammikuuta – 1. lokakuuta välisenä aikana 
osoitteessa www.lionsverkkokauppa.fi. 

RAUHANJULISTEPAKETIT TILATTAVISSA VERKKOKAUPASSA

 Sama ilmiö vaikuttaa myös muissa mais-
sa, koska monilla mailla on ollut vaikeuksia 
saada leirinsä täyteen.
 Jälkikäteen ajateltuna olen sitä mieltä, 
että meidän on arvioitava uudelleen leirien 
määrää vuodessa ja mietittävä tilannetta ny-
kytilanteen tarpeiden mukaan. Vaihtoon ha-
keutuvien määrä on laskussa niin Suomesta 

lähtevien kuin myös leireillemme saapuvien 
nuorten osalta.
 Uskon, että laskevat hakumäärät johtu-
vat pitkään kestäneestä pandemiasta, jonka 
vuoksi monet ovat etsineet muita vaihtoeh-
toja. Sama tilanne on muiden aktiviteettien 
osalta, ei vain pelkästään lionstoiminnassa. 
Kun jokin asia on poissa vuoden tai pitem-
pään, ihmisten on yleensä helppoa etsiä muita
vaihtoehtoja ja vie aikaa saada heidät takai-
sin entiseen.
 Kausi lähestyy loppuaan ja kauteni liiton 
nuorisovaihdon puheenjohtajana on päätty-
mässä. Haluan kiittää ja toivottaa seuraajani 
Tarja Salomäen tervetulleeksi nuorisovaihto-
toimintaan. Kiitän myös koko YCEC-tiimiä, 
on ollut minulle suuri ilo ja riemu työsken-
nellä kansanne – olette arvokkaita!•

• Nuorisovaihto on ollut tunnetuin   
 lionsklubien aktiviteetti jo vuosien ajan.

• Nuorisovaihto on 17–21-vuotiaiden   
 nuorten pääsääntöisesti kesäaikana   
 tapahtuvaa muutaman viikon mittaista
 tutustumista muihin maihin ja 
 niiden kulttuuriin perheoleskelun ja   
 kansainvälisten leirien muodossa.

• Nuorisovaihto on lionsklubien    
 aktiviteetti. Klubit hyväksyvät ja   
 ”lähettävät” nuoren vaihtoon ja   
 järjestävät perheoleskelumahdollisuuden  
 Suomeen saapuville nuorille.

LIONIEN NUORISOVAIHTO
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V
iisi reipasta naista kokoontui 
perjantaina 8.2.2019 Vantaan 
Kivistössä perustamaan liitän-
näisklubia alueella vuodesta 
1963 toimineelle miesklubille 
eli LC Vantaankoski-Vandafor-
senille.

 Jo seuraavana syksynä otettiin uusi askel, 
kun klubi itsenäistyi 2.9.2020. Silloin perus-
tajajäseniä oli kymmenen. Tänään jäseniä on 
viisitoista, ja uusia on tulossa.
 Mistä johtuu, että on klubeja, joiden jä-
senmäärä kasvaa voimakkaasti? Samaan ai-
kaan kun korona on uuvuttanut joidenkin 
klubien aktiviteetteja, ja ikärakenne naker-
taa toisten klubien jäsenmäärää.
 Syitä on varmaan monia ja ne ovat usein 
paikallisia. Mutta voisi voisiko klubin palvelu-
painotteisuus olla yksi selitys jäsenmenes-

Palvelupainotteinen klubi 
kerää uusia jäseniä
Kivistöläisen Vantaa/Rubiini-Rubinen -lionsklubin 
jäsenmäärä on kolminkertaistunut kolmessa vuodessa.
thorleif johansson

tykseen? Jäsenhankintastrategian avain, suo-
rastaan.

Jäsenhankinta voi olla 
arkista palvelua
Analysoidaanpa Rubiini-klubia hieman. 
Mitä tämä klubi tekee toisin? Näennäises-
ti ei mitään. Ei taikatemppuja, ei julkisuus-
kampanjoita, ei suuria varainkeräyksiä. Sen 
sijaan he palvelevat omassa paikallisessa ym-
päristössään. Tekevät juuri sitä, jota varten 
Lions-organisaatio aikanaan perustettiin: 
Me palvelemme, me autamme! – We serve! – 
Vi betjänar!
 – Klubimme päätti jo hyvin alkuvaiheessa,
että haluamme keskittyä tekemään palvelu-

työtä paikallisten ihmisten iloksi, klubin pre-
sidentti Marianne Ruusunen sanoo.
 – Iloinen ryhmämme on aina valmiina 
osallistumaan erilaisiin tapahtumiin sekä 
tarttumaan avunpyyntöihin, joita mahdolli-
sesti saamme. Etsimme myös omaehtoisesti
erilaisia tapoja auttaa. Näistä mainio esi-
merkki ovat esimerkiksi palvelutalovierailut.
 Toimimme aina hyvällä mielellä yhteisen 
hyvän eteen ja näemme että pienikin apu on 
tärkeää.
 – Auttamisen kautta tulemme hiljalleen 
myös enemmän tunnetuksi omalla alueel-
lamme ja hiljalleen myös osaksi alueen asuk-
kaiden arkipäivää, Ruusunen kuvaa klubin 
toimintamallia.

Kutsutaan siis ihmisiä palvelemaan.

Iloinen klubi on aina valmiina osallistumaan erilaisiin tapahtumiin sekä tarttumaan avunpyyntöihin.
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A
lun perin Hong Kongista ko-
toisin oleva Peter Ho on asu-
nut Australiassa jo vuosi-
kaudet. Peterin ja hänen vai-
monsa Junen piiriin kuuluu 
73 klubia ja 1  447 leijonaa. 
Insinööripariskunta iloitsee 

erityisesti siitä, että heidän noin 50 jäsenen 
klubissaan valtaosa on erittäin nuoria.
 Ho:t pääsivät heti alkuun kokemaan 
niin saunan kuin avantouinninkin iloja, 
sekä pääsiäisaterian isossa perheseuruees-
sa. Heitä käytettiin myös muun muassa 
Stadionin tornissa, Talvipuutarhassa, Suo-
menlinnassa ja luonnollisesti Lions-liiton 
toimistossa, joka kiinnosti kovasti. Heillä 
kun ei vastaavaa ole. Erityistä tarkastelua 
siellä saivat osakseen pinssiliivit ja Arne 
Ritarin kuva sekä tarina.
 Pariskunta halusi myös vierailla paikal-
listen leijonien kokouksissa, joten he osal-
listuivat LC Helsinki/Malmittarien halli-
tuksen kokoukseen, vaalikokoukseen ja 

Australialainen PDG-pariskunta 
seniorivaihdossa
PDG Dr Peter Ho AM ja hänen vaimonsa Dr June Ho Brisbanen 
Chinese Lions Clubista vierailivat N-piirissä seniorivaihdon 
merkeissä huhtikuussa. Mieliinpainuvinta olivat avantouinti ja 
mämmi, samoin vuosikokouksen iltajuhlan letkajenkka.
teija loponen

klubitapaamiseen, jossa pitivät myös esi-
tyksen omasta klubistaan.
 Välillä he siirtyivät Porvooseen ja siellä 
tulivat luonto ja roskienkeruu tutuksi, sa-
moin Kotkan nähtävyydet.

Hauskuuden merkitys
Seniorivaihtoon liittyy oleellisesti piirin 
vuosikokoukseen osallistuminen. Vuosi-
kokouksessa Peter Ho esitteli australialaista 
lionstoimintaa ja korosti hauskuuden mer-
kitystä, jonka oletti meidän maailman on-
nellisimpana kansana hyvin tuntevankin.
 – Hyvin mielenkiintoinen ja antoisa 
vierailu. Iloitsimme teidän kaikkien vie-
raanvaraisuudesta, nautimme saunasta ja 
suomalaisista herkuista ja toivomme todel-
la, että teiltä tullaan meille seniorivaihtoon, 
Peter totesi.
 – Lapsia ja lapsenlapsia oli vähän ikävä, 
mutta kuukausi kului vauhdilla ja oli hie-
noa päästä kokemaan niin talvitunnelmaa 
kuin kevään tulo, kiitteli June.•

Peter ja June Ho halusivat kovasti päästä näkemään Lions-liiton tilat.
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Klubin jäsenjohtajan, GTM Päivi Wickströmin 
listauksessa klubin aktiviteeteista todentuu 
eräs lionstoiminnan perusajatuksista: 
on niin monta tapaa tehdä hyvää.
Ja hyvän tekeminen tekee aina hyvää, 
niin sen tekijälle kuin hyvän kohteellekin.

Tässä joitakin poimintoja:
• lelulahjoituksia jaettu päiväkoteihin
• lahjoitus Timanttipartiolle leiritoimintaan 
• rannekkeiden askartelua Sylva ry:lle
• osallistuttiin Sylva Ry:n Tuolitapahtumaan 
• lahjoitus MarjaVerkolle pääsiäismunajahtiin
• lahjotuksia urheiluseuroille 
• kouluille stipendejä
• Auta lasta, auta perhettä usean kerran
• neulegraffititalkoot
• vanhusten hoivakoteihin käsihoitoja
• villasukkia Ukrainaan
• pyydettyjä tavaroita Ukrainasta tulleille
 pakolaisille
• hyväntekeväisyyskonsertti 
 Kivistön kirkossa.

Klubi osallistuu aktiivisesti myös 
paikallisen yhteistyöverkoston eli 
MarjaVerkon toimintaan:
• Kivistön joulutoriin, jossa arpajaiset 
 olivat suuri menestys
• kranssitalkoot joulutoria varten
• kasvomaalauksia ja jäsenhankintaa
 Kivistön kyläjuhlilla
• osallistuminen paikalliseen satojen
 osanottajien Kytke-festariin 

Ovatko tällaiset listat ainutlaatuisia? 
Eivät – onneksi. Vastaavanlaisia on monilla 
klubeilla Suomessa. Mutta on pidettävä 
huolta, että ne säilyvät jatkossakin!

MONTA TAPAA TEHDÄ HYVÄÄ

Varainkeruukin voi olla palvelua
Joskus joudumme keräämään varoja erityis-
tarkoituksiin, kuten viime aikoina Ukrai-
naan. Siinä kahden lionsklubin käynnistä-
mässä hankkeessa kerätyt varat muuntuivat 
pieniksi sähkögeneraattoreiksi Ukrainan 
kouluille ja päiväkodeille.
 Keräys kaikessa konkreettisuudessaan 
onnistui hyvin. Miksi? Se oli niin todellinen. 
Ja sekö ei ollut palvelua?
 Kutsutaan siis ihmisiä palvelemaan. Pi-
detään huoli, ettemme kadota leijonatoi-
minnan palvelupainotteisuutta. Ja kutsutaan 
itseämme palvelupainotteisiksi klubeiksi.Kai-
ken muun ohella palvelu saattaa olla keskeinen
avain myös jäsenhankinnassa. LC Vantaa/Ru-
biini-Rubinen kohdalla uskon olleen näin.•
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Monta tapaa tehdä hyvää.

1  Kummien vieraana Majakkasairaalassa
Lastenklinikoiden Kummit järjesti Turun yliopistollisen keskussairaalan 
Tyksin Majakkasairaalaan vierailun lasten- ja nuorten veri- ja syöpä-
sairauksien yksikköön lahjoitusvaroja keränneille lioneille.
hannele tanner-penttilä

V
ierailuun osallistui noin kym-
menen klubin edustajaa, jotka 
ovat osallistuneet suurehkolla 
summalla JouluMielelle-kon-
serttiin tai tehneet muutoin 
suurehkon lahjoituksen Kum-
mien kautta. Viime hetken sai-

rastuminen verotti vähän joukkoa.
 Dosentti Minna Koskenvuo kertoi lasten 
syöpätautien tutkimuksesta, hoidon kehitty-
misestä, kansainvälisen yhteistyön merkityk-
sestä ja ennusteen merkittävästä paranemi-
sesta uusien täsmähoitojen ansiosta.
 Osastonhoitaja Maarit Lehtinen esitteli 
asiakkaita ja työntekijöitä hyvin palvelevan 
osaston, jonka suunnittelussa henkilökunta 
on saanut olla mukana. Osaston työilmapiiri 
Maaritin mukaan on hyvä ja samoin työhön 
sitoutuminen. Se viesti on nykyään harvinai-
nen, mutta oli hienoa kuulla. Saimme vierailla
myös sairaalan koulussa ja tapasimme tut-
kimushoitajan, työhönsä sitoutuneita hekin.

Viihtyvyys tukee hoidon 
onnistumista
Lastenklinikoiden Kummien Jaana Roos 
kertoi, miten Kummit käyttävät saamiaan 
lahjoitusvaroja sairaalan eri tarpeisiin, osa 
tutkimustyöhön ja hoidon kehittämiseen, 
mutta myös tärkeään lasten viihtyvyyteen 
sairaalassa vaikeidenkin hoitovaiheiden ai-
kana. Leikkihuone leluineen on ahkerassa 
käytössä, mutta lelut vaativat uusimista usein,
koska pienikin murtuma kerää nopeasti bak-
teereja ja immonosupressoidut potilaat ovat 
äärettömän alttiita infektioille.
 Sairaalaklovnien säännölliset vierailut 
ovat myös tervetulleita osastolla ja rahoite-
taan lahjoitusvaroin.
 Lopuksi vierailimme myös Leijona-huo-
neissa, jotka ovat ahkerassa käytössä. Leijona-

huoneet ovat A-piirin klubien yhteinen suur-
hanke, jossa sisustettiin sairaalan vanhem-
painhuoneet.
 Klubeille oli tärkeää päästä kuulemaan 
suoraan sairaalan henkilökunnalta, miten 
klubien lahjoituksia voidaan käyttää monin 
tavoin pienten potilaiden hyväksi.
 Potilaiden viihtyvyys on merkittävä osa 
hoidon onnistumista. Se on aihealue, johon 

Lahjoitusvaroja käytetään tutkimustyöhön 
ja hoidon kehittämiseen, mutta myös 
tärkeään lasten viihtyvyyteen.

Projektipäällikkö Jaana Roos Lastenklinikoiden Kummeista kertoi, miten lahjoitusvaroja käytetään sairaalassa.
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julkista rahoitusta ei juuri saada.
 Lämmin kiitos kaikille klubeille, jotka 
osallistuivat Suomen Lions-liiton ja Lasten-
klinikoiden Kummien kolmivuotiseen kump-
panuuskampanjaan. Koronapandemia oli vä-
hällä estää kampanjan tavoitteeseen pääsyn,
mutta napakan loppukirin ansiosta jopa yli-
timme laskennallisen alueemme tavoitteen.•
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2  LC Naantali juhli 
60-vuotistaivaltaan
risto lindroos

LC NAANTALI VIETTI 60-vuotisjuhlaansa 4.3. 
Naantalin Kylpylässä perinteisin menoin. 
Juhla-asuinen vierasjoukko kunnioitti seis-
ten lippujen saapumista. Illan juontajana 
toimi tuttuun tapaan veli Juhani Vainio. 
Presidentti Mika Raittilan tervehdyspuheen 
jälkeen lausuttiin muistosanat poisnukku-
neille veljille. 
 Veli Hannu Loukos esitti laatimansa klu-
bin historiikin viimeiseltä vuosikymmeneltä.
Juhlan arvoa kohotti se, että tilaisuudessa 
voitiin ottaa juhlavasti vastaan kaksi uutta jä-
sentä. Musiikkiohjelmasta vastasi Naantalin
musiikkiopiston viisikko. Nuoret esiintyjät 
palkittiin runsain aplodein sekä jokaiselle 
ojennetulla stipendillä. Piirin tervehdyksen 
toi piirikuvernööri Pertti Tofferi. Hän myös 
jakoi Jouko Kaskisen avustamana ansiomerkit
ja luovutti MJF-plaketit Ari Hakkaraiselle 
ja Juhani Vainiolle. Tasavuosista palkittujen 
veljien joukossa oli myös perustajajäsen Risto
Lindroos.
 Juhlaväen muistoissa tulee myös varmasti
säilymään maittava illallinen kylpylän meren 
äärellä olevassa siivessä. Tilaisuudessa käy-
tettiin useita puheenvuoroja ja kiiteltiin juh-
lan järjestänyttä klubia. Klubin kantajoukko 
jäi vielä illallisen päätyttyä jälki-istuntoon 
aulabaariin.•

Kuvassa vasemmalta Kristiina Hakkarainen, 
Ari Hakkarainen, Pirjo Vainio, Juhani Vainio, 
Pertti Tofferi ja Jouko Kaskinen.

3  Iivo Niskanen Lasten 
Leijonahiihdon suojelijana
tuomo ruuttunen

KUOPION NELJÄ lionsklubia, Kallavesi, Kuo-
pio, Päiväranta ja Snellman järjestivät Lasten 
Leijonahiihdon perinteikkäällä Puijon hiihto-
stadionilla 19.3. 
 Puijon Hiihtoseuran ja Puijon Ladun 
kanssa yhteistyö onnistui erinomaisesti. Pui-
jon hiihtoseuraa edustava mestarihiihtäjä 
Iivo Niskanen toimi tapahtuman suojelijana 
Kuopiossa. Kiireittensä vuoksi hän ei päässyt 
paikalle, vaan häntä tuurasi luonnollista ko-
koa oleva Pahvi-Iivo. Puijon Latu hoiti am-
mattitaidolla taitoradat.
 Järjestäjien apuna oli myös isä- ja tyttö 
-leijonamaskotit, jotka huolehtivat hiihtäjil-
le voittopalkinnot, Lasten Leijonahiihtomi-
talin sekä sponsoroidut mehut ja suklaiset 
leijonapatukat. Tapahtumaan osallistui 65 
lasta, joiden ikä vaihteli kolmesta vuodesta 
kymmeneen. Kymmenien klubilaisten lisäksi 
vanhempien ja huoltajien kanssa paikalla oli 
lähes kaksisataa henkeä kokemassa ”suuren 
urheilujuhlan tuntua”.•
Kuvassa hiihtäjät lähtötunnelmissa. 
Kuva: Eero Wetzell

4  Ulkoilutapahtuma 
Hiitteenharjulla
tina viberg

AURINKOINEN KELI helli suurta joukkoa ulkoi-
lijoita, kun maaliskuussa LC Kokemäki/Joki-
laakso järjesti yhdessä LC Harjavalta/Huo-
vin kanssa ulkoilutapahtuman Harjavallassa 
Hiittenharjulla.
 Menossa mukana olivat myös Harjaval-
lan Jymy ry/Hiittenharjun Hiihtokeskus, 
Harjavalta DiscGolf ja Kukola Sport.
 Koko perheelle suunnatussa tapahtumas-
sa oli erilaisia tehtäväpisteitä, muun muassa 
keppihevosrata, frisbeegolf-heittopiste opas-
tajineen ja pallon kuljetusta erilaisilla teknii-
koilla.
 Kodalla sai grillata makkaraa, tikkupul-
laa ja vaahtokarkkeja, jotka klubit tarjosivat.
 Laskettelurinteeseen oli jaossa rajoitettu 
erä lippuja ja pulkkamäkikin oli käytettävis-
sä. Jännittävintä pienten mielestä olivat lei-
jonat, joita harjulla liikkui. Ne olivat onneksi 
kilttejä ja saivatkin paljon halauksia lapsilta.•

5  Korvapuusteilla rahaa 
lasten ja nuorten tukemiseen
helinä kainulainen

LC KELLOKOSKI/ANNAT järjesti hiihtolomalla 
hyvän mielen aktiviteetin. Ajattelimme, että 
on mukava tarjota ostajille mahdollisuus 
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Varkauden Justiinat jakoivat 100 litraa riisipuuroa 
Perheentalon leikkilauantaissa kävijöille. 

>>>
nauttia kotitekoisista leivonnaisista ilman, 
että tarvitsee itse ryhtyä leipomaan ja samal-
la osallistua lasten ja nuorten tukemiseen.
 Kaksi annoista otti vastaan ennakkoti-
lauksia puhelimitse. Leivoimme muhkeita 
korvapuusteja kotikeittiöissämme 240 kap-
paletta ja kaikki tulivat myydyiksi. Aamupäi-
vällä leivottiin ja iltapäivällä ostajat noutivat 
tilauksensa. Myynnistä tuli mukava lisä jaet-
tavaksi kauden kohderyhmälle.•
Kuvassa Terttu Kaukoranta (vas.) ja Kirsi Suikkanen 
hoitivat korvapuustien myynnin. 
Kuva: Helinä Kainulainen

6  Paralympiavoittajan 
palkintonäyttely Pihtiputaalla
ari kahilainen

LC PIHTIPUDAS järjesti Kalervo Pieksämäen 
75-vuotispäivän kunniaksi Kalervon palkin-
to- ja mitalinäyttelyn Pihtiputaan Kahvi ja 
Kuppi Kahvilassa 10.1.–10.2. Näyttelyyn tu-
tustui noin 400–500 vierasta.
 Pihtiputaalainen Pieksämäki on edusta-
nut Suomea kuusissa talviparalympialaisissa
ja on saavuttanut 12 paralympiamitalia, 
kolme kultaa, neljä hopeaa ja viisi pronssia 
maasto- ja ampumahiihdosta. Menestyksek-
käimmät paralympialaiset Kalervolle olivat 
vuonna 1988 Innsbruckin talvikisat, joissa 
hän voitti kaksi kultaa ja kaksi hopeaa.

 Vielä 1998 Naganon paralympialaisis-
sakin Pieksämäki saavutti neljä mitalia. 
Viimeisen kerran hän edusti 58-vuotiaana 
Suomea vuoden 2006 talviparalympialaisis-
sa Torinossa. MM- ja EM-mitaleita Pieksä-
mäellä on yhteensä reilusti toistakymmentä, 
suomenmestaruuksia piirinmestaruuksia on 
lukuisia. Kaikkiaan kilpailu-uran aikana mi-
taleita ja palkintoja on kertynyt noin tuhat 
kappaletta eli olohuoneen kaksi seinää ovat 
nyt palkintojen peitossa. Kalervo on valittu 
Keski-Suomen vammaisurheilijaksi kaksi 
kertaa ja Pihtiputaan yhdeksän kertaa. Kult-
tuuri- ja urheiluministerin Pro Urheilu -tun-
nustuksen Kalervo sai vuonna 2013.
 Ennen vammaisurheiluun keskittymis-
tä Kalervo on kisannut yleisissä sarjoissa ja 
voittanut kisoja muun muassa rullasuksi-
hiihdoissa. Ammunnassa Kalervolla ilmaki-
väärissä kaksi henkilökohtaista SM-voittoa 
ja joukkuekisassa useita voittoja ja pienois-
kiväärissä suomenmestaruus 2013.• 

Näyttelyn purkuhetkessä mukana vasemmalta 
Ari Kahilainen, Osmo Kontula, Pekka Sutinen, 
Erkki Kananen, Kalervo Pieksämäki 
ja Pekka Arkilahti.

7  LC Varkaus/Justiina 
soppatykin ääressä
irmeli tsupari

VARKAUDEN AHKERAT Justiinat saivat yksityis-
henkilöltä lainaan soppatykin ja opettelivat 
käyttämään sitä. Marraskuussa jaettiin riisi-
puuroa Perheentalon leikkilauantaissa kävi-
jöille sekä ohikulkijoille. 100 litraa puuroa 
teki hyvin kauppansa. Oli siinä hämmentä-
mistä, mutta vuorotellen hommasta selvittiin.
 Varkauden Latu järjesti 11.2. Rakastu 
hiihtoon -tapahtuman ja LC Varkaus/Justii-
nat keittivät siellä hernekeittoa. Pikkupakka-
sessa homma aloitettiin jo klo 6.30. Kuuden 
Justiinan voimin aamu keiteltiin, hämmen-
neltiin ja maisteltiin soppaa ja välillä lämmi-
teltiin Honkapirtin majalla. Tapahtumaan 
osallistui 250 hiihtäjää ja kehuttu hernekeit-
to maistui viimeiseen kauhalliseen asti. 
 Sponsorina hiihtopäivässä oli Tili- ja 
yrityspalvelu Tarja Jurvanen ja keitosta saa-
mamme tuotto käytetään varkautelaisten las-
ten ja nuorten hyväksi.•
Kuvassa LC Varkaus/Justiinat Ulla Hakala, 
Annukka Lemettinen, Irmeli Tsupari, 
Merja Ikonen ja Paula Boman.
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8  Doriksille uusi jäsen
saija laurila

LC HUITTINEN/DORIS PITI MAALISKUUN klubi-
tapaamisen sastamalalaisessa Nahkaverstas 
Eliisa Marjaanassa. 
 Tällä kertaa saimme toivottaa Doristen 
iloiseen, palvelevaan joukkoon uuden jäsenen.
Presidentti Hilve Reijonen vastaanotti uu-
den jäsenen sekä kummin lupaukset. 
 Ensi kauden hallitus, toimikunnat, toi-
mintasuunnitelma ynnä muut olivat myös il-
lan esityslistalla. Meillä on tärkeitä aktiviteet-
teja suoritettavana ennen tämänkin kauden 
päättymistä. 
 Kokouksen jälkeen nahkamestari Kirsi 
esitteli Doriksille vielä verstaan toimintaa ja 
tuotteita.•
Kuvassa uusi doris Kati Viitanen, kummi Saija Laurila 
ja klubin presidentti Hilve Reijonen.

9  Hämeenlinnan 
ukrainalaisilla talvirieha
martti jaakkola

LC HÄMEENLINNA/TAWASTI halusi muistaa Hä-
meenlinnan Ukrainakeskuksen noin 800 jä-
sentä kutsulla talvitapahtumaan 22.3. Alajär-
velle Tauno Hovilan rantatiluksille.
 Kutsun otti vastaan reilu bussilastillinen 
mummoista äiteihin, lapsiin ja lapsenlapsiin.
Täysikäiset miehet olivat puolustamassa 
isänmaata.

 Osallistujia kiusasi harmillisesti kolmi-
tuntisen tapahtuman ajan räntä- ja vesisade. 
Onneksi nolla-asteinen lämpötila ei ollut es-
teenä. Intoa ukrainalaisilla riitti potkukelk-
kailuun, pulkka-ajeluun sekä napakelkassa 
kiertämiseen. 
 Talvipäivän eräs kohokohta oli grillimak-
karoiden mutustelu, sekä suussa sulavat Pyyt-
tämön ravintolaväen tekemät muhkeat lettu-
set, jotka suorastaan sulivat talviväen suihin. 
Tulkkina ja oppaana oli Riitta Johansson, 
joka kiitteli vuolaasti ukrainalaisten puolesta 
suomalaisten avuliaisuutta. Vaikka toiminta 
yhteisössä on Hämeenlinnassa vasta reilun 
vuoden ikäistä, ovat yritykset ja yhteisöt aut-
taneet meitä muun muassa järjestämällä va-
paalippuja Linnanmäelle ja Särkänniemeen, 
kertoi Johansson.•
Kuvassa tawastilaiset, jotka ovat pitäneet 
väliaikaisesti maassamme asuvista vieraista 
hyvää huolta. Talvitapahtuman lisäksi yhteisölle 
lahjoitettiin tulostin. Viime vuoden loppupuoliskolla 
klubi oli mukana valtakunnallisessa keräystalkoissa 
lahjottamalla ukrainalaisille aggregaatin.
Kuva: Kalevi Kilpi

10  Leijonien keilailun 
SM-kilpailut
KORONAN KIUSAAMAN kolmen vuoden tauon
jälkeen keilaavat leijonat kokoontuivat jäl-
leen kisaamaan Suomen mestaruuksista 
20.3.–16.4., tällä kertaa Lappeenrantaan.

 Kilpailijoita oli hieman aiempia vuosia 
vähemmän, mutta se ei tahtia haitannut. Jo-
kainen kilpailuerä oli iloinen tapahtuma ja 
yhteinen leijonahenki oli edelleen havaitta-
vissa välivuosista huolimatta.
 Sijoitukset saatiin selville ja toivottavasti 
samalla myös innostettua vähemmän keilan-
neita leijonia hienon yhteisöllisen lajin pa-
riin. Mikä on parempaa yhteishengen luo-
mista ja ylläpitoa kuin klubin vuosittainen 
yhteinen kilpailumatka lajitoverien pariin.
 Tulevaisuudessa olisi hyvä miettiä myös 
kilpailujen ajankohtaa, olisiko syksy parem-
pi kuin kevät. Päätös jääköön seuraavalle kil-
pailujen järjestäjälle.
 Kilpailun isäntänä LC Lappeenranta/Ra-
kuuna kiittää kaikkia osallistuneita ja toivot-
taa runsaasti kaatoja tuleviin koitoksiin. Nä-
kemisiin vuonna 2024.•
Kuvassa pääsiäislauantaina Taipalsaaren 
ja Lappeenrannan keilaavia leijonia. 
Kuva: Markku Sillanpää

11  Huipulla tuulee Ronjat!
merja lämsä

LC ROVANIEMI/RONJAT oli Ilmatieteenlaitok-
sen Rovaniemen alueyksikön vieraana, jonka 
päätehtävänä on ennustaa pohjoisen lento- 
ja sotilassäätä. Illan isäntänä oli meteorologi
Alberto Blanco Sequeiros, joka on ennus-
tanut säätä Rovaniemellä parikymmentä 
vuotta. Säännöllisiä säähavaintoja on tehty 
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Rovaniemellä vuodesta 1956 ja meteorolo-
gista toimintaa on ollut vuodesta 1962. Ilma-
tieteenlaitoksen meteorologit työskentelevät 
virkamiesvastuulla, ja he ovat siten vastuussa 
ennustuksistaan. Vuoden 1982 Mauri-myrs-
ky oli huonosti ennustettavissa ja siitä syntyi 
jälkipuintia. Ilmatieteenlaitoksen asiakkaita 
ovat muun muassa Finavia sekä puolustus- ja 
ilmavoimat. Rovaniemen yksikkö toimii ym-
päri vuorokauden 13 hengen voimin, kolme 
henkilöä vuorossa. Ilmatieteenlaitos palvelee 
myös yksityisiä tahoja.
 Alberto Blanco Sequeiros on tehnyt uraa-
uurtavaa työtä muun muassa lumivyöryva-
roituspalvelun ja sääennustamisen laatuserti-
fikaatin kehittämisessä. Lumivyöryvaroitus-
palvelu toimii kuudessa tunturikeskuksessa, 
ja sertifikaattia on viety 50 maahan maail-
massa. Myös Islannin tulivuoren purkausten 
tuhkapilvihavainnot tehtiin ensimmäisenä 
Suomessa Rovaniemellä vuonna 2010.
 Olipa jännittävä ja tunnelmallinen ilta Il-
matieteenlaitoksen tornissa iltavalaistuksessa.
Paikalla oli 16 ronjaa, niin vanhoja kuin uu-
siakin. Kevään tärkein aktiviteetti on hyvän-
tekeväisyyskeskus Ritarinne 12 ukrainalais-
ten hyväksi. Lahjoitukset menevät paikallisil-
le pakolaisille tai lähetettäväksi Ukrainaan.•
Kuva: Merja Lämsä

12  LC Vantaa/Vernissan 
opettavainen vierailu Puistolassa
leena logren

N-PIIRIN KLUBIT saivat tälläkin kaudella alku-
kaudesta kutsun lähteä klubitreffeille jonkun 
toisen klubin vieraaksi. Vierailuilla saa paitsi 
uusia ideoita, myös verkostoituu uusien leijo-
nien kanssa ja voi syntyä yhteistyöideoitakin.
 LC Helsinki/Park oli kutsunut meidät 
vernissalaiset klubitreffeille ja tapasimme 
heidät Puistolan VPK:n tiloissa 16.3.
 Vaikka läsnä oli kaksi varsin puheliasta 
klubia ja N-piirin III alueen, 3. lohkon pu-
heenjohtaja Mauri Rantanen, veti Parkin 
Marjut Olin presidentti klubikokouksen na-
pakasti. Samalla vaihdettiin kokemuksia eri-
laisista aktiviteeteista. Kummankin klubin 
yksi varainhankinta-aktiviteetti on kalente-
rimyynti, Parkin Puistola-vuosikalenteri ja 
Vernissan Adventtikalenteri.
 Meille oli järjestetty myös opettavainen 
loppuilta. Puistolan VPK:n Ari ja Minttu oh-
jasivat elvytysharjoittelun. Miten elottomal-
ta vaikuttavaa ihmistä lähestytään ja miten 
elottomuus todetaan? Miten sen jälkeen tulee
toimia ja miten elvytys sydäniskuria apuna 
käyttäen tulee tehdä?

 Tätäkin jännittävämpi osuus odotti meitä
ulkona. Saimme harjoitella alkusammutusta 
palomiesten johdolla. Rasvapaloa tukahdu-
tettiin puolestaan sammutuspeitteellä. Se jos 
mikä, oli kuumottavaa.
 Sammutuspeite on tehokas alkusammu-
tusväline, joka pitäisi löytyä jokaisen kodin 
keittiöstä. Se on yksinkertaisesti paras apu 
esimerkiksi hellapalon tukahduttamises-
sa. Kun palo on saatu sammumaan, on aina 
tarpeen kutsua palokunta paikalle. Rauhal-
lisuus ja maltti ovat valttia alkusammutuk-
sessakin.•
Kuvassa keväinen ilta-aurinkokin toivotti meidät 
tervetulleiksi.

13  Hyväntekemisen 
ja kunnioituksen ele
olga laaksonen

NYKYÄÄN IÄKKÄÄT ihmiset jäävät valitettavak-
si usein yksinäisiksi. Sukulaisia joko ei ole 
ollenkaan, tai he eivät ole syystä tai toisesta 
usein yhteydessä iäkkääseen äitiinsä, isäänsä, 
tai isovanhempaansa. Samaan aikaan ihmi-
set, jotka ovat ylittäneet vanhuuden kynnyk-
sen, eivät tarvitse paljon – usein välittäminen 
voi olla lämmin sana. Olkaamme kiitollisia 
senioreille kaikesta, mitä he ovat tehneet yh-
teiskunnan, kansalaisten hyväksi.
 Tiedämme, että vanhusten kanssa työs-
kentely täysihoitolassa voi parantaa merkit-
tävästi heidän elämänlaatuaan. Ikäihmisten 

13

Klubivierailuilla saa uusia ideoita ja verkostoituu 
uusien leijonien kanssa.
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parissa täysihoitolassa työskentelyyn kuuluu 
kuntoutusohjelman noudattaminen, joka si-
sältää esimerkiksi oikeanlaista ravintoa, viih-
dettä ja järjestettyä vapaa-aikaa.
 LC Helsinki/Keskuspuisto on kerännyt ja 
kirjoittanut pääsiäiseksi 207 tarroilla varus-
tettua postikorttia, joita on toimitettu van-
husten palvelutalon asukkaille iloa tuomaan. 
Pakilakoti Helsingin Seniorisäätiön henkilö-
kunnalle pääsiäistervehdyksenä ja kiitoksena 
heidän arvokkaasta työstään annettiin man-
sikkakakku.•

14  Sydänterveys 
kiinnosti Torniossa
klaus kulju

TORNION LIONSKLUBIT järjestivät yleisötilai-
suuden, jossa torniolaislähtöiset kardiologi, 
sydäntautiopin professori Juhani Junttila ja 
tehohoitolääkäri, anestesiologian professori 
Janne Liisanantti luennoivat sydänoireista, 
sepelvaltimosairauksista ja akuutista ensi-
hoidosta sekä sydänsairauksien tämän päi-
vän toteamismenetelmistä ja -hoidosta.
 Mukana olivat myös Tornion Sydänyh-
distyksen ja Punaisen Ristin edustajat, jotka 
esittelivät toimintaansa, sydäniskurin käyt-
töä ja laitteiden tämänhetkiset sijainnit Tor-
niossa.
 Tilaisuuteen kokoontui täysi sali asiasta 
kiinnostuneita ihmisiä. Lionsklubit kiittävät 
luennoitsijoita ja osallistujia hienosta tilai-
suudesta!•

15  Lasten Leijonahiihto 
kolmatta kertaa
jaakko harjumäki

MÄNTTÄ-VILPPULAN viisi lionsklubia LC Mänt-
tä, LC Mänttä/Esteri, LC Mänttä/Ilves, LC 
Vilppula ja LC Vilppula/Koski järjestivät jo 
kolmantena talvena Lasten Leijonahiihdon 
viikolla 8 juuri ennen koulujen talvilomaa. 
Kahdesta edellisestä kerrasta viisastuneena 
nyt toimittiin varman päälle. Sovimme kau-
pungin koulujen kanssa, että hiihdot järjeste-
tään 5. ja 6. luokkien liikuntatunteina. 
 Hiihdettiin kahtena päivänä, kumpa-
nakin kolme peräkkäin ajoitettua ryhmää. 
Opettajina toimivat paikalliset hiihtoval-
mentajat Juhani Pollari ja Jouko Humppi, 
joka on tuore hiihdon suomenmestari M70- 
sarjassa. Noin 1,5 tunnin hiihtokoulussa 
opeteltiin erilaisia hiihtotekniikoita niin ta-
saisella kuin ylä- ja alamäessä. Meidän lio-
nien osuus oli jakaa lämmintä mehua ja kek-
sejä sekä ripustaa mitali suksilla olleiden 150 
oppilaan kaulaan. Lisäksi järjestimme täyte-
ohjelmaa muutamille oppilaille, jotka syystä 
tai toisesta eivät osallistuneet hiihtoon. 
 Koulut, hiihdonopettajat ja me leijonat 
olimme erittäin tyytyväisiä järjestelyihin. 
On jo sovittu, että ensi vuonna hiihdetään 
taas. Tämä oli helppo toteuttaa viiden klu-
bin yhteisaktiviteettinä, josta paikallisessa 
KMV-lehdessä saimme kolmen sivun verran 
positiivista julkisuutta.•

16  Diabetes-tapahtuma 
Huittisissa
saija laurila

HUITTISTEN SEUDUN Diabetesyhdistys järjesti
Diabetes tänään -tapahtuman 15.4. Risto 
Ryti -salissa.
 Klubistamme LC Huittinen/Doris oli 
paikalla hoitajadorikset Maarit Säilä ja Riik-
ka Taivainen, jotka kaivoivat neulat esiin ja 
alkoivat mitata verensokereita, Riikka myös 
verenpaineita.
 Pisteellämme riittikin kiinnostunutta vä-
keä runsaasti, välillä jonoksi asti, niin etteivät 
tuolit ehtineet kauan tyhjinä olla. 
 Diabetesasiantuntija, doris Eija Sampo-
lahti luennoi diabeteksen omahoidosta. Esi-
telmässä kuultiin asiaa esimerkiksi jalkojen 
hoidosta, terveellisestä syömisestä, painon-
hallinnasta ja siitäkin, miten tärkeää on riit-
tävä lepo.
 Eijan mielenkiintoista luentoa oli kuule-
massa runsaslukuinen yleisö ja moni saikin 
varmasti paljon hyviä, uusia vinkkejä ennes-
tään tutun asian rinnalle. Oli jälleen kerran 
hienoa olla mukana tapahtumassa. Kiitäm-
me Huittisten Seudun Diabetesyhdistystä 
yhteistyöstä.•
Kuva: Saija Laurila

17  Auta lasta, auta perhettä 
-keräys Huittisissa
saija laurila

LC HUITTINEN/DORIS järjesti Auta lasta, auta 
perhettä -hyväntekeväisyyskeräyksen 31.3. 
yhteistyössä K-Supermarket Lautturin ja 
Huittisten perhekeskuksen kanssa. Keräys oli 
ensimmäinen klubimme järjestämä ja paik-
kana toimi Lautturin aula. 
 Paikalla olleet klubimme jäsenet kertoi-
vat kauppaan saapuville asiakkaille keräyk-
sestä, antoivat vinkkejä sopivista tuotteista ja 
pyysivät ostamaan yhden ylimääräisen hyö-
dykkeen luovutettavaksi keräyspisteeseen. 
 Yksi nuorimmista osallistujista oli  hy-
väsydäminen eskarilainen Sofia, joka halusi 
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lahjoittaa hernekeittopurkin, koska kyseinen 
keitto on hänen lempiruokaansa.
 Päivän keräystulos oli todella runsas ja 
useamman kerran joku kiittelikin olevan 
hienoa, kun tällaisia järjestetään ja toivoivat 
näille jatkumoa.
 Keräämämme tuotteet välitimme perhe-
keskuksen kautta toimitettavaksi apua tarvit-
seville huittislaisille lapsiperheille. Kiitämme 
lämpimästi jokaista keräykseemme osallistujaa.
 Hyväntekeväisyyden lisäksi mainiota oli 
ihmisten kohtaaminen, heidän kanssaan kes-
kusteleminen ja lionstyön tunnettuuden li-
sääminen.• 

Eskarilainen Sofia (kuva sivulla 49) halusi lahjoittaa 
hernekeittopurkin Auta lasta, auta perhettä -keräykseen.

18  LC Kortesjärvi 
lahjoitti muistokiven
LC KORTESJÄRVI lahjoitti seurakunnalle 
muualle haudattujen muistokiven. Muisto-
kivi löytyi erään klubiveljen ja kiviyrittäjän 
tontilta, joka koemielessä halkaistiin. Toi-
menpide oli onnistunut ja näin saatiin alus-

kivi, joka näyttää hiukan sydämen muotoi-
selta ja siihen istutettiin toinen puolisko, 
jossa tekstilaatta.
 Koko operaation teki lionsklubi, siu-
nauksen ja käyttöönoton toimitti Kortesjär-
ven seurakunnan puolesta kappalainen Aki 
Paavola.•

19  Ukrainalaisille lapsille iloa
hilve reijonen

UKRAINALAISET PERHEET toivoivat lapsilleen 
värityskirjoja, värikyniä ja teroittimia. Vä-
rityskirjojen tekstit ovat suomeksi, ehkä sa-
malla kielitaitokin karttuu.
 LC Huittinen/Doriksilla oli ilo viedä 
heille tuotteet ja vielä suurempi ilo oli heidän 
hymynsä ja kiitokset! Toivotamme heille mu-
kavia ja onnellisia hetkiä kirjojen parissa.•

20  Leijonajuhlat Pärnussa
kalevi saarelainen

LC HELSINKI/SADAN ja LC Pärnu Livonian lei-
jonat juhlivat 30.3. Tervise Paradiis hotellissa

kymmenen vuotta kestänyttä ystävyysklubi-
toimintaansa. Samalla isäntäklubi juhli 
Charter Night:a myös 15-vuotistoiminnan 
merkeissä nykyisten ja entisten klubilaisten 
kanssa.
 Presidentti Kai Virta onnitteli yhteisistä 
saavutuksista ja toivotti hyviä tulevia vuosia 
lionstoiminnassa sekä ojensi Teele Lukselle 
lahjanamme jalustalla seisovan Leijona-pys-
tin. Samalla hän suositti laittamaan Leijonan 
kiertämään klubien välisissä kisailuissa, ku-
ten Arne Ritarin LC Helsinki/Sadalle lah-
joittama Aarnen Leijona kiertää B- ja N-pii-
rien klubeissa. Esa Eklund luovutti kauniin 
perhoskorun Kaidi Tomsonille kiittäen hy-
västä yhteistyöstä.• 

LC Helsinki/Sadan kanssa kuvassa presidentti 
Teele Luks ja yhteysleijona Kaidi Tomson.

21  LC Turku-Åbo 70 vuotta
SUOMEN TOISEKSI VANHIN lionsklubi Turku- 
Åbo vietti 70-vuotisjuhliaan 17.3. Suomalai-
sella Pohjalla Turussa. Tervehdyssanat esitti 
klubin presidentti Pentti Sokajärvi. 
 Kutsuvieraina juhlaan osallistuivat Suo-
men Lions-liiton puheenjohtaja Heikki Mäki
ja A-piirin piirikuvernööri Pertti Tofferi.
Juhlapuheen piti piispa emeritus Kaarlo 
Kalliala. 
 Juhlavassa ja lämminhenkisessä tilaisuu-
dessa lyötiin ritariksi lion Erkki Lehtonen 
erittäin aktiivisen toimintansa perusteella 
ja lion Matti Larkelalle luovutettiin Melvin 
Jones -jäsenyys. Lisäksi kuultiin musiikkiesi-
tyksiä ja mukana olleiden veljien muisteluita 
yli 40 vuoden ajalta.
 LC Turku-Åbon pääkohderyhmänä ovat 
olleet lapset ja nuoret. Klubi järjestää vuosit-
tain lastenkotiretken johonkin huvipuistoon, 
tällä kaudella Särkänniemeen. Joululahjoja 
lapsille sekä joulukinkut tai -kalkkunat toi-
mitetaan diakoniatoimen valitsemille vähä-
varaisille perheille. 
 Tsemppistipendejä saavat keväällä Turun 
yläkoululaiset ja Pääskyvuoren koulun ala-
koululaiset. 
 Ympäristötekona klubilaiset puhdistavat 
kahdesti vuodessa teiden varsia Ruissalon 
saaressa. Lisäksi juhlakaudella 2023 lahjoi-
tuskohteina olivat Turun alueen lastenkotien 
lapset ja Turun Lastensairaala Tyksissä Las-
tenklinikoiden Kummien kautta.
 Toiminnan rahoitus toteutuu joulu- tai 
muilla konserteilla, arpajaisilla ja kesäteat- 
terinäytöksellä.•
Yhteiskuvassa 70-vuotisjuhlan veljet, 
LC Turku-Åbo.

20
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Keräämämme tuotteet välitimme perhekeskuksen 
kautta apua tarvitseville huittislaisille lapsiperheille.
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Björn Nordberg
LC Brändö-Kumlinge 
f. 22.9.1967 
d. 17.5.2022

Marja-Liisa Puhakka
LC Kontiolahti/Ursulat
s. 20.8.1945
k. 14.1.2023

Teuvo Röksä 
LC Savonlinna/Sääminki 
s. 30.10.1936 
k. 28.2.2023

Trygve Törnroos
LC Brändö-Kumlinge 
f. 7.4.1936 
d. 2.9.2022

palstalla julkaistaan poisnukkuneiden 
jäsentemme kuva, klubi, syntymä- ja 
kuolinaika. varsinaiset muistokirjoitukset
julkaistaan suomen lions-liiton 
kotisivuilla olevassa muistolehdossa 
www.lions.fi/jasenille/jaseniamme-
muistaen. lähetä teksti word- ja 
valokuva jpg-tiedostona osoitteeseen 
toimitus@lions.fi.

MUISTOKIRJOITUKSET

PORIN KAUPUNGIN joh-
tavana hygieenikkona, 
1. kaupungineläinlää-
kärinä ja Porilabin joh-
tajana toiminut Lauri 
Merivirta on kuollut 
pitkällisen sairauden 
murtamana 21. helmi-
kuuta.
 Lauri Merivirta 
syntyi Helsingissä 5.5. 
1945. Hän valmistui 

eläinlääketieteen lisensiaatiksi 1972. Eri-
koiseläinlääkärin tutkinnon hän suoritti 
1989.
 Hän oli LC Pori/Ulvilan jäsen ja piiriku-
vernööri vuosina 1989–90. Lions-liiton pu-
heenjohtajana hän oli 1991–92 ja Lions-jär-
jestön kansainvälisenä johtajana 1995-97. 
Hän puhui ID-kautensa alussa internetin 
puolesta. Tämä asia oli kuitenkin uusi ja 
vasta seuraavana vuonna eli 1996 Lions-jär-
jestössä aloitettiin internetin käyttö.
 Väitöksensä Merivirta teki todellisesta
kotiseutuaiheesta eli nahkiaisista. Merivir-
ran väitös Nahkiaisen elintarvikehygieeni-
nen laatu hyväksyttiin vuonna 2007 Helsin-
gin eläinlääketieteellisessä tiedekunnassa.
 Merivirran tutkimusaineistoon kuului 
1 200 nahkiaista kolmelta satakuntalais-
paistamolta. 
 Merivirta oli Porissa erittäin tunnettu 
persoona. Hän oli hevosurheilun harras-
taja, lionstoiminnan kantavia voimia sekä 
armoitettu tietokilpailumies, joka harrasti 
tietovisoja paitsi perhepiirissä, myös useis-
sa television visailuissa. Merivirta oli muka-
na poliittisessa toiminnassa kokoomuksen 
riveissä.
 Lauria jäävät kaipaamaan vaimo Tuire, 
neljä lasta sekä lastenlapset, sukulaiset ja 
ystävät.•

harri ala-kulju, pid
markus flaaming, pid

Eino Ilmari Leinonen
LC Savonlinna/Sääminki 
s. 9.3.1931 Kitee 
k. 24.12.2022 Tampere

Lauri Merivirta
LC Pori/Ulvila
s. 5.5.1945 Helsinki
k. 21.2.2023

Sauli Heikkilä
LC Rovaniemi/Ounasvaara 
s. 30.3.1945 
k. 3.4.2023

Simo Jokinen
LC Asikkala/Päijänne
s. 7.7.1948
k. 23.1.2023

Jarmo ”Janttu” 
Mikael Laine
LC Kustavi 
s. 29.12.1943 
k. 3.3.2023

Seppo Ensio Lehtinen
LC Kustavi 
s. 22.11.1940 
k. 6.3.2023

Matti Aakula
LC Raisio/Martinus 
s. 18.4.1927 
k. 19.12.2022

22  Ylihärmän lionit kouluttivat 
sydäniskurin käyttöön
simo perämäki

LC YLIHÄRMÄ järjesti Härmän kylpyläs-
sä defibrillattorin eli sydäniskurin käytön 
koulutustilaisuuden.
 Ylihärmässä on kymmenkunta sydän-
iskuria, joista klubimme on lahjoittanut 
muutamia. Totesimme niiden käytön koulu-
tukselle olevan tarvetta, klubin presidentti 
Simo Perämäki kertoo.
 Kouluttajana toimi turvallisuuskoulut-
taja Maija Haanpää Seinäjoelta. Hän totesi
laitteen olevan niin yksinkertainen, ettei 
sillä voi vahingoittaa ketään.
 Kyse on tasavirtasähköiskusta. Ihmi-
sen ääni antaa koneelta käskyn, miten toi-
mitaan. Rohkeasti vaan tekemään, Maija 
Haanpää rohkaisi.
 Koulutustilaisuus huipentui defi-ko-
neen käytön harjoitteluun, johon jokainen 
pääsi osallistumaan. Kurssille osallistui 20 
henkilöä. Tiina Broo ja Tarja Rintala tote-
sivat kurssin vastanneen hyvin odotuksia. 
He kertoivat työnantajan suositelleen kou-
lutukseen osallistumista, koska firmassa 
on sydäniskureita. Kouluttajan he totesivat 
opettaneen innostavasti ja tehokkaasti.•

23  Pakinkylän leijonilta 
avustuksia 26 700 euroa
olli aulio

LC HELSINKI/PAKINKYLÄ päätti jakaa tänä 
vuonna avustuksia yhteensä 26 700 euroa. 
Avustukset jaettiin 14.5 äitienpäivänä Pa-
kilan Vedon majalla toteutetussa äiti-lapsi- 
perhe tapahtumassa.
 Pääosa rahoista, 11 000 euroa myön-
nettiin alueen eri seuroille stipendeiksi 
vähävaraisten lasten harrastustoiminnan 
edistämiseen.
 Alueen partiolippukunnille myönnet-
tiin yhteensä 4  500 euroa partiomajojen 
kunnostamiseen. Kunnostuksiin klubi osal-
listuu myös työpanoksin.
 Joulun alla klubi antaa sosiaalitoimis-
tolle lahjakortteja alueen tukea tarvitsevien 
perheiden jouluruuan hankkimiseen. Myös 
sotapakolaisten katastrofiapuun varaudut-
tiin.
 Avustuksiin kerättiin rahaa joulukuu-
sien myynnillä alueellamme sekä Pakilan 
Pakinoiden ilmoitusmyynnillä.•
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Kilpailukutsu

SUOMEN LIONS-LIITON
SUUNNISTUKSEN 

MESTARUUSKILPAILUT 
LC Oulu/Oulujoki järjestää kaikkien 

leojen, lionien ja perheenjäsenten suunnistuksen 
mestaruuskilpailut 16.9.2023 klo 14.00 Kiimingissä, Oulussa.

Kilpailukeskus Liikuntakeskus Kimmoke, 
Viitantie 23, Kiiminki. 

Kilpailukeskuksessa peseytymismahdollisuus.

Kartta tulostekartta 1:7 500, päivitys 8/2023. 
Sarjat H/D21, 35, 45, 55, 65, 75 ja 85. 

Osallistumismaksu 25 e. 
Matkat: keskimatkat, emit-ajanotto, 

mahdollisuus vuokrata emit-kortti 3 e. 

Ratamestari Mika Jurvakainen, KiimU, 
kilpailunjohtaja Petteri Viramo, 

LC Oulu/Oulujoki p. 040 170 2072.
Ilmoittautumiset 6.9.2023 mennessä petteri.viramo@fimnet.fi. 

Tervetuloa suunnistamaan 
syksyn alkavaan ruskaan Kiiminkiin.

XXIV LIONS SM-SHAKKI- 
MESTARUUSKILPAILU 

16.9.2023 Tampereella
Pirkanmaan käräjäoikeus, Kelloportinkatu 5

Peliaika: 20 + 20 min
Osallistujamäärästä riippuen 5–7 kierrosta yhdessä 

tai kahdessa ryhmässä (edistyneet ja aloittelevat pelaajat).
Avoin myös puolisoille, leoille ja entisille lioneille.

Aikataulu
klo 9–9.30 Ilmoittautuminen, aamukahvi

klo 9.30–9.45 Kilpailun avaus
klo 9.50 Pelit alkavat

klo 12–13 Lounas ravintola Plevna
klo 15.30 Palkintojen jako (kaikki palkitaan)

Ladyille järjestetään omaa ohjelmaa pelien aikana 
(omakustanteinen).

Ilmoittautuminen mahdollisimman pian, 
viimeistään 1.9.2023.

Osallistumismaksu 50 euroa 
sisältää aamiaisen ja iltapäiväkahvit. 

Järjestää 70 vuotta täyttävä LC Tampere. 
Tiedustelut: Kai Muttilainen p. 050 568 0127, 

kai_muttilainen@yahoo.com 
tai Jari Torkkola p. 040 546 0038, jari.torkkola@gmail.com

Auto SorSA oy
Tehtaankatu 6, 11710 Riihimäki, 
puh. 019 716 620 ja 019 268 0800, 
www.autosorsa.fi

Onnea ja menestystä lionstyöhön
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Raaputa ja katso,voititko jonkin muun voitoista!
Skrapa och kontrollera om du vunnit  någon av de övriga vinsterna!

Raaputa ja katso voititko Helkama polkupyörän!
Skrapa och kontrollera om du vunnit Helkama cykel!

Arvassa on tieto mahdollisesta voitosta. 
På lotten finns information om eventuell vinst.

Päävoitto arvotaan arvasta löytyvän koodin määräaikaan 2.6.2023 rekisteröineiden 
kesken. Arvonta suoritetaan 4.6.2023 Digi- ja väestötietovirastossa Turussa.  

Voitosta ilmoitetaan henkilökohtaisesti ja Lions-liiton sivuilla www.lions.fi

Huvudvinsten lottas ut bland de som registrerat koden på lotten senast den 2.6.2023. 
Dragningen sker den 4.6.2023 hos Myndigheten för digitalisering och befolkningsdata i 
Åbo. Vinnaren underrättas personligen samt på Lionsförbundets hemsida www.lions.fi

Lions-arpa
Lions-lott

Yhteensä 855 voittoa!
3 mahdollisuutta voittaa!

Totalt 855 vinster!
3 chanser att vinna!

Raaputa ja rekisteröi arvontakoodisi
Skrapa och registrera din utlottningskod

Koodilla voit osallistua matkalahjakorttien  
arvontaan ja samalla lunastaa mahdollinen 

voitto osoitteessa www.lions.fi 

Med koden kan du delta i utlottning av rese-
gåvokort samt lösa ut eventuell vinst på  

adressen www.lions.fi

2023 10€

PÄÄVOITTO / HUVUDVINST
3 kpl/st matkalahjakortti  
/ resepresentkort 

4.000€
Rekisteröi arvasta löytyvä koodi.  
Registrera koden som finns på lotten.

Katso voittoluettelo kääntöpuolelta.  
Se vinstförteckning från baksidan.

50 kpl/st 
Jopo 24”

2 kpl/st 
Helkama sähköpolkupyörä / elcykel
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PÅ SVENSKA
Många sätt att göra gott.
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ver 500 personer kom för att dansa 
och trivas tillsammans i ett fullsatt 
Arkipelag, vilket gav både glatt klirr 
i kassan och gott humör för klubben.  
 – Det var också trevligt att åter få 

träffa våra vänner från LC Kaarina som se-
dan många år är återkommande gäster på 
dansgalan. Med undantag av pandemitiden 
har vi arrangerat den varje år sedan 2008, 
säger Kjell Jahren från LC Mariehamn.
 Lionsvännerna från LC Kaarina har flera 
orsaker till varför de har blivit återkomman-
de besökare på dansgalan. 
 – Vi kommer för att äta gott, dansa och 
umgås samtidigt som vi får en minisemester 
här på Åland, säger LC Kaarinas president 
Juuso Ranne.

Många strängar på sin lyra
Dansgalan är en av LC Mariehamns viktigas-
te inkomstkällor. Årets dansgeneral Jannik 
Svahnström tror att många tycker att det 

Medlemssug på Åland
kjell jahren

LIONS CLUB I MARIEHAMN har en lång och 
rik historia, fylld med enastående hjälpin-
satser i humanitär anda ända sedan 1955. 
För att säkerställa att vi även i framtiden 
kan genomföra lyckade insatser för behö-
vande, har medlemmarna och klubbens 
medlemskommitté aktivt arbetat med ny-
rekrytering.
 Snövit och de sju dvärgarna är en saga 
många kan och flertalet känner till Aleksis
Kivis roman om de sju bröderna. Även i 
den här historien har vi sju bröder, men 
där slutar sedan jämförelsen med sagans 
och romanens sju bröder. Sju nya med-
lemmar kommer nämligen att ställa upp 
för att i andan av broderskap tjäna Lions 
och göra skillnad i vårt samhälle och för 
dem som behöver vår hjälp.
 I vår klubb är limerickar populära in-
slag på mötena och jag väljer att avsluta 
med Lasse Fredrikssons limerick:
Årets medlemsvärvningskommitté
har nu fullgjort sin plikt och bra gick ju de’ 
och ännu fler ska vi bli.
Så alla bröder, hoppas ni
känner suget att värva nån medlem, ni me’.•

Dans för välgörenhet     
Lördagen den 4 februari, efter 2 års uppehåll på grund av 
pandemin var det dags igen för Lions Club Mariehamns 
traditionella dansgala på Arkipelag i Mariehamn. 
bo ingves

känns bra att komma just därför att man vet 
att intäkterna går till välgörenhet.
 – Klubben fick  många bidragsansök-
ningar senaste höst, vilket inte är så konstigt 
med  den situation vi har just nu med infla-
tion och höga priser på mat och el. Nu har vi 
större möjlighet att hjälpa till tack vare över-
skottet från dansgalan, säger han.
 Klubben har också några andra klassiska 
inkomstkällor som är återkommande inslag 
i Mariehamn.
 – Vi har sedan 1970 årligen arrangerat 
en 1-majmarknad då vi under våren samlar 
in saker för försäljning via loppmarknad och 
auktion. Dessutom erbjuder vi kaffestuga och
lotteri. På självständighetsdagen har vi sedan 
år 2000 ordnat en julmarknad. Vårt äldsta 
projekt för att samla in pengar är i alla fall 
Slemmerntippningen som går ut på att man 
ska tippa på när isen går på Slemmern utan-
för Mariehamn. Det har pågått sedan 1956, 
säger Jahren.•

Intagningsceremoni i LC Mariehamn 2022–2023. 
Från vänster en av de sju nya medlemmarna, 
Karl Nordlund samt fadder Lasse Sundblom 
och president Peter Ekholm.
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Bröderna René Engman, Christoffer Sundblom, Bosse Sjöblom, Ken Lindberg och Lasse Sundblom 
var kvällens restaurangvärdar.
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Vid sidan av mötesförhandlingarna hann ID Pirkko Vihavainen också med att plantera träd.

ATT LÄRA SIG att leda är en av fördelarna 
med att vara medlem i Lions. Vi investerar
i Lions för att säkerställa att ni har alla de 
möjligheter ni behöver för att bli effektiva
ledare då det gäller hjälpinsatser, i era 
samhällen och i era liv. 
 Men gör inte misstaget att tro att man 
är en ledare i och med att man har en titel. 
Du kan vara hela världens president och 
ändå inte vara en effektiv ledare. Ledare 
visar vägen genom sina handlingar. De in-
spirerar andra genom att vara den typ av 
person som andra kan se upp till. Rikti-
ga ledare dyker upp, ser vad som behöver 
göras och gör det.
 Lions är ledare i sina samhällen varje 
dag. I Turkiet, i Ukraina, i samhällen runt 
om i världen dyker Lions upp.  
 Så även om det är viktigt att få de fär-
digheter som behövs för avancerat ledar-
skap, glöm inte att verkligt ledarskap är 
vad man gör. Det ligger i verksamheten 
och det är vad Lions gör varje dag.•

INTERNATIONELLA PRESIDENTEN
FO

TO
: L

CI

Ledare visar vägen

brian e. sheehan
Internationell president, 
Lions Clubs International Den internationella styrelsen 

på den gröna ön
Den internationella styrelsen sammanträdde i mars i Nordirlands huvud-
stad Belfast. Våren var på god väg, påskliljorna blommade och trädens blad 
höll på att spricka ut, medan vi fortfarande skottade snö i Finland.
INTERNATIONELLA STYRELSEN / pirkko vihavainen, internationell direktor 2022−2024

U
nder mötesveckan inföll St. Patrick’s 
Day. Det var en stor festdag med 
processioner och olika evenemang.
 Som medlem i serviceaktivitets-
kommittén kunde jag föra fram 

det nordliga perspektivet och praxis till det 
gemensamma bordet. Ett videoklipp från 
barnens lejonskidåkning var uppenbarligen 
något nytt och mirakulöst för en indisk och 
koreansk kommittémedlem.

Plock från mötet
Lion Portal ersätter MyLion och MyLCI från 
och med mitten av juli. Syftet är att underlätta
både tillgång till information och rapporte-
ring av klubbinformation. Då det gäller ett 
nytt program måste vi naturligtvis också vara 
beredda på förseningar.

 Till anmälan av servicemål och aktivite-
ter tilläggs också Nödhjälp och Andra huma-
nitära tjänster, som till exempel omfattar lo-
kala evenemang.
 Till miljöprogrammet tilläggs 1. Träd-
plantering, 2. Återvinning och avfallshante-
ring, 3. Miljömedvetenhet och -fostran, 4. 
Rent vatten och sanitet, 5. Miljösanering och 
-restaurering.

Låt oss stöda övergången 
från leo till lion
Strategiplanen, som kommer att diskuteras 
på Finlands Lionsförbunds årsmöte, ligger 
helt i linje med den internationella strategin. 
Flera verktyg och stöd kommer också från 
LCI, både på hemsidan och via e-post direkt 
till klubbarnas ledare.
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Vågar du försöka på något nytt?
HAR ALLA DINA PLANER för den aktuella lyckats helt som förväntat? Grattis, om du 
har lyckats men det har inte hänt mig. 
 Jag tycker ändå att många av planerna och experimenten har förtjänat den 
möjlighet de har fått. Naturligtvis hade det varit säkrast att göra som alltid tidiga-
re. Kanske skulle ett mer förutsägbart resultat ha uppnåtts genom att upprepa det 
gamla. Men skulle något nytt ha skapats eller hade vi sett vad en förändring kan 
medföra?
 Jag känner att det ibland behövs helt nya sätt att gå vidare. 
Lyckligtvis har jag i förbundets administration kunnat arbeta 
med fördomsfria personer som varit villiga att experimen-

tera. Det har också varit fantastiskt 
att ni har uppmuntrat mig på den-
na experimentella väg. Tack för det.
 Även under den här perioden 
har djärva experiment som gjorts 
av enskilda lejon, klub-
bar och förbundet 
gett fina resultat. 
Visserligen har 

de flesta av dem inte lyckats som plane-
rat utan har till och med överträffat de 
uppsatta målen. Då är det ju inte frå-
gan om ett misslyckande. Snarare har 
det funnits anledning att fira.
 Jag uppmuntrar alla att även 
på årsmötet leta efter den tidi-
gare nämnda aspekten att över-
träffa målen. Jag ser nämligen 
att många av punkterna på före-
dragningslistan väntar på beslut 
som gör det möjligt för oss att fort-
sätta göra gott. Det i sin tur kräver 
mod att stödja förverkligandet av 
framtiden. 
 Vi måste också ha förmågan, 
inte bara viljan, att vara Finlands 
mest meningsfulla hjälpare.•

Djärva 
experiment 
har gett fina 
resultat.
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ORDFÖRANDEN
heikki mäki

Ordförande 2022–2023

 Namnet Lions International kommer att an-
vändas i stället för Lions Clubs International, in-
klusive stiftelsen, men förkortningen är fortfa-
rande det bekanta LCI.
 Det fanns också ett starkt fokus på hur man 
kan stödja leomedlemmar till att bli medlem-
mar i Lions när de blir för gamla för att vara leo. 
Vi finländare måste också fundera på hur vi i 
praktiken kan göra det.
 Efter LCIF:s Kampanj 100 fortsätter beho-
vet av hjälp runt om i världen. Förutom situa-
tionen i Ukraina var det jordbävningar i Tur-
kiet och Syrien. Det finns lionklubbar i Turkiet 
genom vilka bistånd kan levereras. Situationen 
i Syrien är svårare för lejonen eftersom det inte 
finns några lionsklubbar där genom vilka hjäl-
pen skulle gå till sitt ändamål oavkortad. LCI 
utforskar en partnerskapsmodell med German 
Lions Foundation. 
 Finländare presenterades också. Teemu Lai-
tinen valdes till suppleant i Leo Advisory panel 
som representant för Europa. LC Idensalmi 
lyckades i serviceaktivitetstävlingen Kindness 
Matters. Det var ett nöje att kunna fatta ett be-
slut om detta också.
 Följande punkter kommer att beslutas om på 
det internationella årsmötet i Boston i juli 2023.
 Avskaffningen av gränsen på 1 250 medlem-
mar och 35 klubbar för att kunna ställa upp som 
kandidat till posten som internationell direktor 
(ID) och tredje internationell vice president.
 Styrelsen föreslår också att en ny medlem-
skapsform godkänns. Det handlar om möjlig-
heten att endast delta i serviceaktiviteter, utan 
rätt att vara officiell representant i distrikten, 
förbunden och i det internationella årsmötet.
 Arbetsinnehållet, rollerna och ansvarsom-
rådena för distriktens tjänstemän kommer att 
ses över. Målet är att effektivisera planeringen, 
utveckla tjänstemannateamet, uppnå mål och 
säkerställa kontinuiteten.
 Styrelsen föreslår att PID Mark Lyon från 
USA väljs till tredje internationell vice president.

Rekryteringskampanjen startar 
Den rena nöden och behovet av hjälp i världen 
verkar öka hela tiden och det behövs fler hjäl-
pande händer också här i Finland. Ett exempel 
på detta är uppkomsten av matköer även i små 
städer.
 På det internationella årsmötet i Boston 
startar kampanjen Grow together. Målet är att 
öka antalet lejon till 1,5 miljoner före 1.7.2027. 
Tillsammans kan vi – tillsammans gör vi det!•

Den internationella styrelsens rapporter 
kan läsas på hemsidan lionsclubs.org

LÄS MERA
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Klubbarna är hjärtat 
i det vi gör
LIONS 2030 STRATEGI / nina moilanen

F
Förbundet och distrikten finns till 
för klubbarna och medlemmarna. 
De hjälper klubbarna med aktivi-
teter och utvecklingen av dem. I 
distrikten är i synnerhet zonord-

förandena på en ansvarsfull utsiktsplats 
för att hjälpa klubbarna och lyssna på 
deras önskemål gentemot distriktet och 
branscherna.
 Vår nya strategi genomförs genom 
små, konkreta åtgärder. Två viktiga aspek-
ter på klubbarnas verksamhet framträ-
der: Kärnan i det vi gör är medlemmarna 
som hjälper till och genomför aktivite-
terna. Det måste vara meningsfullt och 
meningsfullt att delta i klubbaktiviteter. 
Dessutom ska klubben känna till aktö-
rerna och servicebehoven inom sitt om-
råde och bygga upp samarbete med andra 
aktörer. När en klubb är aktiv och synlig 
på sitt område är den också intressant för 
nya medlemmar.
 Lions coaching fokuserar bland annat 
på att kartlägga behovet av hjälpinsatser 
i närsamhället och ta fram effektiva sätt 
att genomföra nya aktiviteter. När vi kän-
ner till behovet av tjänster kan vi använ-
da våra samarbetspartner för att rikta våra 
tjänster så att vi kan erbjuda effektiv och 
meningsfull hjälp så att våra medlemmars 
önskemål och resurser beaktas. 
 Genom systematisk kommunikation 
och inte minst coachning i sociala medi-
er lär vi oss att göra vår verksamhet mera 
känd för allmänheten och attraktiv för 
nya medlemmar och samarbetspartners. 
Varje medlems erfarenhet av evenemang 
och aktiviteter är kärnan i vår verksam-
hets kontinuitet – intressanta evenemang 
gör så att både nya och erfarna medlem-
mar hålls med i verksamheten.•

A
rbetet samlade en aktiv och mång-
sidig expertgrupp som engagerade 
sig för ett gemensamt mål. Grup-
pens medlemmar förenades av en 
vilja att utveckla vår organisation 

till en ännu mer meningsfull aktör i vårt 
samhälle.

”Strategiarbetet har gett oss, Lions medlem-
mar med olika bakgrund och från olika delar 
av Finland, möjlighet att höra och lyssna på 

• 13 ledamöter
• 6 kvinnor
• 5 män
• Medelålder 62 år
• Åldersintervall 42-78 år
• 9 distrikt
• över 40 möten
• 3 veckoslutsworkshopar

STRATEGIGRUPPEN I SIFFROR

STRATEGIAARBETET I SIFFROR

• 2 medlemsenkäter
• 5 400 medlemssvar 
• Över 4 000 öppna svar
• Hundratals värdediskussioner i klubbarna
• 14 distriktsworkshopar
• 7 branschworkshopar
• 4 guvernörsrådsworkshopar
• 8 coachningar och webbinarier
• 10 distriktsnyhetsbrev
• 15 berättelser i tidningen LION
• Många besök och tal vid distrikts- 
 och arbetsgruppseveneman

Arbetet i strategiarbetsgruppen 
gav mycket nytt 
Arbetsgruppen för Lions strategi 2030 med 13 medlemmar 
representerar ett brett spektrum av Lions aktiviteter i Finland. 
Alla medlemmar i gruppen har stark tidigare kompetens av strategi-
arbete i olika företag, organisationer eller offentliga verksamheter. 
LIONS 2030 STRATEGI / timo tanskanen
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Kom med och påverka i Esbo
Finlands Lionsförbunds 70:e årsmöte arrangeras i Dipoli 
i Esbo 9–11.16.2023. Vi erbjuder dig en stor traditionell 
lejonfest vars höjdpunkter är flaggmarschen på lördag 
morgon och den därpå följande öppningsceremonin.
ÅRSMÖTET / marsa bäck, ansvarig för årsmötets informationskommitté 

D
e officiella delegaternas anmäl-
ning har upphört men det går 
ännu att anmäla sig till festerna 
och de extra programmen. På års-
mötets hemsida finns information 

om mötet, mötesplatsen Dipoli och de oli-
ka evenemangen. Skicka helst delegaternas 
fullmakter per epost senast 31.5.2023 till 
adressen valtakirja@vk2023espoo.fi. 
 Det närmaste hotellet är Radisson Blu 
Hotel som ligger 350 meter från mötesplat-
sen. Till Original Sokos Hotel Tapiola Gar-
den är det ungefär två kilometer till fots 
men det går också att ta metron. Från Ho-
telli Heymo 1 by Sokos Hotels är det 800 me-
ter till mötesplatsen. På hemsidan finns en 
karta med de viktigaste målen utmärkta. En 
buss cirkulerar också mellan hotellen och 
mötesplatsen. I hotellen finns medlemmar 
i LC Espoo/Aurorat på plats för att guida 
deltagarna.
 På fredagens fest med 50-talet som 
tema får du träffa underbara Edith Piaf och 
på lördagen Aurora Karamzin, föregånga-
ren för det finländska social- och diakoni-
arbetet. Dessutom erbjuds högklassig mu-
sik med kända artister. På fredag och lördag 
ordnas mångsidigt program för hela famil-
jen på Otstranden nära Dipoli.•
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• På fredag Lions hälsopromenad 
 och strandhappening med bl.a.  
 kyrkobåtsrodd på Otstranden. 
• Evenemangstorget öppnas i Dipoli
• På eftermiddagen tentas 
 CC- ja VCC-kandidaterna
• Öppningsfesten har 50-talet som tema
• Lördagen inleds med fanmarschen
• Strandhappeningen fortsätter
• Lördagen avslutas med galamiddagen
• På söndagen en tyst stund i   
 Tempelplatsens kyrka  i Helsingfors
• I årsmötet deltar också nästa periods  
 internationella president Dr. Patti Hill

DET HÄNDER I ESBO

 

• Mötesveckoslutets tidtabeller 
 https://vuosikokous.lions.fi/.
• Följ med nyhetsflödet också på adressen   
 https://www.facebook.com/
 vk2023espoo.
• Årsmötesmaterial finns på adressen 
 www.lions.fi/jasenille/jasensivut/  
 kokoukset/kokousmateriaaleja/  
 vuosikokous-2023/.
• Biljetter till evenemangen kan köpas i   
 webbutiken: https://holvi.com/shop/
 LCToolo/.
• Fullmakterna för att försnabba    
 anmälningen ska på förhand skickas till 
 valtakirja@vk2023espoo.fi.

• Uppställning för marschen 10.6. 
 kl. 7.45 invid Aalto-universitetets  
 metrostation. Ha klubbfanan med.  
 Marschen startar 8.15.
• Om det blir förändringar imarsch-
 programmet på grund av vädret  
 ges information på kvällsfesten 
 och i de sociala medierna. 

DIREKTIV FÖR FANMARSCHEN

FÖLJ MED DEN AKTUELLA
INFORMATIONEN

olika åsikter och att bygga en gemensam väg 
av meningsfullhet för framtiden samtidigt 
som vi uppskattar varandra.” 

Eija Kesti, LC Naantali-Raisio

Arbetsgruppen arbetade huvudsakligen ge-
nom distansmöten och elektroniska kommu-
nikationsmedel. Tre veckoslutsworkshoppar 
var viktiga steg då det gällde att tänka på dju-
pet bilda en gemensam vision. Arbetsgrup-
pen utmanade sig själv på ett positivt sätt och 
de ibland tuffa, men konstruktiva, diskussio-
nerna strukturerade idéerna på ett utmärkt 
sätt. Den interaktiva fördjupningen av tän-
kandet och sökandet efter starka argument 
för lösningar och linjedragningar gav fart åt 
det gemensamma arbetet.

”Det här strategiarbetet har belyst ett nytt ge-
mensamt sätt att göra upp en strategi. Grup-
pen var lysande i sin mångsidighet. Och nog 
lärde man sig känna lionskulturen.” 

Kaisu Miettinen, LC Oulunsalo

Under arbetets gång höll varje medlem i ar-
betsgruppen tiotals diskussioner i klubbar 
och distrikt. Vi träffade nya människor, lär-
de oss tillsammans om de olika arbetssätten 
och de internationella dimensionerna i vår 
mångsidiga organisation – och i allmänhet 
om vad strategi innebär för en modern ser-
viceorganisation. Arbetet sparrades längs vä-
gen vid seminarier som hölls i samband med 
guvernörsrådets möten. Arbetsgruppens ar-
bete underlättades av det utmärkta stöd som 
förbundets ledning gav under hela processen.

”Strategiarbetet har breddat min bild av hela 
organisationen och gett mig möjlighet att an-
vända min egen erfarenhet inom många om-
råden till nytta för vår organisation. Dessut-
om har jag genom strategiarbetet kunnat lära 
känna en oerhört bra grupp människor.” 

Jaakko Viitala, LC Karvia

”Strategiarbetet har visat att klubbarna är 
redo att utmana sitt eget arbetssätt och idéer. 
Det har varit fantastiskt att lära känna olika 
människor och se hur motiverade och idéri-
ka vi är.” 

Heidi Rantala, LC Tampere/Siilinkari

Arbetsgruppen har lagt fram ett förslag till 
Lions 2030-strategi och dess arbete avslutas 
vid årsmötet i Esbo. Klubbar, distrikt och 
sektioner kommer även i fortsättningen att 
bistås av en mindre stödgrupp för strategins 
implementering. Den utses efter årsmötet 
och leds av Timo Tanskanen, LC Paattinen.•
Du kan läsa mer om strategiförslaget 
på föreningens hemsida.
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G
uvernörsrådet godkände för sin del 
bokslutet i november i fjol. Det är 
dock bra att gå tillbaka till föregå-
ende period ett tag.
    Finlands Lionsförbunds ekonomi 

består av allt som behövs för att utföra för-
bundets uppgifter. Förbundet gör saker som 
beskrivs utförligt i årsredovisningarna och 
verksamhetsplanerna. 
 Förbundets nyckelfunktioner inkluderar 
landsomfattande kommunikation, inklusive 
tidningen LION, utbildningar, stöd till ge-
mensamma serviceaktiviteter, riksomfattan-
de projekt, samordning och organisering av 
ungdomsutbyten och Lions Quest, nationellt 
och internationellt samarbete och hjälp, opi-
nionsbildning, kansli. 
 Enbart listan med exempel är lång. Allt 
detta medför kostnader. I praktiken utförs 
förbundets verksamhet av mer än hundra 
frivilliga och ett litet kansli. Utan frivilliga 
bidrag skulle förbundets verksamhet vara 
mycket mera begränsad.

På väg mot normalisering
Överskottet för räkenskapsperioden 2021–
2022 var 32 173,12 euro (föregående period 
28 046,42 euro). När förbundets totala utgif-
ter överstiger 1,6 miljoner euro kan resulta-
tet anses vara ganska balanserat. Den främsta 

Återhämtningen från coronan 
syntes i ekonomin
På förbundets årsmöte i Esbo i juni fastställs Finlands Lionsförbunds
bokslut för föregående period, dvs. perioden 2021–2022. Eftersom
årsmötet äger rum alldeles mot slutet av perioden behandlar årsmötet
hur den ekonomiska situationen såg ut för nästan ett år sedan.
petri kaukiainen, verksamhetsledare, gs

orsaken till överskottet var att inte alla evene-
mang kunde genomföras.
 Coronapandemin syntes fortfarande i 
förbundets verksamhet men särskilt under 
vårperioden 2022 började verksamheten 
återgå till det normala. På våren behövde 
evenemang inte längre ställas in på grund 
av coronaviruset samtidigt som olika arbets-
grupper och kommittéer kunde hålla per-
sonliga möten vid sidan av distansmötena. 
Detta återspeglades i en ökning av rörelse-
kostnaderna. Jämfört med föregående peri-
od, som i sin helhet stördes av coronaviruset, 
ökade utgifterna med cirka 200 000 euro. Det 
kan ses som en positiv sak.
 På sommaren var det igen, efter två års-
möten på distans, äntligen möjligt att hålla 
förbundets årsmöte i Kouvola på plats. Gu-
vernörsrådets möten höll som fysiska möten 
i november och mars men coronan syntes 
fortfarande i form av att antalet deltagare var 
mera begränsat än vanligt.
 Normaliseringen inkluderade också 
återupptagandet av ungdomsutbytet och lä-
ger- och konsertturnén för Orkester Norden 
i arrangemang av Finlands Lionsförbund.
 Lejonens varma hjärtan syntes klart för-
ra perioden. Kriget i Ukraina öppnade upp 
klubbarnas vilja att hjälpa till. Klubbarna do-
nerade hundratusentals euro för att hjälpa 

Med riktning Boston
lcicon

VARE SIG DU ÄR intresserad av historia, 
idrott eller god mat, finner du allt i Boston. 
I sommar kommer där också att finnas 
mängder med lion. 
 Lions samlas i Boston, en av de äldsta 
städerna i USA, under fem dagar för att 
umgås med likasinnade vänner, diskutera
gemensamma frågor och hjälpinsatser 
7–11.7.2023. Registreringen till Lions 105:e
internationella kongress pågår.

Varför en internationell 
kongress?
Kamratskap.  Vi är en global serviceorga-
nisation och våra medlemmar runt om 
i världen gör fantastiska saker varje dag 
till nytta för sina egna samhällen. Vikti-
gare än någonsin är det att träffas – per-
sonligen – en gång om året för att dela er-
farenheter, strategier och vänskap. Många 
Lions och Leos knyter livslånga vänskaps-
band vid kongressen.
 Lärande. Utbyt idéer med andra med-
lemmar om hur man planerar projekt, re-
kryterar nya medlemmar och ökar klub-
bens medlemsantal. Huvudkontorets 
experter är på plats för att vägleda dig 
gällande informationsteknik och ge råd 
om nya sätt att ansöka om bidrag för oli-
ka projekt. Du kommer också att lära dig 
marknadsföring och PR-tricks som hjäl-
per dig att utveckla ditt underbara arbete.
 Kul. När allt kommer omkring är vi 
lion. Ingen gemensam sammankomst är 
komplett utan lite, eller mycket, kul. Oav-
sett om du deltar i ett serviceprojekt, för 
vart vi än går hjälper vi gärna till, i ett in-
ternt sångevenemang med underhållare i 
världsklass eller hoppar på en sightseein-
gbuss och ser några av Bostons oförglöm-
liga attraktioner, finns det inte en chans 
att du går miste om det roliga.
 Vill du veta mer om vad du kan för-
vänta dig av Lions kongress 2023? Besök
LCICon.lionsclubs.org och registrera dig.•
I den digitala tidningen www.lions.fi/lionlehti 
presenteras kandidaterna till posten som tredje 
vice ordförande, inbjudan till årsmötet och 
det officiella tillkännagivandet av de föreslagna 
ändringarna av den internationella kongressen.
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Tre önskningar
I EN KLASSISK SAGA förverkligas hjältens tre önskningar av en älva. För att det skulle 
bli en bra historia ledde önskningarna till kaos, förvirring och vilda svängar, men i 
slutändan är allt bra igen.
 I sagorna är önskningarna alltid ganska personliga. Jag har inte stött på någon 
saga där man har önskat att alla skulle ha mänskliga rättigheter eller att det skulle 
vara fred och demokrati i världen. Det sista önskemålet skulle säkert vara besvärligt 
i många sagovärldar, eftersom de vanligtvis är autokratiska kungariken. Sagornas 
önskningar är bra tankelekar. Vad skulle du önska om du fick tre önskningar gällande 

lionsverksamheten?
     Min första önskning skulle vara att ge önskningen 
till en ny medlem i klubben. Låt den nya medlemmen 
berätta varför han eller hon har engagerat sig i lions-
verksamheten. Låt den nya medlemmen berätta om 
vilken tjänst eller hjälp han eller hon vill att klubben 
ska göra till förmån för sin hembygd. Till önskningen 
hör att de gamla medlemmarna i klubben 
lyssnar på den nya medlemmens 
önskan och sedan tillsammans 

försöker uppfylla önskemålet så bra som möjligt (även om 
man kanske hade försökt samma sak för 10 år sedan). När 
klubbmedlemmarna kollektivt svarar på en ny medlems 
önskan, deltar de samtidigt i en aktivitet som välkomnar 
den nya medlemmen till teamet. Samtidigt visar de för den 
nya medlemmen vad Lions verksamhet går ut på i praktiken.
 Att uppfylla en ny medlems önskemål berikar 
klubben. Det kommer säkert att ge något nytt till 
verksamheten och kan till och med bli starten på 
en ny serviceform. Samtidigt kanske någon ur-
lakad funktion, som hängt med bara på grund 
av vana eller tradition, kunde läggas i träda.
 Min andra önskan är att vi lejon alltid 
stöder varandra, att vi uppmuntrar varandra 
och letar efter möjligheter till lyckanden.
 Min tredje önskan skulle vara att så 
många finländare som möjligt, oavsett bak-
grund, ålder eller kön skulle kunna delta i 
Lions aktiviteter (och när de väl engagerade 
sig skulle de kunna uppfylla min första öns-
kan). Det skulle göra Finland bättre så att vi 
kunde lämna över ett lyckligare fosterland 
till kommande generationer.•

VERKSAMHETSLEDAREN
petri kaukiainen

Verksamhetsledare
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Att uppfylla 
en ny medlems 
önskemål 
berikar klubben.

HÄNDELSEKALENDER

VERKSAMHETSPERIODEN 2022–2023

STYRELSEMÖTEN 
• 9.6 

GUVERNÖRSRÅDETS MÖTEN
• 11.6 Konstituerande möte 2023–2024,
  Esbo

ÅRSMÖTE 
• 9–11.6.2023, Esbo

INTERNATIONELLA MÖTEN
• 7–11.7.2023 
 Internationella årsmötet, Boston, USA

MÄSTERSKAPSTÄVLINGAR
• 17–18.6  Golf, LC Kaarlela

VERKSAMHETSPERIODEN 2023–2024

STYRELSEMÖTEN 
• 10.8 / 14.9  / 19.10 / 9.11  / 14.12 
 25.1  / 22.2  / 21.3  / 18.4  / 24.5 / 13.6 

GUVERNÖRSRÅDETS MÖTEN
• 11.6.2023 Konstituerande möte i Esbo
• 25-26.8.2023 Åbo
• 24-25.11.2023 Seinäjoki
• 15-16.3.2024 Kyrkslätt

ÅRSMÖTE 
• 24–26.5.2024 Åbo

INTERNATIONELLA MÖTEN
• 26–28.10.2023 Lions Europa Forum, 
 Klagenfurt, Österrike
• 19–21.1.2024 NSR, Gardermoen, Norge
• 21–25.6.2024 Internationella årsmötet,   
 Melbourne, Australien

MÄSTERSKAPSTÄVLINGAR
• 17–18.6. Golf, Karleby, LC Kaarlela
• 16.9. Orientering, 
 Uleåborg, LC Oulu/Oulujoki
• 16.9. Schack, Tammerfors, LC Tampere

krigsoffren, särskilt genom vår internationel-
la stiftelse LCIF, och hjälpte också ukrainska 
flyktingar på många sätt.
 När coronapandemin i hög grad stopp-
ade klubbarnas dagliga verksamhet bestäm-
de sig många medlemmar som varit aktiva 
under en lång tid att sluta. Antalet klubb-
medlemmar minskade med 1 175 och sam-
tidigt minskade medlemsavgiftsinkomsten, 
som utgör ungefär hälften av förbundets in-
komster, med 38 000 euro. Lyckligtvis ver-
kar medlemsminskningen i relativt liten 
utsträckning ha påverkat klubbarnas presta-
tionsförmåga.•
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Genom att donera 
till LCIF bidrar du 
till internationella 
hjälpinsatser
LIONS CLUBS INTERNATIONAL FOUNDATION / 
juhani kautonen, lcif-mdc

LIONSKLUBBAR I FINLAND har stöttat vår in-
ternationella stiftelse LCIF med 116 231 
dollar enligt läget i slutet av april. 
 Distriktens donationsstatus varierar 
mellan 1 600 och 15 000 dollar. Statisti-
ken uppdateras dock med flera veckors 
fördröjning så den korrekta donations- 
situationen är säkert bättre för tillfället.
 LCIF:s mål på 22 USD per medlem 
under mandatperioden ligger fortfaran-
de fjärran. De flesta klubbarna har ännu 
inte deltagit alls under den här perioden. 
Det är förståeligt att man drar lite efter 
andan efter Kampanj 100 som avsluta-
des förra perioden, men jag hoppas ändå 
att alla klubbar om möjligt skulle delta i 
det internationella hjälparbetet, fast med 
en mindre summa. När allt kommer om-
kring har vi fått mera än 270 000 dollar 
från LCIF för att hjälpa ukrainska flyk-
tingar. Små bäckar blir en stor å.
 Under tidigare år har många klub-
bar på ett förtjänstfullt sätt bidragit till att 
stödja LCIF och på så sätt samlat klubb-
poäng som kan användas för att ansöka om
MJF-medlemskap när nödvändiga 1 000 
dollar har uppnåtts. I rapporten ”Delbe-
talningarnas status” finns det samman-
lagt cirka 400 donationer som berättigar 
till MJF-medlemskap i Finland. När do-
nationsbeloppet har betalats är det enkelt 
att köpa ett MJF-medlemskap eller ett 
progressivt MJF-medlemskap genom att 
helt enkelt fylla i formuläret.
 Ett ifyllbart PDF-formulär på finska 
finns på Lions webbplats under Järjestö 
> Kansainvälinen säätiö LCIF. Handlägg-
ningstiden för ansökan är nästan ett par 
månader och om det finns fel i formulä-
ret kan det gå ännu längre tid. LCIF:s di-
striktskoordinatorer hjälper dig gärna att 
fylla i ansökningarna och det är en bra idé 
att skicka in en ansökan till distriktsko-
ordinatorn för granskning innan den 
skickas till givarhjälpsteamet (Donor As-
sistance) på adressen DonorAssistance@
lionsclubs.org. Vanligtvis svarar de efter 
ungefär en vecka att ärendet går vidare 
och ber om ursäkt för den långa hand-
läggningstiden. Om det inte har kommit 
någon bekräftelse inom ett par veckor är 
det värt att fråga om formulärets öde.•

K
onserten i Lahtis är den enda i Fin-
land i sommar. Därefter beger sig 
orkestern till Sverige, där en konsert 
hålls den 10.8 i Sundsvall och 11.8 i 
Stockholm.

 Repertoaren för orkestern Nordens kon-
sert är magnifik och i linje med jubileet: Rolf 
Gupta: Jordens Sang, epilog, Carl Nielsen: 
Symfoni nr 2 och Jean Sibelius: Symfoni nr 2.
Så det är värt att komma till Lahtis för att 
lyssna på en fin uppsättning begåvade, unga 
musiker.
 Biljetter till festkonserten finns redan 
till försäljning på lippu.fi. Biljettpriserna är 
21,50 euro för vuxna och 11,50 euro för barn, 
inklusive serviceavgifter.
 Klubbarna kan också beställa konsert-
biljetter till försäljning och då få hälften av 
biljettintäkterna att användas i egen verk-
samhet. Klubbarnas biljettpriser är 20 euro 
för vuxna och 10 euro för barn, varav hälften 
går till orkesterns verksamhet för att täcka 
kostnaderna och hälften kan klubbarna ge 
till sina egna servicemål.
 Klubbarna kan också köpa biljetter till 
halva priset och donera till sina egna målgrup-
per, såsom unga musikstuderande, och vid be-
hov ordna en konsertresa till Lahtis för dem. 

Sommarens sammansättning klar
Ansökningsperioden för musikerna till årets 
Orkester Norden var 2.12.2022–22.2.2023. 

Delta i Orkester Nordens jubileumsår
Orkester Norden firar sitt 30-årsjubileum i år. Jubileums-
konserten hålls i Sibeliushuset i Lahtis 8.8. Som konsertens 
dirigent ser vi det unga löftet Tabita Berglund.
ORKESTER NORDEN / anna-kaisa jansson

Totalt inkom 194 ansökningar till orkestern, 
bland vilka 72 begåvade musiker valdes ut till 
sommarens sammansättning.
 Orkestern samlas i Lahtis 29.7–7.8.2023 
för ett tio dagar långt läger. I slutet av lägret 
ger sig orkestern ut på en fem dagar lång tur-
né. Lägret ordnas av Lahtis kulturtjänster.
 Vi hoppas att de lokala lionsklubbar-
na engagerar sig i turnéns organisering och 
ger sina ovärderliga bidrag till konserter-
nas framgång. Förra sommarens goda er-
farenheter av det eftermiddagskaffe och de 
kvällsaktiviteter som organiserades av lions-
klubbarna är fortfarande färska i minnet, och 
i sommar hoppas man på en fortsättning. 
De lokala klubbarna kan anmäla sig till lion 
Timo Ståhl om de är intresserade av att ord-
na ett kvällsprogram.
 Hittills har fyra distrikt också medde-
lat att de kommer att delta i utmaningen att 
möjliggöra fritidsprogram genom att donera 
400 euro per distrikt från sina ungdomsakti-
vitetsmedel.
 Orkestern söker fortfarande sponsorer 
till sin verksamhet, så vi ger gärna mer in-
formation om orkesterverksamhet ligger dig 
varmt om hjärtat och du vill bidra till projek-
tets framgång.•
För mera information om hur det går att stöda 
konsertturnén eller beställa biljetter till klubbarna, 
mejla orkesternorden@gmail.com.

I år har Orkester Norden endast en konsert i Finland och två andra i Sverige. Dirigent är det unga löftet 
Tabita Berglund.
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Erbjud verktyg till 
pedagoger på ert område
LIONS QUEST / marika haapanen, 
quest-ordförande, f-distriktet

LIONS QUEST utbildningen har under årens 
lopp vuxit från antidrogutbildning till en 
bred helhet som stödjer barns och ungdo-
mars levnadsfärdigheter och sunda uppväxt.
 Förutom att utveckla programmet med 
tanke på framtiden är det också viktigt att 
säkerställa att de kurser som planeras för pe-
rioden genomförs. Klubbarna spelar en vik-
tig roll i detta. Nog hjälper väl din klubb till 
med att tillhandahålla verktyg för lärarna i 
ditt område?
 Utbildningen Lions Quest – Kunskap för 
livet kunde efter pandemin äntligen genom-
föras våren 2022 i distrikt F i Lappo. Under 
våren 2023 genomfördes utbildningen också 
i Vasa av aktiva klubbar.
 Den feedback som samlas in efter ut-
bildningen används i den marknadsföring 
som distriktens Quest-ordförande och för-
bundets Quest-utbildningssekreterare Mari 
Koivisto gör. Detta är viktigt eftersom det 
underlättar för klubbarna att finna lämpliga 
kandidater.
 Låt oss komma ihåg att Lions Quest-ut-
bildningen skiljer sig från andra utbildningar 
i levnadsfärdigheter genom vårt starka varu-
märke, Quest-programmet och vetenskaplig 
forskning. Lion Markus Talvio, FD, huvud-
forskare för LQ-utvärderingsprojektet vid 
Helsingfors universitet, betonar att så kall-
lade arbetslivsfärdigheter, 21st Century Skills, 
som används för att förbättra kommunika-
tion och allmänt välbefinnande, också disku-
teras allt mera.•

F
ast nästan alla läger blivit fullsat-
ta märks det att vi lever i en orolig 
tid, för det har blivit svårare för vis-
sa länder att få visum för inresa till 
Finland. Detta fenomen syns också 

i andra länder eftersom många länder har 
svårt att få sina läger fyllda. 
 Med facit i hand tror jag att man måste 
börja se över antalet läger per år och kanske 
börja göra en omfördelning enligt aktuellt 
behov. Antalet ansökningar till utbytet har 
varit på nedåtgående både gällande de ung-
domar som vill resa ut och de som är på in-
kommande.
 Detta beror till stor del på pandemin 
under vilken många har sökt andra utvägar, 
inte bara då det gäller olika lionsaktiviteter 
utan på verksamheter överlag. När nånting 
ligger nere ett år eller två har människorna 
överlag lätt att söka annat att göra och det 
tar sin tid att få dem tillbaka till det som har 
varit.
 Säsongen lider mot sitt slut och min pe-
riod som ordförande för förbundets ung-
domsutbyte lider mot sitt slut. Jag får tacka 
för mig och önskar min efterträdare Tarja 

• Ungdomsutbyte har varit Lions 
 mest kända aktivitet under många år.

• Ungdomsutbytet går ut på att ungdomar
 i åldern 17–21 under några veckors
 tid bekantar sig med andra länder och
 deras kulturer i form av familjevistelser
 och internationella läger, främst under
 sommaren.

• Ungdomsutbyte är en aktivitet som
 bedrivs av lionsklubbarna. Klubbarna
 tar emot och "skickar" ut ungdomar och
 ordnar en möjlighet till familjeboende 
 för ungdomar som kommer till Finland.

LIONS UNGDOMSUTBYTE
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Fyra ungdomsutbytesläger i sommar
Sommarens fyra sommarläger är nästan fullsatta. 
Från Finland reser 82 ungdomar ut medan 93 ungdomar
från andra länder kommer hit. 
UNGDOMSUTBYTE / tor-erik backström, yced 2020–2023

Salomäki allt gott och framgång som ord-
förande för förbundets ungdomsutbytes-
verksamhet.
 Jag vill också rikta ett stort tack till 
YCEC-teamet, det har varit mig ett stort 
nöje och glädje att jag har fått samarbeta 
med er. Ni är värdefulla!•
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Lions Quest-utbildningen stödjer barns och ungas 
uppväxt. 
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AKTUELLT

Förbundets sommaröppettider
FÖRBUNDETS KONTOR är stängt i juli då även lionsklubbarna 
har sommaruppehåll. Mera detaljerade öppettider finns på 
webbplatsen www.lions.fi/yhteystiedot.

Penninginsamlingstillstånd 
förnyades
FINLANDS LIONSFÖRBUND har för alla sina 
klubbar sökt om penninginsamlingstillstånd 
ÅLR 2023/2272, som gäller på Åland från 
16.3.2023 till 15.3.2024. Ålands landskapsre-
gering beviljar tillståndet endast för ett år i 
sänder. De medel som samlas in med detta 
tillstånd betalas in på förbundets insamlings-
konto varifrån de riktas till de ändamål som 
anges i tillståndet.•

Internationellt servicepris 
till Idensalmi
anna-kaisa jansson

DEN INTERNATIONELLA organisationens ser-
viceverksamhetskommitté har tilldelat LC 
Idensalmi servicepriset Kindness Matters för 
verksamheten Tryggt på skolvägen (Turvalli-
sesti koulutielle) under perioden 2021–2022. 
Totalt 30 klubbar prisbelöntes, varav åtta från 
Europa. Med samma aktivitet vann LC Iden-
salmi också den första delen av Lionsförbun-
dets aktivitetsfototävling förra perioden. 
 LC Idensalmi ordnade i augusti 2021 
barntrafikevenemanget Tryggt på skolvägen 
för barn i åldern 6–7 år i Barnens trafikpark i 
samarbete med Savon Voima, LC Idensalmi/
Koljonvirta, LC Idensalmi/Porovesi och LC 
Idensalmi/Yläsavottarit. Barnen körde runt 
i trafikparken på en rutt och fick vid flera 
punkter vägledning om hur de ska bete sig i
trafiken. Vid trafikevenemanget delades cykel-
hjälmar ut till hundra barn och två barncyk-
lar lottades ut bland dem som körde rutten.
 Airi Leskinen från LC Iisalmesta berät-
tar att aktiviteten följs upp på hösten.•

Besök av nästa periods 
internationella president
anna-kaisa jansson

LIONS CLUBS INTERNATIONALS följande och 
105:e internationella president, Dr. Patti
Hill från Edmonton i Kanada, besöker 
Finland tillsammans med sin man, lion 
Greg Holmes, 7–11 juni.
 Den nuvarande 1:a vice presidenten 
Patti Hill kommer bland annat att besöka 
Lionshuset och  Lahtis, där hon bekantar 
sig med miljöfrågor och Orkester Nor-
dens verksamhet. Hon träffar också nästa 
periods distriktsguvernörer.
 På lördag deltar den blivande interna-
tionella presidenten i Finlands Lionsför-
bunds 70:e årsmöte i Esbo.•

Vi träffas den 12.8 på Narinken
PÅ DEN FINLÄNSDKA lionsverksamhetens 
årsdag 12.8 presenterar vi igen vår super-
ba verksamhet i den glada och synliga le-
jongropen som byggs upp på Narinken 
i Helsingfors. Alla lions och leos är väl-
komna att besöka vårt demonstrationstält 
för att bekanta sig med våra många sätt att 
göra gott. Sätt datumet redan i din kalen-
der och följ informationen på förbundets 
hemsida.• Hjälp barnet, hjälp familjen 

på Det Godas Dag
anna-kaisa jansson

VARJE ÅR den 8.10 firas lionsverksamhet-
ens Goda Dag i Finland. Temat för nästa 
hösts Goda Dag är att insamlingen Hjälp 
barnet, hjälp familjen. I enlighet med en 
motion på årsmötet i Kouvola har verk-
samheten godkänts som förbundets verk-
samhet, och nästa höst är det bra att öva 
på att ordna evenemanget i samband med 
Det Godas Dag om evenemanget inte re-
dan är bekant.
 Aktiviteten är lätt att organisera. Kom 
i samarbete med din klubb eller närlig-
gande klubbar överens med en lokal butik 
om att organisera insamlingen i butikslo-
kalerna och ta reda på genom vilken aktör 
de insamlade matvarorna och maten kan 
levereras till behövande i närområdet.•

Lejonskidningen drog bra
anna-kaisa jansson

BARNENS LEJONSKIDNING organiserades 
aktivt i vintras, då 83 skidevenemang ar-
rangerades runt om i Finland i arrange-
mang av över hundra lionsklubbar.
 Lions har tillsammans med skidklub-
bar fått över 6 500 barn att röra på sig 
under perioden. Förutom barnen har de 
lekfulla evenemangen samlat över 13 000 
föräldrar som varit med i hejarklackarna 
och som nu har blivit bekanta med Lions 
aktiviteter genom skidevenemanget.•
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Lionsklubbarna i Mänttä-Vilppula arrangerade 
redan för tredje gången Barnens Lejonskidning.

I evenemanget 
Tryggt på skolvägen
lärde sig barnen hur 
man beter sig i trafiken.
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Ruusuja naisten-
päivän kunniaksi 
vaasalaisille naisille
sofia blomqvist, leo club vaasa

VAASAN LEOT kävivät naistenpäivän kunniaksi ja-
kamassa ruusuja naisille Vaasan torilla. Klubilaiset 
olivat askarrelleet pieniä kortteja, jotka kiinnitettiin 
sitten ruusuihin. Ruusuja ostettiin parisenkymmen-
tä kappaletta, ja saman verran naisia tuli hyvin iloi-
seksi. Aktiviteetti toteutettiin jo toista kertaa, sillä 
se oli nopea, helppo ja hauska järjestää – ja mikä 
tärkeintä, kaikille jäi hyvä mieli siitä.•

Josefin ja Sirah jakoivat 20 ruusua naisille Vaasan torilla.

Kevättempaus 
lämmitti ihmisten mieliä 
Helsingissä
matilda kiviniemi, leo club helsinki

HELSINGIN LEOT osallistuivat Lions Club Helsinki/
Revonsalmen avuksi maaliskuiseen Kevättempauk-
seen.
 Päivä oli tekemistä, herkkuja ja naurua täynnä, 
unohtamatta tietysti lämminhenkistä tunnelmaa. 
Leot avustivat muun muassa makkaroiden ja lei-
vonnaisten myynnissä sekä osallistuivat nappula-
hiihdon palkintojen jakamiseen.
 Päivän aikana ponit kuljettivat lapsia, ja poni-
talutus oli yksi suosituimmista aktiviteeteista: lap-
set jonottivat ponin kyytiin jo ennen kuin ponit olivat
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Auta lasta, 
auta perhettä 
-keräys auttoi jälleen 
vähävaraisia perheitä
sofia blomqvist, leo club vaasa

VAASAN LEOT järjestivät maaliskuun alussa 
perinteisen Auta lasta, auta perhettä -keräyksen 
Liisanlehdon Prismassa Vaasassa. Kaupassa kä-
vijöitä pyydettiin ostamaan yhden tai useam-
man tuotteen ostokoriinsa kauppareissullaan 
ja lahjoittamaan se leojen keräyspisteeseen. 
Klubi sai muutamassa tunnissa kerättyä hyvän 
määrän hygieniatuotteita sekä lasten vaatteita 
ja leluja. 
 Lahjoitukset vietiin suoraan keräyksen jäl-
keen Hope ry:lle, josta tuotteet vietiin eteenpäin 
vähävaraisille lapsiperheille Vaasan alueella. 
Yksi parhaita asioista päivässä oli myös se, että 
aktiviteetissa oli mukana tutustumassa uusi leo-
ehdokas Sirah, joka myöhemmin liittyi Vaasan 
leoklubin jäseneksi.•

Matilda paistoi ja jakoi makkaroita kävijöille 
Kevättempauksessa.

Kaikki nappulahiihtoon osallistuneet 
saivat mitalin.

Josefin, Sirah ja Jeanette keräsivät lahjoitettavia tavaroita Auta lasta, auta perhettä -keräykseen.

edes saapuneet! Lapset pääsivät kilpailemaan myös
nappulahiihdossa, ja jokainen sai oman mitalin.
 Avotuli lämmitti ulkoilijoita ja ihmiset herkutte-
livat makkaranpaistopisteellä – erityisesti hetkessä, 

kun räntää rupesi tippumaan taivaalta. Tuoreista le-
tuista ja myyjäisten leivonnaisista nauttivat kaikki. 
 Vaikka sää ei suosinutkaan, jaksoi ihmiset hy-
myillä ja nauttia mukavasta kevätpäivästä.•
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OLIN ENSIMMÄISIÄ KERTOJA mukana leojen hal-
lituksen kokoontumisessa jo Kati Jaatisen kaudella
ennen varsinaisen liiton leojohtajan pestin alka-
mista ja siitä edelleen Joel Stockmakaren kauden, 
Mari Pekkarisen kauden ja tänä toimintavuonna 
Elina Laakson kauden. Jakso oli kovin erilainen 
kuin sen alkaessa kuvittelin, johtuen lähinnä ko-
ronasta, erilaisista hallinnollisista väännöistä sekä 
leojen hallituksen rekisteröitymissuunnitelmista.
 Leojen toimintaa on virkistävää seurata lähie-
täisyydeltä eli ottamalla hallituksen kokouksiin 
osaa ja menemällä mukaan tapahtumiin. Kaikessa 
tulee esiin melkoinen joustavuus toiminnan osal-
ta. Jos joku keksii esitystä paremman ajatuksen, 
se otetaan heti käyttöön, eikä aleta miettiä, miksi 
ajatus ei toimi. Ja jos siinä on korjattavaa, niin se 
hoituu ”matkalla”. Yleensäkin uusien ideoiden put-
kahtelu on aivan eri tasolla kuin lionsklubissa. Ei ih-
mekään, että monet hyvät ideat, kuten esimerkiksi
Auta lasta, auta perhettä -aktiviteetti, ovat synty-
neet leojen parissa.
 Minun ei olisi pitänyt olla yllättynyt siitä, kuin-
ka osaavia ja tehokkaita toimijoita leot Suomessa 

Kolme vuotta leojen kanssa
hannu saarnilehto, leojohtaja kaudella 2020–2023

ovat. Mutta täytyy myöntää, että jonkinlainen pers-
pektiivivirhe syntyy, jos kontakteja on vähän. Kyse 
on kuitenkin tulevaisuuden tekijöistä, osaajista ja 
päättäjistä. Kyllähän näillä henkilöillä on valtava 
potentiaali. Ja leot ovat usein monessa mukana, 
kalenterit täynnä.
 Leotoimintaa ei todellakaan tarvitse häve-
tä eikä sitä pidä vähätellä. Ottaen huomioon, että 
leijonia on 200-kertainen määrä, leot saavat usko-
mattoman paljon aikaan ja näkyvät hyvin. Uskon 
myös, että leojen toiminta on erittäin hyödyllis-
tä leoille itselleen. Ensin nuorina tulijoina opitaan 
pienen yksikön toimintaa omaa leoklubissa, sen 
jälkeen laajempaa toimintaa leojen hallituksessa, 
ja mahdollisuushan olisi vielä päästä tutustumaan 
kansainvälisen järjestön toimintaan. Näistä kerty-
vistä taidoista on takuuvarmasti hyötyä myös tule-
vissa ammateissa. 
 Korona potkaisi, toisin kuin ajatellaan, leotoi-
mintaa melkein jopa enemmän kuin lionstoimin-
taa. Leoilla kaikki lähtee yhteisistä tapaamisista 
ja rennosta jutustelusta. Leoklubien toiminnan ra-
joittaminen näkyikin jäsenmäärän vähentymisenä. 

Hannu Saarnilehto toimi kolmen vuoden ajan Suomen leojen hallituksen leojohtajana.

Osa leoklubeista pystyi sopeutumaan hyvin, osa ei. 
Paljon on tehty koronan helpotettua. Markkinoin-
timateriaalia on valmistettu, uusia jäseniä saatu. 
Vielä vain ihmetyttää valtakunnallinen asenne leo-
toimintaa kohtaa, miten on mahdollista, että jois-
sain piireissä ei ole yhtään leoklubia. Taustaklubina 
toimiminen takuuvarmasti nostaa myös lionsklubin 
toiminnan tasoa.
 Itselleni aika leojohtajana oli hieman siirtymis-
tä pois mukavuusalueelta ja siten aikaa vaativaa. 
Leoillahan on omat tapansa tehdä ja omat  säännöt. 
Vasta viimeisen toimintavuoden aikana, kun pääs-
tiin toiminnan elvyttämisen pariin ja monet asiat, 
toimintatavat olivat selvinneet, homma alkoi sujua. 
Tästä pitää kyllä antaa iso kiitos leohallituksen pu-
heenjohtajalle Elinalle. 
 Meillä ei tällä hetkellä ole yhtään virallista 
leopiiriä, ja leomoninkertaispiiri toimii minimivah-
vuudella.  Suosittelen kaikille leohaasteeseen tart-
tumista. Se on aktiviteetti, joka on toimintamme 
ytimessä – luovuta isänmaasi onnellisempana nou-
seville sukupolville.•
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LEOLEHDEN AINEISTO-DEADLINE
VUONNA 2023

NUMERO 1: aineistopäivä Ma 2.1. (digilehti). 
NUMERO 2: aineistopäivä Su 19.2.
NUMERO 3: aineistopäivä Su 16.4. 
NUMERO 4: aineistopäivä Su 23.7.

NUMERO 5: aineistopäivä Su 10.9. (digilehti).
NUMERO 6: aineistopäivä Su 29.10.

Leo Club Espoo/Sirius on 
nyt virallisesti perustettu
aapeli rainio, leo club espoo/sirius

LEO CLUB HELSINKI/SIRIUS piti perustamis-
kokouksen maaliskuussa. Tämä oli itseasiassa jo 
toinen kerta, kun perustamiskokous pidettiin. En-
simmäinen kokous pidettiin jo kaksi vuotta sitten, 
mutta tuolloin leojen jäsenmäärä oli hieman vajaa, 
joten klubia ei saatu virallistettua. Klubi on kuiten-
kin toiminut aktiivisesti tämän parin vuoden ajan, ja 
nyt klubissa on 10 jäsentä. 
 Perustamiskokouksen jälkeen taustaklubi LC 
Espoo/City kutsui siriuslaiset juhlistamaan klubin 
uutta syntymää keilauksen merkeissä. ”Meillä on 
hyvä porukka ja hyvä meininki!”, kommentoi leoklu-
bin charter-presidentti Milana Rainio.
 Kuluneella kaudella klubi on tehnyt monia 
aktiviteetteja, kuten siivonnut roskia luonnosta, 
askarrellut  joulukortteja yksinäisille vanhuksille, 
järjestänyt lasten ongintaa Espoon Tapiolan Talvi-
riehassa unohtamatta leojen perinteisiin kuuluvaa 
hyvänmielenpäivää yhdessä Leo Club Espoo/ Down-
townin kanssa pyhäinpäivänä. Nyt koko klubi odot-
taa innolla tulevaa kesäkuun vuosikokousta Es-
poossa.•

Pääsiäismunajahti 
Vaasassa
sofia blomqvist, leo club vaasa

VAASAN LEOT järjestivät huhtikuun alussa pe-
rinteisen Pääsiäismunajahdin lapsille Onkilahden 
Leikkipuistossa Vaasassa. Klubin maskotti Lulu oli 
yrittänyt auttaa pääsiäispupua piilottaen yllätys-
munia leikkipuistoon, mutta ei enää löytänyt niitä. 
Moni innokas lapsi tuli apuun etsimään, ja melkein 
kaikki munat löytyivät! 
 Yllätysmunien lisäksi lapsille ja (sekä vanhem-
mille) tarjoiltiin lämmintä mehua ja kasvomaalauk-
sia. Tapahtumaan tuli myös pari leijonaa mukaan 
LC Vaasa/Familystä, kun Leojen tassut eivät mei-
nanneet riittää tapahtuman kaikkiin pisteisiin.•

Leo Club Espoo/Sirius saatiin vihdoin virallistettua. 
Allekirjoittamassa jäsenhakemusta Aapeli Rainio
ja Luca Opsenica.

Klubilaiset perustamiskokouksessa. Taaempana Aapeli Rainio ja Luka Opsenica, 
edessä Tessa Leinos, Sofie Opsenica ja Milana Rainio.

Klubin maskotti Lulu ja lapset valmiina etsimään 
yllätysmunia.
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Rauhanjulistepaketit ovat tilattavissa tarvikemyynnistä
www.lionsverkkokauppa.fi

Uskalla unelmoida. Kutsu paikkakuntasi
lapsia ilmaisemaan näkemyksiään rauhasta 
ja edistämään kansainvälistä ymmärrystä. 

Lue lisää osoitteesta 
lionsclubs.org/peaceposter 
ja www.lions.fi/kilpailut.

INSPIROI
nuoria esittelemään 
kykyjään

LUO
vahvemmat siteet 
yhteisöösi

SPONSOROI
36. rauhanjuliste- 
kilpailu alueellasi

RAUHANJULISTE
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Etsimme 
jatkuvasti uusia 
sijaisvanhempia 
ja tukiperheitä!
Sijaisvanhemmiksi tarvitaan 
turvallisia ja vakaita aikuisia, 
joilta löytyy sisua ja sydäntä 
tarjota koti huostaanotetulle 
lapselle.Tukiperheenä 
toimiessasi perheessäsi käy 
tukea tarvitseva lapsi noin 
kerran kuukaudessa. 
Järjestämme säännöllisiä 
tukiperhe- ja sijais-
vanhemmuusvalmennuksia.

Lue lisää osoitteesta:  
www.sijaisvanhemmuus.fi

Lapsen elämä ei odota. 


